
کشور  ریزی  برنامه  و  مدیریت  سازمان  رئیس 
درباره افزایش اعتبارات طرح های آبیاری نوین و 
تحت فشار گفت: اعتبارات خوبی در نظر گرفته 
شده است اما میزان پرداخت ها به شرایط درآمدی 
دولت بستگی دارد و هنوز در شرایط تحریم قرار 
داریم هرچند مذاکرات پیشرفت خوبی داشته است 
حال  در  همچنان  نیز  اسلامی  شورای  مجلس  و 

رسیدگی است.
کشور  نفتی  درآمدهای  همچنین  افزود:  وی 
فروش  محدودیت  با  هنوز  و  است  یافته  کاهش 
روبرو هستیم اما توسعه روش های نوین آبیاری در 
اولویت است و امسال بیش از هزار میلیارد تومان 
اعتبار تعیین کردیم و متناسب با همه محدودیت 

ها، پرداخت خواهیم کرد.

رویکرد  کرد:  تأکید  ادامه  در  دولت  سخنگوی 
تا مانند همه  ارز است  دولت یکسان سازی نرخ 
کالاها یک قیمت داشته باشد اما باید شرایط آن 
هم فراهم شود. سیاست دولت در دو سال اخیر تک 
نرخی شدن ارز بوده است؛ اما باید بانک مرکزی 
بتواند همه تقاضاها را متناسب با آن قیمت تأمین 
کند که با توجه به ادامه شرایط تحریم و مشکلات 

انتقال ارز، این کار به تأمل بیشتری نیاز دارد.
وی افزود: کاهش درآمدهای نفتی هم ظرفیت 
است؛  داده  را کاهش  ایران  اقتصاد  در  ارز  عرضه 
قیمت  تعیین  رویکرد  مرکزی  بانک  و  دولت  اما 
واقعی برای ارز را دارند تا همه تقاضاها در آن سطح 
قیمتی قابل تأمین باشد و این موضوع در اولویت 

دولت است.
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استاندار قم:

عزت و قدرت کنونی
 با خون شهیدان کسب 

شده است

شهردار قم:

پروژه شهید 
کاظمی باید سریعاً به 

سرانجام برسد

مديرعامل سازمان مديريت و نظارت بر 
تاكسيراني شهرداري قم: 

تاکسي هاي گازسوز 
به مراکز معاینه فني 

مراجعه کنند

مدير كل ورزش و جوانان قم:

همایش بزرگ پیاده
 روی خانوادگی در قم 
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در حال جمع آوری مستندات
حادثه منا هستيم

حجت الاسلام والمسلمین سید محمود علوی 
صبح دوشنبه در آیین تشییع جانباختگان حادثه 

منا استان فارس در حرم مطهر حضرت احمدبن 
وزارت  کرد:  بیان  شیراز  در  شاهچراغ)ع(  موسی 
اطلاعات کار خود را در این زمینه شروع کرده است. 

جمهوری  موضوع  تنها  منا  حادثه  افزود:  وی 
اسلامی نیست بلکه موضوع مهم جهان اسلام 
و 22 کشور اسلامی عزادار است که این مهم 

بیانگر ضرورت حفظ...

وحشت آل سعود پس از
بيانات رهبری

مشاور نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران با اشاره 
واکنش  گفت:  سپاه،  سخت  و  خشن  واکنش  به 
سخت و خشن سپاه پاسداران، روشهای مختلفی 
دارد و ضربه سریع و آنی زده خواهد شد؛ این واکنش 

بستگی به شرایط دارد.  
سردار محمد علی آسودی در گفتگو با 
خبرنگار مهر، با اشاره به بیانات 
رهبری  معظم  مقام  اخیر 

مبنی ...

در  صد و چهل و هشتمين جلسه علنی و رسمی
 شورای اسلامی شهر قم :

بحث آموزش و پرورش بخصوص در پردیسان 
نیاز به جامع نگری و بازنگری دارد

قابل توجه مودیان محترم 
مالیات بر ارزش افزوده:

ارائه  مهلت  آخرین  فردا 
الکترونیکی اظهارنامه مالیات 
دوره  اف��زوده  ارزش  بر 
تابستان 94 از طریق سامانه 

www.evat.ir  می باشد.

اعلام معافیت مالیاتي شهرك صنعتي نمونه دو هزار هكتاري الغدیر این استان را نمونه ایي 
از تدبیر دولت  براي توسعه صنعتي قم عنوان کرد

صفحه 2

روابط عمومی اداره كل امور مالياتی استان قم

نوبخت اعلام كرد؛

رویکرد دولت ارز تک نرخی است

 صفحه آخر

آیت الله هاشمی رفسنجانی در دیدار رئیس پارلمان کرواسی، 
با ابراز خرسندی از برگشت امنیت به منطقه بالکان و همزیستی 
مسالمت آمیز پیروان ادیان مختلف در کشورهای آن منطقه، 
گفت: ما می دانستیم که زمینه های رشد اقتصادی و همچنین 
گسترش فرهنگ انسانی و اسلامی در آن منطقه فراهم است که 
پس از استقلال شما و بوسنی و هرزگوین، روابط خود را برقرار 

و پایدار کردیم. 
هاشمی رفسنجانی در ادامه سخنان خویش و در پاسخ به سؤال 
رئیس جمهور پارلمان که »دورنمای امنیتی منطقه و جهان با 
توجه به گسترش دامنه ی فعالیت ها تروریست ها، چگونه است؟«، 
اظهار داشت: برای این موضوع باید نگاه عمیق به علل شروع 
اقدامات تروریستی داشته باشیم تا در ارائه راه حل، اشتباهات 

گذشته را تکرار نکنیم که بی تأثیر خواهد بود. 
از  تحلیلی  ارائه  با  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  رئیس 
ظلم های تاریخی چند کشور زیاده طلب غربی در حق مردم و 
کشورهای عقب افتاده و فقیر اقصی نقاط جهان و به ویژه قاره 
قاره آسیا، تصریح کرد: قرن هاست که  از  آفریقا و بخش هایی 
نیروهای  خام،  مواد   ، استثمار  و  استعمار  بهانه ی  به  استکبار 
کار ارزان و بازار بی رقیب این کشورهای مظلوم را قبضه کرده 
و چپاول می کند و حتی در تاریخ کمی دورتر کشورهای خود 
را با کارهای سخت و جانفرسای برده هایی آباد کردند که از این 

کشورها می بردند. 
در طول  عقب افتاده  کشورهای  مسؤولان  مدیریت  سوء  وی 
تاریخ و به ویژه در سال های اخیر را یکی از علل اقدامات خشن 
جوانان ناراضی و بیکار برخی از کشورهای آفریقایی و آسیایی 
بیکاری، کارد  امنی و  نا  از شدت ظلم،  دانست و گفت: وقتی 
به استخوان برسد، جوان ناراضی به فکر انتقام می افتد و وقتی 
دسترسی به مسؤولان خود نداشته باشد، در اقدامات و جنایات 

تروریستی ، مردم بی گناه را می کشد، تا امنی را فراگیر نماید. 
گسترش  نگران  واقعاً  غرب  اگر  افزود:   ، رفسنجانی  هاشمی 
تروریست هاست، که قطعاً دیر یا زود با سلاح های کشتار جمعی 
کشورهای دیگر را نیز تهدید می کنند، اول باید این مناطق را امن 
نگه دارد و برای جبران ظلم های تاریخی خویش، برای عمران و 
این کشورها بکوشد، چون بسیاری  ایجاد اشتغال در  آبادی و 
از کسانی که صید وعده و وعیدهای گروه تروریستی می شوند، 

جمعیت های مستأصل، بیکار و نیازمند هستند. 
بر ضرورت  تأکید  با  نظام  تشخیص مصلحت  رئیس مجمع 
اقدام فوری و همه جانبه برای مهار تروریست ها، گفت: ما در 
ادبیات فارسی، شعری داریم که این روزها می تواند مصداق کار 
کشورهای قدرتمند دنیا و حتی عقلای دلسوز جوامع بشری باشد 

که: 
سرچشمه شاید گرفتن به بیل چون پر شد، نشاید گذشتن 

به پیل 
وی در ادامه سخنان خویش با ارائه تحلیلی از آخرین اخبار 
مربوط به برنامه های تروریستی و همچنین اقداماتی که بعضی 
از قدرت ها به بهانه ی مبارزه با تروریست ها در افغانستان و یمن 
کرده اند، گفت: در افغانستان بیمارستانی را که پزشکان بدون 
و  می کنند  منهدم  بودند،  قندوز ساخته  فقیر  مردم  برای  مرز 
نیز  را در آتش می سوزانند و در یمن  بیماران بستری در آن 
مجلس عروسی در یک روستا را به خاک و خون می کشند و 
ادعا می کنند برنامه ی ما در مبارزه با تروریست ها ، دقیق است! 

هاشمی رفسنجانی ، افزود: با توجه به مجموعه شرایطی که 
لیبی، پاکستان و  افغانستان،  در سوریه، سومالی، عراق، یمن، 
زودی  این  به  تروریسم  است  بعید  دیگر می بینیم،  کشورهای 
ریشه کن شود، مگر اینکه یک ائتلاف بین المللی و با حسن نیت و 
بشردوستانه تشکیل شود و سیاست های سلیقه ای و منافع جزئی 

کشورها در آن برنامه ها دخیل نباشد. 
شدن  »سرشاخ  نظام،  مصلحت  تشخیص  مجمع  رئیس 
ابرقدرت ها با همدیگر« را نشانه ی بی برنامگی آنان در برخورد 
می گوید  غربی ها  ائتلاف  مثلًا  گفت:  و  دانست  تروریست ها  با 
جنگنده های ما برای مبارزه با داعش شش هزار سورتی پرواز 
با  مبارزه  برای  ما  هوایی  نیروی  می گوید  روسیه  و  داشتند 
گروه های تروریستی در سوریه 100 سورتی پرواز داشته اند، اما 
هیچ کدام نمی گویند نتیجه این همه اقدامات نظامی شما چیست 
و چرا متوجه نمی شوید که مذاکره سیاسی بهتر از بمباران مناطق 
مختلف است که البته در این آتش سوزی ها مردم فقیر و بی پناه 

بیشتر از همه آسیب می بینند؟!! 
وی خطاب به رئیس مجلس کرواسی، گفت: خوب است شما 
در جلسات پارلمانی و دولت های اتحادیه اروپا به طرف های درگیر 
یادآوری کنید که وضع کنونی به نفع هیچ کسی نیست و این 
ویروس دیر یا زود کشورهای دیگر را نیز آلوده می کند و عقلای 

جهانی جلوی گسترش ویروس تروریسم پروری را بگیرند. 
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام با تأکید بر این جمله 
که ایران تجربیات بسیار خوبی در مبارزه با تروریست ها دارد، 
این  و گفت:  اشاره کرد  تروریست ها  از  ایران  اتهام حمایت  به 
حرف ها نشانه ی استیصال سیاسی تحلیل گران غربی است، چرا 
که کشوری را متهم به حمایت از تروریست می کنند که خود 

بزرگترین قربانی تروریست در تاریخ معاصر است. 
تروریستی تجزیه  برنامه های  یادآوری  با  هاشمی رفسنجانی 
اقدامات  با  انقلاب که  پیروزی  از  اول پس  طلبان در دو سال 
تروریستی مردم مناطق مرزنشین ایران در کردستان، خوزستان، 
بلوچستان، ترکمن صحرا و حتی آذربایجان را تحریک و تشویق 
می کردند، گفت: وقتی از مردم نا امید شدند، اقدامات تروریستی 
فکر حذف  به  ترور  با  و  کردند  نظام  مرکزیت  متوجه  را  خود 
نیروهای بسیج کننده مردم بودند که فقط در یک اقدام در دفتر 
مرکزی حزب جمهوری اسلامی 72 نفر از بزرگان تراز اول را 
مظلومانه به شهادت رساندند تا با از رسمیت انداختن مجلس، 
دولت و قوه قضاییه، زمینه را برای کارهای تروریستی خود فراهم 

کند. 
از  ابراز خرسندی  با  از سخنان خویش  وی در بخش بعدی 
گسترش روابط ایران با کرواسی، گفت: ما هیچ محدودیتی برای 
همکاری با شما در همه زمینه ها نداریم و مسؤولان دو کشور در 

بخش های مربوطه باید برای این کار برنامه ریزی کنند. 

رييس مجمع تشخيص مصلحت نظام:

عقلای جهانی جلوی گسترش ویروس تروریسم 
پروری را بگیرند 

معاون ستاد کل نیروهای مسلح اعلام کرد: هرجای برجام 
که قدرت دفاعی کشور را تحت تأثیر قرار دهد، غیر قابل اجرا 
خواهد بود، این را، هم به داخلی ها و هم به بیگانگان می گویم. 
سردار سید مسعود جزایری معاون ستادکل نیروهای مسلح 
در پاسخ به اظهارات اخیر مقام های غربی درخصوص »برجام« 
و تأثیرات توافق هسته ای، گفت: خواب پریشان دشمنان انقلاب 
اسلامی در زمینه تضعیف توان دفاعی جمهوری اسلامی ایران 
محقق نخواهد شد و خوشبختانه کمترین تردیدی در افزایش 

توانمندی ها و مهارت های نیروهای مسلح وجود ندارد.
معاون ستاد کل نیروهای مسلح افزود: جمهوری اسلامی 
ایران و مقاومت منطقه به دفعات و با صراحت توسط دولت 
شرور آمریکا و رژیم غیرقانونی و شیطانی صهیونیستی مورد 
تهدید نظامی قرار گرفته است، لذا در راستای تأمین امنیت 

ملی خود و دوستان مان باید بر قدرت نظامی خود بیافزاییم، 
و این امر مهم تحت تأثیر هیچ پدیده دیگری واقع نمی شود.

بعضی  القائات  تحت  ها  آمریکایی  کرد:  خاطرنشان  وی 
گزارش های دنباله های جریان فتنه و تصاویر مانکن های 
کنار خیابانی، آرزوهای بر باد رفته خود را در تغییرات نسلی 
جستجو می کنند و نمی دانند که با حقیقت جامعه بزرگ 

ایران اسلامی فرسنگ ها فاصله دارند.
رئیس ستاد تبلیغات دفاعی کشور اظهار داشت: هرکجای 
برجام که قدرت دفاعی کشور را تحت تأثیر قرار دهد، غیر 
قابل اجرا خواهد بود، این را هم به داخلی ها و هم به بیگانگان 

می گویم.
جزایری همچنین تأکید کرد که برای بعد از برجام برنامه 

های روشنی داریم.

های  رزمایش  مورد  در  مسلح  نیروهای  کل  ستاد  معاون 
نیروهای مسلح کشور نیز گفت: به زودی موشک های ما به 

غرش در خواهند آمد.

سردار جزايری: 

به زودی موشک های ما به غرش در خواهند آمد 

رييس سازمان انرژی اتمی:

تولید رادیوداروها براساس استانداردهای
 بین المللی جی ام تی

سرعت رشد علمی كشور را بايد افزايش دهيم
رییس سازمان انرژی اتمی با اشاره به این که اکنون در شاهراه تولید علم و فناوری قرار گرفته ایم 

گفت: باید سرعت رشد علمی کشور را افزایش دهیم.
دکتر علی اکبر صالحی روز دوشنبه در حاشیه آغاز به کار هشتمین جشنواره و نمایشگاه فناوری 
نانو در نمایشگاه بین المللی تهران افزود: اگر بخواهیم پیشرفت های علمی کشور را بدون هیچ شعار و 
گزافه ای رصد کنیم می توانیم به لحاظ شاخص های علمی، تعداد مقالات علمی و تعداد تحقیقاتی که 

منجر به فناوری شده است را در شاخص ها و آمارهای بین المللی به دست آوریم. 
وی بیان کرد: با نظاره بر شاخص ها و آمارهای بین المللی می توانیم متوجه شویم که این ملت بزرگ 

در 36 سال بعد از انقلاب با وجود قیدها و شرط ها و محدودیت ها چه دستاوردهایی را داشته اند. 
صالحی با اشاره به این که نیاز ما بر اختراع است، اظهارکرد: این تحریم ها باعث شد ملت ایران سرپا 
بایستد و نیازهای خود را تامین کنند، الان این ملت می تواند با افتخار بگوید در عرصه های نانو، بایو، 

تکنولوژی هسته ای، آی تی و هوا فضا قدم های بلندی را برداشته است. 
وی یادآور شد: براساس شاخص های بین المللی شرایط کشور ما شرایط بسیار خوبی در حوزه های 

یاد شده است. 
وی گفت: براساس شرایط پیش آمده دانشمندان ما نیاز دارند بیش از این با ارتباط بین المللی که 
در آینده پس از سرانجام رسیدن برجام انجام خواهد شد، براساس ارتباطات بین المللی بتوانند سقف 

پرواز و رشد خود را بلندتر کنند. 
وی یادآور شد: ما اکنون راه را یاد گرفته ایم و توانسته ایم از گردنه ها عبور کنیم، الان راه برای ما 
یک شاهراه شده است و باید سرعتمان را در این مسیر زیاد کنیم، هدف را می دانیم، مقصد را می دانیم 

و الان که در این شاهراه قرار گرفته ایم باید سرعت رشد علمی را زیاد کنیم. 
نیز  دیگران  به  و  بیاموزیم  دیگران  از  باید  شد:  یادآور  صالحی 
آموزش دهیم شرایط بسیار امیدبخشی در کشور وجود دارد 
برای همه  امیدها  این  از چند ماه جوانه های  بعد  و قطعا 

آشکار خواهد شد. 
صالحی در پاسخ به این که چه تعداد رادیو دارو در حال 
انرژی  رادیو دارو در سازمان  تعدادی  افزود:  تولید است؟ 
اتمی تولید و در لیست تولیدات اضافه شده است؛ما به دنبال 
تولید رادیو داروها براساس استانداردهای بین المللی جی ام 

تی و عرضه بین المللی آن هستیم. 
هشتمین جشنواره فناوری نانو از 13 تا 16 مهرماه با حضور 
133 شرکت فعال در این حوزه در نمایشگاه بین المللی تهران 

دایر است. 

روحانی:

 به موقع جواب منتقدین توافق 
هسته ای را خواهم داد

دولت به مسئولیت خود درباره فاجعه منا واقف است
 صفحه آخر

تأثير تغذيه ناسالم در سلامتی
صفحه 4



2 سال یازدهم   شماره 2430    14 مهر 1394  
استاندار قم:

عزت و قدرت کنونی با خون شهیدان کسب شده است
استاندار قم گفت: عزت و قدرت کنونی به 
دلیل خون شهیدان بزرگواری است که از همه 
داشته های خود گذشتند و آرامش را به کشور هدیه کردند.

 سید مهدی صادقی ظهر امروز در مراسم استقبال از خانواده 
شهید ستار یکه زارع که در دانشگاه قم برگزار شد، ضمن تشکر 
و قدردانی از خانواده شهید و مردم قم اظهار کرد: خانواده 
شهید یکه زارع در اصل میزبان ما هستند و ما مهمان این 
بزرگواران بوده و قم خانه شما است و قمی ها افتخار پذیرایی 

از فرزند شما را در شهر خودشان دارند.
وی افزود: امروز ما در کنار این شهید بزرگوار عهد می بندیم 
که راه آنها را ادامه دهیم زیرا شهیدان چراغ راه هستند و 

هیچ گاه خاموش نخواهند شد.
استاندار قم یادآور شد: عزت و قدرت کنونی به دلیل خون 

شهیدان بزرگواری است که از همه داشته های خود گذشتند 
و آرامش را به کشور هدیه کردند.

حجت الاسلام عسکر دیرباز، رئیس دانشگاه قم نیز در این 
مراسم بیان کرد: خانواده این شهید بدانند درست است که 
فرزند شما در دانشگاه قم آرمیده است اما او استاد ما در این 

از دین و  مکان است، زیرا ستار یکه زارع استاد درس دفاع 
نظام مقدس جمهوری اسلامی را به ما داده است و این واحد 
درسی را آموزش می دهد و امروز دانشجویان این دانشگاه با 
این شهید بزرگوار عهد می بندند که تا آخرین نفس این درس 

شما را فراموش نکنند.
وی خاطرنشان کرد: شهیدان در این کشور هیچ گاه فراموش 
نخواهند شد و تا ابد نام و یاد این عزیزان در دل هر ایرانی 
خواهد ماند، زیرا آنها با خون خود این کشور را نگاه داشتند و 

ما هر چه داریم به خاطر از خود گذشتگی این عزیزان است.
رئیس دانشگاه قم افزود: دانشگاه قم با عطر پیکر این شهید 
بزرگوار عطر آگین شده است و این افتخار در این دانشگاه ثبت 
شد که میزبان پدر و مادری باشیم که بیش از 30 سال در 

انتظار بودند تا از سرنوشت فرزند خود آگاه شوند.

شاخه سبز

شاخه سبز

شهردار منطقه 5 خبرداد:

زيرسازی و آسفالت ادامه بلوار شهيد 
كبيری ،كوچه 23 شهيد ان كلهری  و 
ابتدای بلوار امام علی )ع (به مساحت 
بيش از 6500 مترمربع با توزيع بيش از 

1000 تن آسفالت
به گزارش روابط عمومی شهرداری منطقه 
پنج ، مهندس ترکمن ،  ضمن اعلام این خبر 
اظهار کرد:  فعالیت های پروژه های عمرانی و خدماتی با 
همت و تلاش  پرسنل خدوم منطقه5 در حال انجام می 

باشد.
و  خدماتی   ، عمرانی  های  پروژه  انجام  به  اشاره  با  وی: 
ترافیکی منطقه ،  از زیر سازی و آسفالت ادامه بلوار شهید 
کبیری ،کوچه 23 شهید ان کلهری  و ابتدای بلوار امام علی 
)ع ( به مساحت بیش از 6500 مترمربع با توزیع بیش از 

1000 تن آسفالت خبر داد.
و  تملک  اول  فاز  اتمام  از  پس  داشت  اظهار  ترکمن، 
بازگشایی املاک طرح ادامه بلوار شهید کبیری، جدولگذاری 
، زیرسازی و آسفالت گردید که از همین جا از مساعدت و 

همکاری اهالی شهرک قائم)عج( قدردانی می نماییم.
در ادامه افزود بازگشایی مسیر پس از اتمام زیرگذر در حال 
بلوار شهید کریمی وبلوار پیامبراعظم)ص(  ساخت تقاطع 
پروژه ادامه بلوار شهید کبیری و اتصال آن به  بلوار شهید 
کریمی ، در دستور کار قرار دارد که پس از تملک کامل 

اقدام خواهد شد .
ترکمن در پایان خاطر نشان کرد زیرسازی و آسفالت معابر 
سطح  منطقه را جهت تسهیل در عبور و مرور ساکنین و 
اهالی منطقه از اولیت های شهرداری منطقه 5 اعلام نمود 
و در همین راستا جدولگذاری ، زیرسازی و آسفالت کوچه 
23 شهیدان کلهری و مقابل بوستان نشاط در ابتدای بلوار 
امام علی )ع( را گوشه ای از خدمات عمرانی منطقه دانست.

مراسم استقبال از خانواده معظم »شهيد 
ستار يکه زارع« در قم برگزار شد

مراسم استقبال و تکریم از خانواده شهید 
ستار یکه زارع از شهداي گمنام تازه احراز 
هویت شده دانشگاه قم، پیش از ظهر امروز با حضور 
استاندار قم و جمعي از اقشار مختلف مردم و مسؤلان 

برگزار شد.
به گزارش روابط عمومي استانداري قم، پدر و مادر و 
دیگر اعضاي خانواده شهید ستار یکه زارع از شهداي 
گمنام مدفون در دانشگاه قم، امروز پس از 32 سال 
چشم انتظاري و در میان استقبال پرشور اقشار مختلف 
مردم به ویژه اساتید و دانشجویان و مسؤلان استان بر 

مزار مطهر این شهید گرانقدر حاضر شدند.
استاندار قم در این مراسم که با مداحي و آیین هاي 
ویژه اي همراه بود طي سخناني با گرامیداشت یاد و 
خاطره شهداي دوران دفاع مقدس، از شهداء به عنوان 

مایه عزت، اقتدار و افتخار نظام اسلامي یاد کرد.
سید مهدي صادقي احراز هویت شهیدان گمنام را 
پایاني بر سال ها چشم انتظاري خانواده هاي معظم 
شهداء دانست و با اشاره به صبر و استقامت ستودني 
این عزیزان در طي این سال ها تصریح کرد: این صبر 
و استقامت مي تواند الگوي خوبي براي همه جامعه 

باشد.
استاندار قم ضمن خیرمقدم به پدر و مادر شهید 
ستار یکه زارع و تمامي مهمانان حاضر در این مراسم 
از جمله مسؤلان استان البرز، گفت: میزباني از این 
شهید گرانقدر، افتخار بزرگي براي مردم شهید پرور 

قم محسوب مي شود.
وي شهر مقدس قم را متعلق به تمام جهان اسلام و 
تشیع عنوان و با اشاره به آثار و برکات وجود شهیداني 
همچون یکه زارع در خاک قم افزود: شهدا و خانواده 
هاي معظم آن ها، صاحبان اصلي این انقلاب بوده و 

تکریم و بزرگداشت آن ها بر همه ما فرض است.
گفتني است شهید ستار یکه زارع ، اعزامی از بسیج 
هشتگرد کرج، سال 62 در سن 17 سالگی و در عملیات 
خیبر- جزیره مجنون - به فیض عظیم شهادت نائل 
آمد و پس از تفحص، در 28 آذر 91 همزمان با ایام 
شهادت حضرت رقیه)س( به عنوان شهید گمنام در 

قسمت خواهران دانشگاه قم خاکسپاری شد.

امدادرساني گسترده ماموران آتش 
نشاني در حوادث و حريق ها

آتش نشاني  سازمان  مدیرعامل 
قم  ش��ه��رداري  ایمني  خدمات  و 
و  ح��وادث  در  گرفته  صورت  امدادرساني هاي 
حریق هاي رخ داده طي روزهاي اخیر را تشریح 

کرد.
به گزارش شهرنیوز، عباس جعفري با اشاره به 
اعزام هاي صورت گرفته در روز هاي پایاني هفته 
گذشته گفت: در روز سه شنبه در زمینه خدمات 
نجات، امداد رساني به یک فرد مصدوم و نجات 
محبوس شدن شخص داخل ماشیني که تصادف 

کرده صورت گرفته است.
مدیرعامل سازمان آتش نشاني و خدمات ایمني 
شهرداري قم ادامه داد: در زمینه ایمن سازي 11 
مورد قطع آژیر و صید حیوانات موذي انجام شده 
و همچنین در زمینه حریق هشت مورد حریق 

ضایعات و منزل اطفا شده است.
دو  شاهد  روز چهارشنبه  کرد:  خاطرنشان  وي 
نجات بودیم که یکي سقوط شخص از ارتفاع و 
و  است  بوده  آسانسور  در  شدن  محبوس  دومي 
همچنین 6 مورد ایمن سازي و پنج مورد عملیات 

اطفا حریق انجام شده است.
جعفري به اعزام هاي روز پنجشنبه اشاره کرد و 
افزود: چهار مورد نجات با عناوین محبوس شدن 
اتاق، آسانسور، 9مورد ایمن سازي و پنج  داخل 

مورد عملیات اطفا حریق صورت گرفته است.
مدیرعامل سازمان آتش نشاني و خدمات ایمني 
شهرداري قم در ادامه تصریح کرد: در روز جمعه 
و  کودک  شدن  محبوس  نجات  مورد  سه  نیز 
آسانسور، هشت موردایمن سازي و هشت مورد 

عملیات اطفا حریق انجام شده است.

خبــــر

حجت  اتمام  اینکه  بیان  با  قم  شهردار 
پروژه های  پیشرفت  موجب  پیمانکاران  با 
شهری می شود، تأکید کرد: پروژه شهید کاظمی مشکلات 
بسیاری را برای مردم ایجاد کرده و باید سریعاً به سرانجام 

برسد.
به نقل از شهرداری قم، سید مرتضی سقائیان نژاد با اشاره 
به احداث پروژه شهید کاظمی اظهار داشت: یکی از مواردی 
که درباره این پروژه در حال بررسی است مطالعه قرارداد 
اولیه آن و الزام به تعهداتی است که در آن لحاظ شده است 

و این تعهدات بیشتر از سمت پیمانکار خواهد بود.
وی با بیان اینکه اگر قرار است این پروژه احداث و ادامه 
پیدا کند باید جوانب بودجه ای آن از طرف مشارکت  کننده 
سنجیده شود، تأکید داشت: پروژه شهید کاظمی در نقطه 
حساسی قرار دارد و تاکنون مشکلات بسیاری را برای مردم 
ایجاد کرده است لذا باید سریعاً این پروژه به سرانجام برسد.

شهردار قم به خروجی نتایج کمیته بررسی این پروژه اشاره 

کرد و گفت: فعلاً توسط کمیته ای در حال بررسی این پروژه 
هستیم و باید همه در جهت سرعت بخشیدن پروژه و رعایت 

قوانین و مقررات ازنظر حق مردم بر شهرداری کوشا باشیم.
مشکلی سد راه تملک در تقاطع غیر همسطح 15 خرداد 

وجود ندارد
وی در خصوص آخرین وضعیت تقاطع 15 خرداد نیز گفت: 
ما از پیمانکار تقاطع غیر همسطح 15 خرداد خواسته ایم دو 

الی سه نوبت در این پروژه فعالیت داشته باشد و ما قصد ورود 
به مسائل حاشیه ای در مورد آن را نداریم و هدفمان فعالیت 

رو به رشد پروژه است.
سقائیان نژاد به مباحث مربوط به تملک املاک در مسیر 
این پروژه اشاره داشت و ابراز کرد: اینکه پیمانکار می گوید 
20 پلاک در مسیر واقع شده درست نیست و این رقم 14 
پلاک بوده که فقط سه مورد آن باقی مانده و مابقی آزادسازی 

شده است.
وی تصریح کرد: مشکلی سد راه تملک در این پروژه وجود 
ندارد و ما به آن ها گفته ایم پیش از آنکه شما به محل املاک 

باقی مانده برسید ما آنها را هم آزاد خواهیم کرد.
شهردار قم هدف از اتمامِ حجت دادن به پیمانکار مربوطه 
را ایجاد انگیزه برای پیشبرد پروژه دانست و گفت: ما منتظر 
عکس العمل آن ها هستیم و اگر اتفاقی در مسیر پیشرفت 
این پروژه حاصل نشود ما مطابق تکلیف قانونی خود با آن 

برخورد خواهیم کرد.

شهردار قم:

پروژه شهید کاظمی باید سریعاً به سرانجام برسد
شاخه سبز

شاخه سبز

شهرک  شرکت  عمومي  روابط  گزارش  به 
هاي صنعتي استان قم؛ مهندس امیر طیبي 
نژاد در گفتگویي قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر را اقدامي 
براساس  اظهارداشت:  این خبر  اعلام  وبا  ارزیابي کرد  مفید 
نواحي  کها  شهر  کلیه  پذیر  رقابت  تولید  موانع  رفع  قانون 
صنعتي از معافیت مالیاتي برخوردار مي شوند ولي برخي از 
شهرکهاي صنعتي که در محدوده تهران قرار مي گیرند از این 

معافیت محروم بودند.
به  نامه که  با پیگیریهاي فراوان و طبق آیین  افزود:  وي 
و  اقتصادي  وامور  تجارت  و  صنعت،معدن  وزارت  پیشنهاد 
وزیران  هیأت  تصویب  به  مدیریت کشور  سازمان  و  دارایي 
رسید در نهایت استان قم از  شعاع 120 کیلومتري تهران 

معافیت  مشمول  جدید  گذاران  سرمایه  و  شده  مستثني 
مالیاتي مطابق ماده 31 قانون فوق گردیدند.

داشت:  بیان  قم  صنعتي  شهرکهاي  شرکت  مدیرعامل 
با تصویب و اجرایي شدن این قانون فرصت مناسبي براي 
و صنعتي  تولیدي  واحدهاي  و  گذران  سرمایه  کارآفرینان، 
استان قم بوجود آمده که مي تواند نقش بسزایي در توسعه 
صنعتي قم ایفا کند لذا از کلیه متقاضیان و علاقمندان دعوت 
مي کنیم فرصت بدست آمده را مغتنم شمرده و از آن کمال 

استفاده را ببرند.
وي با مهم ارزیابي کردن این اقدام دولت گفت: نظر وزیر 
و  توسعه صنعتي  که  است  براین  تجارت  و  معدن  صنعت، 
رونق اقتصادي استانهاي همجوار پایتخت نباید تحت شعاع 

محدویت هاي اعلامي براي تهران قرارگیرد.
نامه دولت همه  آیین  از  تا قبل  اضافه کرد:   نژاد  طیبي 
شهرکها و نواحي صنعتي قم به غیر از شهرک صنعتي نمونه 
کشوري دوهزارهکتاري الغدیر مشمول این معافیت مي شدند 
که از این به بعد این شهرک صنعتي نیز از معافیت برخوردار 

خواهد شد. 
وي در پایان یادآوري شد:  براساس قانون رفع موانع تولید 
رقابت پذیر و ارتقای نظام مالی کشور، این معافیت ها براي 
واحدهاي مستقر در شهرک ها و نواحي صنعتي قم که از 
ابتداي سال 96 پروانه بهرهبرداري بگیرن قابل احتساب مي 
باشد و متقاضیان میتوانند براي برخورداري از این مشوق از 
همین امروز نسبت به استقرار در شهرک صنعتي اقدام نمایند.

مدیر کل آموزش فنی و حرفه ای 
استان قم از ارائه آموزشهای مهارتی 
و  قمی  جوان  کارآموز  هزار   11 از  بیش  به 
جویندگان کار  در 6 ماهه نخست 1394 خبر داد.

به گزارش روابط عمومی اداره کل آموزش فنی 
وحرفه ای استان قم، دکتر احمد عطارنیا اظهار 
داشت: با توجه به ماهیت آموزش های فنی و حرفه 
ای که موجب فراگیری مهارت یا ارتقاء مهارتها 
می گردد ، نقش به سزایی در کاهش نرخ بیکاری 

دارند.
التحصیلان  ف��ارغ  و  دانشجویان  اف��زود:  وی 
دانشگاهی بر اساس آمار های موجود سهم قابل 
توجهی از ظرفیت مراکز آموزش فنی و حرفه ای 

این استان را به خود اختصاص داده اند.
قم  استان  ای  حرفه  و  فنی  آموزش  مدیرکل 

ضمن اشاره به اهم فعالیتها و عملکرد آموزشی این 
اداره کل و مراکز آموزشی تابعه در6 ماهه نخست 
سال جاری گفت: 11 هزا ر و 223 نفر در قالب 
1 میلیون و 806 هزار و 929 نفر ساعت در شش 
ماهه اول سال جاری در بخش دولتی و آموزشگاه 
های آزاد فني و حرفه اي این استان از آموزشهای 
فنی و حرفه ای بهره مند شدند که این آموزش ها 
به  کشاورزی  و  خدمات  صنعت،  بخش  سه  در 
متقاضیان ارائه شده و عمدتا در حوزه های فنی 

و تخصصی می باشد.
عطارنیا بیان داشت : از مقدار آموزش یادشده 
6 هزار و 256 نفر در بخش دولتی شامل آموزش 
درپادگان، آموزش در زندانهای استان، آموزش در 
،آموزش  صنایع و اصناف، آموزش جوار دانشگاه 
در روستاها  و آموزشهای ثابت در مراکز 8 گانه 

آموزشی و 4 هزارو 967 نفر در آموزشگاههای آزاد 
فني و حرفه اي استان قم آموزش های مهارتی را 

فرا گرفته اند. 
استان  ای  حرفه  و  فنی  آم��وزش  کل  مدیر 
آموزش  ارائه  و  مهارت  فاقد  افراد  توانمند سازی 
ایجاد  به  یاری رساندن  های مهارتی در راستای 
جامعه  در  آن  و حفظ  جامعه  در  پایدار  اشتغال 
شغلی کشور را مهمترین رسالت سازمان آموزش 
فنی و حر فه ای کشور برشمرده وضمن اشاره به 
بازار محور بودن اغلب آموزش های فنی و حرفه 
ای استان بیان داشت:خصیصه این آموزش ها ، 
نوعی پرورش "کارآفرین" است ، به این معنی که 
افراد پس از کسب مهارت و دانش فنی، قادر به 
کسب فرصتهای شغلی مناسبی خواهند بود و یا 

در نهایت فرصت شغلی ایجاد نمایند. 

مديرعامل شركت شهرك هاي صنعتي  قم؛ 

اعلام معافیت مالیاتي شهرك صنعتي نمونه دو هزار هکتاري الغدیر این استان 
را نمونه ایي از تدبیر دولت  براي توسعه صنعتي قم عنوان کرد

مدير كل آموزش فنی و حرفه ای استان قم خبر داد:

کسب مهارت بیش از 11 هزار کارآموز قمی در 6 ماهه نخست سال 94

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم گفت: این 
ارائه خدمات  اداره کل پیش روترین دستگاه در 

الکترونیک و افزایش رضایت مندی مخاطبان در استان است.
اداره کل تامین اجتماعی قم »دستگاه پیش رو « استان در ارائه 

خدمات الکترونیک به مردم است
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی تامین اجتماعی قم سید مجتبی 
موسوی صبح امروز در بازدید از شعبه دو  تامین اجتماعی قم 
عملکرد اداره کل تامین اجتماعی استان پس از روی کار آمدن 
دولت  تحقق  سوی  به  پرشتاب  حرکت  را  امید  و  تدبیر  دولت 
الکترونیک عنوان کرد و افزود:این اداره کل تمام توان خود را 

بکار بسته است تا بتواند با ارائه خدمات خود به صورت الکترونیک 
زمینه تسهیل و روان سازی امور را بمنظور دریافت خدمات بهتر و 

راحت تر توسط مخاطبان ایجاد کند.
وی با تاکید بر اینکه در گذشته،تمامی امور خدمت رسانی به 
مردم بصورت »دستی« انجام می شده تصریح کرد:در حال حاضر 
تحقق تامین اجتماعی الکترونیک از اولویت های کاری سازمان 
راستا  همین  در  نیز  خوبی  بسیار  اقدامات  و  شود  می  محسوب 

صورت گرفته است.
وی تصریح کرد:امکان ارسال لیست حق بیمه به صورت اینترنتی  
توسط کارفرمایان در استان فراهم شده است و کارفرمایان علاوه بر 

ارسال لیست بصورت اینترنتی می توانند مبلغ حق بیمه کارگران 
خود را نیز بصورت غیر حضوری پرداخت نمایند.

از  قمی  داشت:کارفرمایان  اظهار  قم  اجتماعی  تامین  مدیرکل 
اجرای طرح ارسال اینترنتی لیست حق بیمه کارگران استقبال 
خوبی داشتند بطوری که 98 درصد کارفرمایان قمی  لیست های 

حق بیمه کارگران خود را بصورت اینترنتی ارسال میکنند.
موسوی خاطرنشان ساخت:تکریم ارباب رجوع،کاهش مراجعات 
به شعب و کارگزاری ها،جلوگیری از اتلاف وقت کارفرمایان،افزایش 
سرعت و اعتبار محاسبات بیمه ای و کاهش سفرهای درون شهری 

از مزایای اجرای این طرح می باشد.

مديركل تامين اجتماعی استان عنوان كرد:

اداره کل تامین اجتماعی قم »دستگاه پیش رو « استان در ارائه خدمات 
الکترونیک به مردم است

شاخه سبز

شاخه سبز

»آن قَدَر گرم است بازار مکافـات عَمَل      
                       ديده گر بينا بوَُد هر روز، روز محشر است« 
شاهان  مجالس  که  به کسانی  قاجاریه  دوران  در   
و حاکمان را می گرداندند، حاجی باشی می گفتند. 
این اشخاص که غالبااًنسان هایی معتمد و مردم دار 
بودند، علاوه بر مورد اعتماد بودن در دستگاه دولتی، 
در میان مردم نیز اعتبار و جایگاه خوبی داشتند. حاج 
مرادعلی شیشه گر یکی از این افراد بود که در دربار 
حاکم قم جایگاهی مناسب داشته و در میان مردم 
شهر نیز معتمدیبلند آوازه بود. وی که در منزلی بزرگ 
در حدود یکهزار متر در پشت امامزاده موسی مبرقع 
)ع( واقع در محله چهل اختران قم سکونت داشت، 
به حدی مورد اعتماد مردم شهر بود که هرگاه عازم 
سفر بودند مال و اموالشان را نزد او به امانت گذاشته و 
حتی زن و فرزندانشان را نیز به وی می سپاردند و از 
او می خواستند تا زمان بازگشتشان از سفر از ایشان 

مراقبت نماید.
بی  علت  به  اینکه  تا  بود  منوال  همین  بر  روزگار 
کفایتی پادشاه وقت قاجار و ایجاد حکومت های ملوک 
الطوایفی با حیلت مزدوران روس و انگلیس، کشور و در 
پی آن شهرها دچار نا امنی و پس از آن درگیر قحطی 
شدیدی شد بطوریکه مردم برای گذراندن زندگی و 
امرار معاش خود و خانواده شان حسابی با مشکل روبرو 
شدند. اوضاع حاج مرادعلی که صاحب چند دختر و 
پسر بود نیز کاملًا دگرگون شده بود. در این وانفسا 
یکی از همسایگان حاجی باشی بنام سید مرتضی نیز 
که عازم سفر حج بود زن و فرزندانش را برای مراقبت 
و نگهداری به وی سپرد و این موضوع باری مضاعف بر 
دوش او نهاد. ناگفته نماند سید مرتضی برای نگهداری 
داده  باشی  حاجی  به  پول  مقداری  اش،  خانواده  از 
بود اما در آن اوضاع نابسامان و قحطی، نگهداری و 
سیرکردن خانواده خود نیز برای همگان مشکل شده 
بود چه برسد نگهداری از زن و فرزندان دیگری. لکن 
حاج مرادعلی به دلیل تعهد و ارادتی که برای مردم 

شهر قائل بود، این موضوع را پذیرفت.
حاجی باشی هر روز با هزار زحمت و مشقت در آن 
قحطی شدید که ایجاد شده بود، چند قرص نان و 
مقداری غذا تهیه می کرد و از طریق آن هم زن و 
فرزندان خود را سیر می نمود و هم زن و فرزندان 
اطاق های جداگانه خانه  از  یکی  در  را که  همسایه 
اش جای داده بود. قحطی و مشکلات به حدی رسید 
که بعضی از اوقات وی حتی موفق به تهیه لقمه نانی 
برای خود و همسر و فرزندانش نمی شد و شب را 
گرسنه می خوابیدند اما به هر قیمتی که می شد نمی 
گذاشت خانواده همسایه اش که نزد او امانت بودند 
گرسنه بخوابند. هر زمان که همسرش بلقیس خانم 
هم لب به اعتراض می گشود در جواب او می گفت که 
اولاً ایشان نزد من امانت هستند و ثانیاً من خرج ایشان 
را از خود نمی دهم بلکه توسط اموالی که پدرشان 
برای خرجی آنها به من سپرده است، برایشان نان و 

غذا تهیه می کنم.
او به قدری بر تعهدش به امانت سید مرتضی پایبند 
ورزید  می  اصرار  اش  عقیده  و  حرف  این  بر  و  بود 
که پس از مدتی کوتاه، چند تن از فرزندانش بر اثر 
ناتوان شده  تغذیه،  از سوء  ناشی  و ضعف  گرسنگی 
از دنیا رفتند و تنها یکی از دخترانش  و یکی یکی 
بنام جهان سلطان زنده مانده بود که البته او هم به 
شدت بیمار و ناتوان شده بود. در این اوضاع نابسامان، 
خودش نیز به سختی بیمار شد اما هرگز اجازه نمی 
داد که خانواده سید مرتضی آسیبی ببینند. تا اینکه 
سید مرتضی از سفر حج بازگشت و پس از مشاهده 
اوضاع زندگی وی و خانواده اش و فهمیدن این موضوع 
که همسر و فرزندان او کاملًا سالمند در حالیکه چند 
تن از فرزندان حاجی باشی فوت کرده بودند، حسابی 
منقلب شد. دیری نپایید که حاجی باشی نیز در اثر 
ضعف و ناتوانی دارفانی را وداع گفت. گویی که فقط 
چشم انتظار بازگشت همسایه اش از سفر حج بود تا 
امانتهای وی را صحیح و سالم به او بازگرداند. سرانجام 
حاجی باشی پس از تشییع روی دست مردمانی که 
سالها او را معتمد خود می دانستند و عاشق وی بودند، 
در راهرو ورودی حرم مطهر حضرت معصومه )س( 
به خاک سپرده شد و زن و فرزندش ماندند و غم بی 

کسی و تنهایی.
پس از فوت حاج مرادعلی، همسرش بلقیس خانم که 
به دلیل تسلط بر طب سنتی و آشنایی کامل با درمان 
بوسیله گیاهان دارویی، در میان مردم به حکیمه خانوم 
شهرت داشت، از راه معاینه و درمان بیماران، زندگی 
خود و دخترش را می گذراند. دخترشجهان سلطان 
نیز پس از فوت پدر، در کنار وی طب سنتی و معالجه 
با گیاهان دارویی و همچنین برخی اعمال فیزیکی که 
برای درمان بیماران، خصوصاً بیماران دارای دردهای 
باردار لازم بود را به خوبی آموخت.  اسکلتی و زنان 
جهان سلطان که دیگر حکیمی حاذق شده بود، اکثر 
و  زکام  دچار  که  بیمارانی  درمان  صرف  را  اوقاتش 
سرماخوردگی، درد دل، درد چشم و دمل های چرکی 
و سایر بیماری های رایج آن زمان شده بودند، می کرد 
و البته بیش از همه در معاینه و معالجه زنان باردار و 
کمک به وضع حمل آنها، تبحر یافته بود. چند سالی از 
فوت پدر گذشت و وی به سن ازدواج رسید.                 

سید مرتضی که خود و خانواده اش را حسابی مدیون 
حاجی باشی می دانست، به جبران زحمت های پدر 
جهان سلطان، واسطه شد که فرزندان یکی از همسایه 
ها به نام نعمت الله که در بازار قم به شغل کلاه مالی 
و نمد مالی مشغول بود، به خواستگاری وی بیاید ولی 
حکیمه خانوم علیرغم اینکه کلاه مالی و نمد مالی یکی 
از مشاغل آبرومندانه و پردرآمد آن زمان محسوب می 
شد، با ازدواج دخترش با نعمت الله مخالفت کرد. علت 

مخالفت وی این بود که .....            
                                                                                                  

                  )ادامه مطلب در شماره بعد(                                                           
                                             با تشک�ر

                                            ابوالفضل نیکوصحبت

آيينه جتماع

گفت:  قم  استان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل 
سومین همایش ملی حدیث رضوی از سلسله همایش 
های جشنواره ملی امام رضا)ع(، 15 مهرماه در موسسه دارالحدیث قم 

برگزار می شود
به گزارش روابط عمومی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم، 
با  المسلمین عباس دانشی روز یکشنبه در گفت و گو  و  حجت الاسلام 
بزرگ  رویدادهای  از  امام رضا)ع(  المللی  بین  افزود: جشنواره  خبرنگاران، 
فرهنگی و هنری جهان اسلام است که تاکنون 13 دوره از این جشنواره 

برگزار شده است.
وی افزود: تولید آثار ارزشمند، برپایی نمایشگاه، برگزاری نشست های 

از جمله  و هفت کشور جهان  در سطح کشور  هنری  و  فرهنگی  علمی، 
دستاوردهای جشنواره بین المللی امام رضا)ع( می باشد.

ایشان با بیان اینکه همایش ملی حدیث رضوی یکی از سلسله همایش 
های جشنواره ملی امام رضا)ع( است، بیان کرد: دبیرخانه این همایش در 
استان قم متمرکز است که این همایش به همت موسسه دارالحدیث و با 
همکاری بنیاد بین المللی امام رضا)ع( و همچنین اداره کل فرهنگ و ارشاد 

اسلامی برگزار می گردد.
دانشی با اشاره به برگزاری این همایش بعد از اختتامیه جشنواره بین 
المللی امام رضا)ع(، علت این امر را برگزاری آن در سال تحصیلی با هدف 
و  پژوهشگران حوزه  و  محققان  وری  بهره  و  فرصت جهت شرکت  ایجاد 

دانشگاه در این رویداد علمی و فرهنگی عنوان کرد.
وی ادامه داد: این همایش با سخنرانی آیت الله محمد محمدی ری شهری 
رییس موسسه دارالحدیث و با حضور اساتید حوزه و دانشگاه و فرهیختگان 
عرصه علمی و فرهنگی در این موسسه برگزار می شود.وی ابراز امیدواری 
کرد که اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم بتواند در مسیر انتشار معارف 
رضوی و گسترش ارزش های متعالی موجود در فرهنگ پرافتخار تشیع به 

ویژه میراث ارزشمند احادیث رضوی نقش موثری ایفا کند. 
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم همچنین ضمن عرض تسلیت به 
بازماندگان فاجعه منا، علو درجات درگذشتگان این فاجعه و صبر و اجر را 

برای داغ دیدگان از خداوند متعال مسالت کرد.

مديركل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم: 

سومین همایش ملی حدیث رضوی در قم برگزار می شود
شاخه سبز
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قم  استان  جوانان  و  ورزش  کل  مدیر 
روی  پیاده  بزرگ  همایش  برگزاری  از 

خانوادگی در قم خبر داد.
حسن عابدی در گفتگو یی اظهار داشت: همایش بزرگ 
پیاده روی خانوادگی با مشارکت دستگاه های استانی و به 
همت اداره کل ورزش و جوانان استان قم این هفته برگزار 

می شود.
وی افزود: با توجه به آغاز هفته تربیت بدنی و ورزش و در 
راستای طرح توسعه ورزش همگانی برگزاری این همایش 
بزرگ پیاده روی خانوادگی در دستور کار قرار گرفت و روز 

جمعه 17 مهر اجرا می شود.
این  مسیر  گفت:  قم  استان  جوانان  و  ورزش  مدیرکل 

همایش پیاده روی همانند همایش های پیشین از ابتدای 
بلوار پیامبر اعظم)ص( به سمت مسجد مقدس جمکران 
خواهد بود و مراسم پایانی این همایش نیز در انتهای مسیر 

در مسجد جمکران برگزار خواهد شد.
عابدی بیان داشت: به منظور تشویق شهروندان به حضور 
در این همایش پیاده روی خانوادگی جوایز و هدایایی از 
سوی نهادهای استانی و موسسات خصوصی و دولتی در 
نظر گرفته شده است که در پایان این همایش به قید قرعه 

به حاضران اهدا خواهد شد.
وی عنوان کرد: شهروندانی که مایل به حضور در این 
نام  نام و  باید کد ملی به همراه  همایش بزرگ هستند 
خانوادگی خود را به سامانه ای که اداره کل ورزش و جوانان 

استان قم برای این منظور در نظر گرفته و در سایت رسمی 
این اداره کل موجود است ارسال کنند.

مدیر کل ورزش و جوانان استان قم در بخش دیگری از 
صحبت های خود با اشاره به هفته تربیت بدنی و ورزش 
تصریح کرد: برنامه های فرهنگی و ورزشی خاصی از سوی 
اداره کل ورزش و جوانان برای این ایام در نظر گرفته شده 
است که در نشست خبری با اصحاب رسانه در روز سه 

شنبه 14 مهر شرح داده خواهد شد.
عابدی افزود: اداره کل ورزش و جوانان استان قم به دنبال 
توسعه همگام ورزش همگانی و قهرمانی است و با توجه به 
نگاه وزارت ورزش و جوانان به مقوله ورزش همگانی، تمرکز 

ویژه ای بر روی این موضوع دارد.

مديرعامل سازمان مديريت و نظارت بر تاكسيراني 
شهرداري قم: 

تاكسي هاي گازسوز به مراكز
 معاينه فني مراجعه كنند

بر  نظارت  و  مدیریت  سازمان  عامل  مدیر 
تاکسي داران  از  قم  شهرداري  تاکسیراني 
مراکز  به  مراجعه  به  نسبت  تا  خواست  گازسوز  خودروي 

معاینه فني اقدام کنند.
مرتضي عزتي با اشاره به اینکه امنیت تاکسي هاي یکي از 
مسائل مهم در ارائه خدمات است، گفت: با توجه به اینکه 
تاکسي ها موظف هستند تا نسبت به جابجایي مسافرین در 
سطح شهر اقدام کنند بنابراین باید استاندارد لازم را داشته 

باشند.
تاکسیراني  بر  نظارت  و  مدیریت  سازمان  عامل  مدیر 
گاز  سیستم  اصلاح  و  کنترل  خصوص  در  قم  شهرداري 
سوز خودرو ها خاطرنشان کرد: پیرو اطلاع رساني هاي قبلي 
درخصوص لزوم کنترل و اصلاح سیستم گازسوز خودروهاي 
از مخزن، کیت و سایر ملحقات سیستم گاز  اعم  تاکسي 
و خطرات  اتفاقات  بروز  از  منظور جلوگیري  به  و  طبیعي 
احتمالي و لزوم ارتقاي سطح ایمني تاکسي هاي سطح شهر، 

باید هرچه زودتر به مراکز معاینه فني مراجعه کنند.
وي با تاکید مجدد بر این مهم بیان کرد: قبلا هم در این 
زمینه اطلاع رساني شده و تقاضا داریم تاکسي ها در اسرع 
به مراکز معاینه فني، رفع عیوب  به مراجعه  وقت نسبت 
احتمالي سیستم گاز خودرو و اخذ تاییدیه لازم اقدام کنند.

عزتي با اشاره به اینکه تاکسیراني هیچ مسئولیتي در قبال 
بروز حوادث احتمالي نخواهد داشت، تصریح کرد: با توجه به 
اینکه اطلاع رساني لازم در این زمینه صورت گرفته است، 
بنابراین در صورتي که به مراکز معاینه فني مراجعه نکنند 
مسئولیت هرگونه حادثه با مالک خودرو تاکسي خواهد بود.

مديرعامل سازمان زيباسازي و احياي بافت
 شهرداري قم:

 المان هاي ليزري سطح شهر
 جمع آوري مي شود

احیاي  و  زیباسازي  سازمان  مدیرعامل 
بافت شهرداري قم از جمع آوري المان هاي 
لیزري سطح شهر خبر داد و گفت: این سازمان به زودي با 

این پدیده مقابله خواهد کرد.
لیزري  المان هاي  ایجاد  به  اشاره  با  فتحي  اسماعیل   
در سطح شهر قم گفت: متاسفانه شاهد هستیم که این 
لیزرهاي نوري در سطح شهر در حال گسترش است که 

مشکلاتي را نیز به بار آورده است.
وي گفت: با توجه به اینکه این لیزرهاي نوري موجب بر 
هم زدن تمرکز رانندگان مي شود، باید جمع آوري شده و 

طبق قانون نیز تخلف به شمار مي رود.
مدیرعامل سازمان زیباسازي و احیاي بافت شهرداري 
قم ادامه داد: این المان ها توسط این سازمان از سطح شهر 
جمع آوري و با توزیع کنندگان و همچنین نصب کنندگان 

نیز برخورد خواهد شد.
فتحي در ادامه از نصب المان هاي ویژه بازگشایي مدارس 
در سطح شهر خبر داد و گفت: این المان ها نیز همزمان با 
بازگشایي مدارس در سطح شهر نصب شد تا یک فضاي 

اول مهري در سطح شهر ایجاد شود.
وي ابراز داشت: همچنین با توجه به آغاز سال تحصیلي 
اغلب مدارس سطح شهر رنگ آمیزي و فضاسازي محیطي 

صورت گرفت.

در بازديد كارشناسان 13۷ قم از سامانه 13۷ شهرداري 
تهران مطرح شد: 

ارسال روزانه 600 پيام به سامانه 13۷ 
شهرداري قم

قم  شهرداري  سامانه 137  سرپرست 
با بیان اینکه روزانه 600 پیام به سامانه 
137 قم ارسال مي شود، گفت: بازدید از سامانه 137 
شهرداري با هدف ارتقاي سیستم سامانه هم ردیف 

کلانشهرهاي بزرگ بود.
از کارشناسان 137  به گزارش شهر نیوز جمعي 
شهرداري قم از سامانه 137 شهرداري تهران بازدید 
 137 سامانه  کارشناسان  که  نشستي  در  داشتند، 
مدیریت شهري قم از سامانه 137 تهران داشتند، در 
جریان فعالیت هاي این سامانه قرار گرفتند و با مطرح 

کردن سوالات خود به تبادل نظر پرداختند.
ابراهیم خسروي، سرپرست سامانه 137 شهرداري 
قم با اشاره به طراحي نرم افزار سامانه 137 شهرداري 
قم گفت: نرم افزار به گونه اي طراحي شده که هنگام 
ثبت پیام هاي خطرساز و فوري از طریق پیامک نیز 

به مسئولان اطلاع داده شود.
وي خاطرنشان کرد:  در این نشست در زمینه تعداد 
پیام هاي سامانه، نحوه آمارگیري و سیستم ارتباط 

تلفني سامانه 137 مطالبي مطرح شد.
کاري  شیفت  سه  در  همکاري  داد:  ادام��ه  وي 
بیشترین  دارن��د،  فعالیت  شبانه روزي  صورت  به 
مطرح   137 سامانه  در  مردم  که  درخواست هایي 

مي کنند، شامل سد معبر، نظافت و زباله است.
سیستم  ارتقاي  هدف  با  بازدید  کرد:  عنوان  وي 
سامانه 137 قم هم ردیف کلانشهرهاي بزرگ صورت 

گرفت.

از سوي سازمان فرهنگي ورزشي شهرداري قم صورت 
مي گيرد: 

توزيع كتاب »الفباي شهر« در 
مهدكودك هاي قم

مدیر اجتماعي سازمان فرهنگي ورزشي 
اقدام  قم  شهرداري  گفت:  قم  شهرداري 
به چاپ کتاب »الفباي شهر« کرده است که همزمان 
با هفته ملي کودک در مهدکودک هاي سطح شهر قم 

توزیع خواهد شد.
مجتبي بوستان با بیان اینکه سازمان فرهنگي هنري 
براي  سال  طول  در  برنامه هایي  قم  شهرداري  ورزشي 
کودکان برگزار مي کند، گفت: در فعالیت هاي فرهنگي 
تأثیرگذارترین  جزو  نوجوانان  و  کودکان  سني  گروه 

اعضاي جامعه محسوب مي شوند.
وي ادامه داد: در همین راستا شهرداري اقدام به چاپ 
کتاب »الفباي شهر« نموده است، این کتابچه ها همزمان 
با هفته ملي کودک در مهد کودک هاي سطح شهر قم 

توزیع خواهد شد.
ورزشي  هنري  فرهنگي  سازمان  اجتماعي  مدیر 
شهرداري قم از آموزش برنامه هاي فرهنگي هنري در 
مراکز فرهنگي زیرنظر شهرداري قم براي کودکان خبر 
اقدامات شهرداري در هفته  از دیگر  داد و اظهار کرد: 
این  شعار  معرفي  براي  شهري  بنرهاي  نصب  کودک 
هفته، برگزاري مسابقه نقاشي شهروندي براي کودکان 

و مسابقه کتابخواني در مراکز فرهنگي است.
کودک  اتوبوس  اندازي  راه  به  اشاره  با  پایان  در  وي 
کرد:  بیان  قم  شهر  در  کودک  هفته  در  آن  حضور  و 
شهرداري قم براي اجراي برنامه ها و جشن هاي این هفته 

اعلام آمادگي مي کند.

خبــــرخبـــــر

 رئیس ستاد تعاملات بانکي و تسویه دیون شهرداري 
قم گفت: با تصمیم مناسبي که شهردار و اعضاي شوراي 
مساعدت  و  همکاري  و  داشتند  بدهي ها  این  تسویه  زمینه  در  شهر 
نمایندگان شهر قم فرآیند تسویه بدهي هاي شهرداري با تمام بانک ها 

مشخص و تعیین تکلیف شده و در مرحله اجرا است.
اوراق  براي عرصه  قم  اقدامات شهرداري  به  اشاره  با  نصیري  محسن 
مشارکت در سنوات گذشته و براي پروژه هاي عمراني و توسعه شهر اظهار 
کرد: شهرداري هزار و 500 میلیارد تومان در سنوات گذشته تامین مالي 
انجام داده که از این میزان نزدیک به هزار و 280 میلیارد تومان تا پایان 

شهریور ماه سر رسید شده است.
خدمت رساني ماموران آتش نشاني قم در ماموریت هاي مختلف

مدیرعامل سازمان آتش نشاني و خدمات ایمني شهرداري قم حوادث 
اتفاق افتاده طي روزهاي اخیر را تشریح کرد.

به گزارش شهرنیوز، عباس جعفري گفت: حریق خودرو حریق پیک 
نیک، حریق ضایعات، صید حیوانات موذي دو مورد و در زمینه ایمن سازي 

نشت بنزین خودرو از حوادث اخیر بوده است.
مدیرعامل سازمان آتش نشاني و خدمات ایمني شهرداري قم با بیان 
رویداد  هاي دیگر خاطرنشان کرد: سه مورد حریق ضایعات، حریق سواري 
پراید، حریق سواري پژو و حریق یک اصله درخت از اعزام هاي صورت 

گرفته در زمینه حریق است.
وي با اشاره به عملیات انجام شده در راستاي ایمن سازي عنوان کرد: 
نشت بنزین خودرو، قطع آژیر پراید و باز ماندن شیر آب از اقدامات ایمن 

سازي و محبوس شدن کودک و محبوس شدن شخص در اتاق و گیر 
کردن در آسانسور از جمله ماموریت هاي نجات بوده است.

جعفري سه مورد صید حیوانات موذي را از دیگر اقدامات صورت گرفته 
بر شمرد و بیان کرد: حریق خودرو پژو، سه مورد حریق منزل، حریق 
استخر قیر و حریق ضایعات نیز از حوادث رخ داده بود که با حضور ماموران 

نسبت به اطفا حریق اقدام شد.
مدیرعامل سازمان آتش نشاني و خدمات ایمني شهرداري قم به عملیات 
ایمن سازي، گشودن درب منزل اشاره و تصریح کرد: ایمن سازي قطع 
آژیرخودرو، سه مورد نجات محبوس شدن کودک داخل اتاق و تصادف 
پراید وانت نیز از جمله حوادثي است که منجر به اعزام ماموران آتش نشاني 

به محل حادثه شده است.

تسویه بدهي هاي شهرداري با تمام بانک ها مشخص و تعیین تکلیف شده است
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شهردار منطقه هفت قم مشارکت و همکاري 
براي  جاري  هزینه هاي  کاهش  در  را  شهروندان 

اداره شهر ضروري دانست.
علیرضا اقبالیان با اشاره به اهمیت مشارکت شهروندان در اداره 
شهر گفت: براي پیشبرد اهداف طرح تفضیلي و سرعت بخشي 
به اجراي پروژه هاي عمراني و خدماتي، ضروري است هزینه هاي 

جاري اداره شهر کاهش یابد.
در  شهروندان  همکاري  خواستار  قم  هفت  منطقه  شهردار 
اداره شهر شد و خاطرنشان کرد: مشارکت مردم زمینه را براي 
پیشبرد اهداف طرح تفصیلي و همچنین اجرا و سرعت بخشي به 
پروژه هاي عمراني و خدماتي فراهم مي کند و موجب توجه بیشتر 

به مسائل فرهنگي شهر مي شود.
وي با بیان اینکه با رکود ساخت و ساز مسکن در کشور ، آمار 
صدور پروانه در شهر ها به شدت کاهش یافته، اظهار کرد: با توجه 
به این که چنین اتفاقي صورت گرفته بنابراین شاهد تاثیر مستقیم 

آن بر درآمد ها هستیم.
از  یکي  را  شهر  اداره  در  جاري  هزینه هاي  کاهش  اقبالیان 
روش هاي موثر در مدیریت شهري در وضعیت موجود دانست 
و تصریح کرد: بخشي از این هدف را مي توان با کمک شهروندان 

عملیاتي کرد و در راستاي اقدامات دیگر گام برداشت.
شهردار منطقه هفت قم به نمونه هایي از همکاري و مشارکت 
شهروندان اشاره کرد و گفت: پیاده سازي فرهنگ جمع آوري 
زباله هاي خانگي، تفکیک زباله در مبدا، نگهداري از فضاي سبز، 
و  خانگي  فاضلاب هاي  رهاسازي  عدم  شهري،  نظافت  رعایت 
صنفي در نهرهاي خیابان ها از موارد مهمي است که شهروندان 

مي توانند با رعایت آن ها به کاهش هزینه ها کمک کنند.
وي با بیان اینکه مدیریت یک شهر بدون همکاري و مشارکت 
شهروندان کاري نشدني است، گفت: شهروندان باید نسبت به 
شهر و فضاهاي عمومي و معابر تعلق خاطر بیشتري داشته باشند.

اجراي طرح هاي  کار  و  در خصوص ساز  داد:  ادامه  اقبالیان   

کاهش هزینه هاي جاري کمیته هاي مردمي با محوریت مساجد 
و ستاد هاي امر به معروف پایگاه هاي بسیج تشکیل و با مسئولان 
مدیریت شهري در خصوص اجراي و پیاده سازي این طرح ها 

تبادل نظر و تقسیم کار کنند.

شاخه سبز

شهردار منطقه هفت قم مطرح كرد:

 مشارکت شهروندان در کاهش هزینه هاي جاري اداره شهر ضروري است

یکی از مراجع تقلید شیعیان بر گسترش 
فرهنگ ایثار و شهادت و همچنین استکبار 

ستیزی و آل سعود ستیزی در کشور تأکید کرد.
ظهر  همدانی  نوری  حسین  العظمی  آی��ت الله 
اشاره  با  مداحان  از  جمعی  دی��دار  در  دوشنبه 
حوادث،  باید  کرد:  بیان  زمان  شناخت  به ضرورت 
و  شناخته  به خوبی  را  زمان  مسائل  و  رخدادها 

ریشه یابی کرده و ارزیابی کنیم.
وی در ادامه با اشاره به اینکه حق و باطل همواره رو 
به روی یکدیگر قرار داشته اند، ابراز داشت: هیچ گاه مانند 
یکدیگر  مقابل  در  باطل  و  این شدت حق  به  و  امروز 

صف آرایی نکرده بودند.
منا  در  رخ داده  به حادثه  ادامه  در  تقلید  این مرجع 
و سخنان مقام معظم رهبری اشاره و بیان کرد: نظام 
رهبری  از سخنان  به شدت  آن ها  و  است  قدرتمند  ما 
ترسیدند و بلافاصله بعد از سخنان رهبر معظم انقلاب 

تسلیم شدند.
وی با اشاره به اینکه آل سعود از چند جهت قابل انتقاد 
است، به نظام قبیله ای آنها اشاره کرد و گفت: در نظام آنها 
به دلیل قبیله ای بودن حکومت موروثی است و انتخابات 
انتخابات به  آزاد وجود ندارد درحالی  که در کشور ما 

شکل آزادانه برگزار می شود.
آل سعود نوکر آمریکا است

آیت الله نوری همدانی با اشاره به اینکه آل سعود نوکر 
را خادمین حرمین  آنها خود  داد:  ادامه  است،  آمریکا 
شریفین معرفی می کنند درحالی  که در واقعیت نوکر 

آمریکا هستند.
صهیونیست ها  با  آن ها  دوستی  به  ادام��ه  در  وی 
و  داعش  تربیت کننده  سعود  آل  گفت:  و  کرد  اشاره 
تکفیری ها هستند و همواره به دنبال این هستند که دل 

صهیونیست ها و آمریکایی ها را به دست آورند.
لزوم زنده نگاه داشتن فرهنگ عاشورا و ایثار و شهادت

استاد برجسته حوزه در ادامه بر زنده نگه داشتن ایام 
محرم و صفر تأکید کرد و گفت: دشمن به دنبال اجرای 
طرح هایی بود تا فرهنگ اسلامی را در کشور تغییر دهد 
درحالی  که در فرهنگ اسلامی ماه قمری ملاک است و 
بسیاری از رخدادها همچون محرم و صفر، ماه رمضان، 
شب های قدر و حتی به سن تکلیف رسیدن بر اساس ماه 

قمری مشخص می شود.

آيت الله نوری همدانی:

فرهنگ استکبارستیزی باید گسترش یابد
شاخه سبز

هیئت حل اختلاف مستقر د ر اد اره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان 
پروند ه های تشکیلی طبق قانون مذکور را بر اساس گزارش کارشناسان و به استناد مد ارک موجود د ر 

پروند ه به شرح آراء ذیل تأیید نمود ه اند.
کلاسه  پروند ه  به  مربوط   1394/05/25 مورخ   139460330002008212 شماره  رأی   �1
1391114430002002705 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مالکانه مفروزی آقای خیراله قربانی 
فرزند عیسی به شماره شناسنامه 669 صاد ره از هشترود د ارای کد ملی 6369227285 بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 2174 � مکرر اصلی واقع د ر بخش 2 ثبت قم بمساحت 120/00 )یکصد و بیست( مترمربع.

کلاسه  پروند ه  به  مربوط   1394/05/08 مورخ   139460330002007550 شماره  رأی   �2
1391114430002002131 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مالکانه مفروزی آقای بیرام علی کریمی 
فرزند غضنفر به شماره شناسنامه 2483 صاد ره از آق قلا د ارای کد ملی 4979064957 بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی 1878/343 � اصلی واقع د ر بخش 2 ثبت قم بمساحت 110/00 )یکصد و د ه( مترمربع.
کلاسه  پروند ه  به  مربوط   1394/05/25 مورخ   139460330002008232 شماره  رأی   �3
1391114430002000760 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مالکانه مفروزی آقای احمد جعفری 
فرزند علی اصغر به شماره شناسنامه 4 صاد ره از ساوه د ارای کد ملی 0602560691 بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 1510 � اصلی واقع د ر بخش 2 ثبت قم بمساحت 87/75 )هشتادو هفت مترو هفتادو پنج 

صدم( مترمربع.
کلاسه  پروند ه  به  مربوط   1394/05/25 مورخ   139460330002008217 شماره  رأی   �4
1391114430002000604 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مالکانه مفروزی آقای پاشا قره لر فرزند 
عرب به شماره شناسنامه 11 صاد ره از کبود رآهنگ د ارای کد ملی 4031874251 بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 1848 � اصلی واقع د ر بخش 2 ثبت قم بمساحت 69/44 )شصت ونه مترو چهل وچهار 

صدم( مترمربع.
کلاسه  پروند ه  به  مربوط   1394/05/25 مورخ   139460330002008256 شماره  رأی   �5
1391114430002004645 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مالکانه مفروزی خانم زهرا افشار فرزند 
علی اصغر به شماره شناسنامه 17674 صاد ره از قم د ارای کد ملی 0386418861 بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 2335/1 � اصلی واقع د ر بخش 2 ثبت قم بمساحت 128/13 )یکصد وبیست وهشت مترو 

سیزد ه صدم( مترمربع.
کلاسه  پروند ه  به  مربوط   1394/05/24 مورخ   139460330002008150 شماره  رأی   �6
1391114430002004646 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مالکانه مفروزی خانم سمیه افشار فرزند 
علی اصغر به شماره شناسنامه 2351 صاد ره از قم د ارای کد ملی 0385212593 بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 2335/1 � اصلی واقع د ر بخش 2 ثبت قم بمساحت 131/67 )یکصد وسی ویک مترو شصت 

وهفت صدم( مترمربع.
کلاسه  پروند ه  به  مربوط   1394/05/26 مورخ   139460330002008282 شماره  رأی   �7
1391114430002004143 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مالکانه مفروزی آقای ید اله بازیار فرزند 
ماشاء اله به شماره شناسنامه 744 صاد ره از آبیک د ارای کد ملی 5089262421 بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 1917/141 � اصلی واقع د ر بخش 2 ثبت قم بمساحت 70/51 )هفتاد مترو پنجاه ویک 

صدم( مترمربع.
کلاسه  پروند ه  به  مربوط   1394/05/08 مورخ   139460330002007535 شماره  رأی   �8
1391114430002004521 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مالکانه مفروزی آقای علی چهرقانی 
فرزند ذبیح اله به شماره شناسنامه 1671 صاد ره از اراک د ارای کد ملی 5718937771 بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی 2143 � اصلی واقع د ر بخش 2 ثبت قم بمساحت 120/00 )یکصد و بیست( مترمربع.

کلاسه  پروند ه  به  مربوط   1394/05/25 مورخ   139460330002008214 شماره  رأی   �9
1391114430002001423 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مالکانه مفروزی آقای محمد مهد ی 
رخشان فرزند محمد هاد ی به شماره شناسنامه 5 صاد ره از ساوه د ارای کد ملی 603154743 بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 2323 � اصلی واقع د ر بخش 2 ثبت قم بمساحت 96/45 )نود وشش مترو چهل 

وپنج صدم( مترمربع.
کلاسه  پروند ه  به  مربوط   1394/05/24 مورخ   139460330002008156 شماره  رأی   �10
1391114430002004503 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مالکانه خانم فاطمه طالبی فرزند تقی به 
شماره شناسنامه 17 صاد ره از قم د ارای کد ملی 0385470071 به میزان سه د انگ مشاع از ششد انگ 
یک قطعه زمین که د ر آن احد اث بنا شد ه بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 2731 � اصلی واقع د ر بخش 2 

ثبت قم بمساحت 53/55 )پنجاه وسه متروپنجاه وپنج صدم( مترمربع.

کلاسه  پروند ه  به  مربوط   1394/05/24 مورخ   139460330002008153 شماره  رأی   �11
1391114430002004501 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مالکانه خانم اشرف معقول فرزند حسین 
به شماره شناسنامه 161 صاد ره از قم د ارای کد ملی 0382556887 به میزان سه د انگ مشاع از 
ششد انگ یک قطعه زمین که د ر آن احد اث بنا شد ه بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 2731 � اصلی واقع د ر 

بخش 2 ثبت قم بمساحت 53/55 )پنجاه وسه متروپنجاه وپنج صدم( مترمربع.
کلاسه  پروند ه  به  مربوط   1394/05/24 مورخ   139460330002008148 شماره  رأی   �12
1391114430002005045 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مالکانه مفروزی آقای محمود هوشیار 
فرزند اصغر به شماره شناسنامه 996 صاد ره از همد ان د ارای کد ملی 5029372679 بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی باقیماند ه 2184 � اصلی واقع د ر بخش 2 ثبت قم بمساحت 38/10 )سی وهشت مترو 

د ه صدم( مترمربع.
کلاسه  پروند ه  به  مربوط   1394/03/19 مورخ   139460330002004276 شماره  رأی   �13
1391114430002002282 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مالکانه مفروزی آقای شهباز علیزاد ه 
فرزند رحیم به شماره شناسنامه 249 صاد ره از هشترود د ارای کد ملی 6368807474 بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی 2180 � اصلی واقع د ر بخش 2 ثبت قم بمساحت 120/00 )یکصد و بیست( مترمربع.
کلاسه  پروند ه  به  مربوط   1394/05/05 مورخ   139460330002007304 شماره  رأی   �14
1391114430002001725 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مالکانه مفروزی آقای رضا ملائی فرزند 
عزت اله به شماره شناسنامه 119 صاد ره از قم د ارای کد ملی 0383163234 بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 2369/99 � اصلی واقع د ر بخش 2 ثبت قم بمساحت 114/00 )یکصد و چهارد ه( مترمربع.
کلاسه  پروند ه  به  مربوط   1394/05/24 مورخ   139460330002008143 شماره  رأی   �15
1391114430002005021 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مالکانه مفروزی آقای حسن گائینی 
فرزند قربان به شماره شناسنامه 215 صاد ره از قم د ارای کد ملی 0382224264 بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 2274 � اصلی واقع د ر بخش 2 ثبت قم بمساحت 68/29 )شصت وهشت مترو بیست ونه 

صدم( مترمربع.
کلاسه  پروند ه  به  مربوط   1394/05/04 مورخ   139460330002007279 شماره  رأی   �16
1391114430002003224 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مالکانه مفروزی آقای قربانعلی دلد ار 
فرزند علی به شماره شناسنامه 4 صاد ره از ساوه د ارای کد ملی 0602530822 بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 2323 � اصلی واقع د ر بخش 2 ثبت قم بمساحت 114/02 )یکصدو چهارد ه مترو دو صدم( مترمربع.

کلاسه  پروند ه  به  مربوط   1394/05/04 مورخ   139460330002007230 شماره  رأی   �17
1391114430002001519 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مالکانه مفروزی آقای علی نعمتی فرزند 

علی به شماره شناسنامه 8 صاد ره از نوبران ساوه د ارای کد ملی 0602917573 بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 2335/1 � اصلی واقع د ر بخش 2 ثبت قم بمساحت 126/00 )یکصدو بیست وشش( مترمربع.

کلاسه  پروند ه  به  مربوط   1394/05/08 مورخ   139460330002007540 شماره  رأی   �18
بر اساس رأی مذکور تصرفات مالکانه مفروزی آقای محمد قلی  1391114430002000590 که 
حید ری شاکریان فرزند قلی به شماره شناسنامه 0 صاد ره از رزن د ارای کد ملی 3980095614 بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 2190 � اصلی واقع د ر بخش 2 ثبت قم بمساحت 117/15 )یکصدو هفد ه مترو 

پانزد ه صدم( مترمربع
کلاسه  پروند ه  به  مربوط   1394/05/05 مورخ   139460330002007302 شماره  رأی   �19
1391114430002001914 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مالکانه مفروزی آقای اصغر کاوشی 
فرزند قد رت اله به شماره شناسنامه 835 صاد ره از شراء همد ان د ارای کد ملی 6479528972 بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 2305/3 � اصلی واقع د ر بخش 2 ثبت قم بمساحت 126/00 )یکصدو بیست 

وشش( مترمربع.
کلاسه  پروند ه  به  مربوط   1394/05/08 مورخ   139460330002007556 شماره  رأی   �20
1391114430002004828 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مالکانه مفروزی آقای علی اصغر عیوضلو 
فرزند معراجعلی به شماره شناسنامه 1797 صاد ره از رزن د ارای کد ملی 3990554451 بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 2277/247 � اصلی واقع د ر بخش 2 ثبت قم بمساحت 58/09 )پنجاه وهشت مترو نه 

صدم( مترمربع.
کلاسه  پروند ه  به  مربوط   1394/05/04 مورخ   139460330002007239 شماره  رأی   �21
1391114430002004619 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مالکانه مفروزی آقای روح اله فتاحی 
فرزند زین العابد ین به شماره شناسنامه 380 صاد ره از زنجان د ارای کد ملی 4283942911 بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 1952 � اصلی واقع د ر بخش 2 ثبت قم بمساحت 140/00 )یکصدوچهل( مترمربع.

کلاسه  پروند ه  به  مربوط   1394/05/08 مورخ   139460330002007536 شماره  رأی   �22
1391114430002000439 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مالکانه مفروزی آقای محمود چماند ه  
فرزند قاسم به شماره شناسنامه 1 صاد ره از اراک د ارای کد ملی 6179614318 بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 1980 � اصلی واقع د ر بخش 2 ثبت قم بمساحت 121/47 )یکصدو بیست ویک مترو چهل و 

هفت صدم( مترمربع.
کلاسه  پروند ه  به  مربوط   1394/03/03 مورخ   139460330002003232 شماره  رأی   �23
1391114430002000641 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مالکانه مفروزی آقای سیدکریم حسنی 
نسب  فرزند سیدمحمود به شماره شناسنامه 3644 صاد ره از اراک د ارای کد ملی 5719029761 بر 
روی قسمتی از پلاک ثبتی 1965 � اصلی واقع د ر بخش 2 ثبت قم بمساحت 117/85 )یکصدو هفد ه 

مترو هشتادو پنج صدم( مترمربع.
کلاسه  پروند ه  به  مربوط   1394/05/05 مورخ   139460330002007296 شماره  رأی   �24
1391114430002004037 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مالکانه مفروزی آقای تقی جعفری  
فرزند صمد به شماره شناسنامه 674 صاد ره از هشترود د ارای کد ملی 1601326361 بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 2172 � اصلی واقع د ر بخش 2 ثبت قم بمساحت 118/40 )یکصدو هجد ه مترو چهل 

صدم( مترمربع.
کلاسه  پروند ه  به  مربوط   1394/05/24 مورخ   139460330002008134 شماره  رأی   �25
1391114430002003398 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مالکانه مفروزی آقای نجی اله افشار  
فرزند عبد اله به شماره شناسنامه 2572 صاد ره از آوج د ارای کد ملی 5388646211 بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 2333و2334 � اصلی واقع د ر بخش 2 ثبت قم بمساحت 118/50 )یکصدو هجد ه مترو 

پنجاه صدم( مترمربع.
کلاسه  پروند ه  به  مربوط   1394/05/31 مورخ   139460330002008472 شماره  رأی   �26
1391114430002003676 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مالکانه مفروزی آقای ارد شیر محمد ی 
فرزند کریم به شماره شناسنامه 438 صاد ره از هشترود د ارای کد ملی 1600650554 بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 2306 � اصلی واقع د ر بخش 2 ثبت قم بمساحت 50/00 )پنجاه( مترمربع.
کلاسه  پروند ه  به  مربوط   1394/05/31 مورخ   139460330002008480 شماره  رأی   �27
1391114430002003273 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مالکانه مفروزی آقای علی قره لر فرزند 
عرب به شماره شناسنامه 2 صاد ره از کبود رآهنگ د ارای کد ملی 4031873611 بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 1742 � اصلی واقع د ر بخش 2 ثبت قم بمساحت 82/00 )هشتاد و دو( مترمربع.
کلاسه  پروند ه  به  مربوط   1394/05/31 مورخ   139460330002008512 شماره  رأی   �28
1391114430002002670 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مالکانه مفروزی آقای فرهاد قاسمی 
فرزند میکائیل به شماره شناسنامه 823 صاد ره از چاراویماق د ارای کد ملی 6369228826 بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 2181 � اصلی واقع د ر بخش 2 ثبت قم بمساحت 50/90 )پنجاه مترو نود صدم( 

مترمربع.
کلاسه  پروند ه  به  مربوط   1394/05/31 مورخ   139460330002008501 شماره  رأی   �29
1391114430002002862 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مالکانه مفروزی آقای محمد صاد ق 
اسمعیلی فرزند محمد اسماعیل به شماره شناسنامه 639 صاد ره از ساوه د ارای کد ملی 0600863220 
بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 2381 � اصلی واقع د ر بخش 2 ثبت قم بمساحت 135/00 )یکصدو سی 

وپنج( مترمربع.
کلاسه  پروند ه  به  مربوط   1394/04/03 مورخ   139460330002005279 شماره  رأی   �30
1391114430002002626 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مالکانه مفروزی آقای حسین لطفی پور 
فرزند زین العابد ین به شماره شناسنامه 88 صاد ره از قم د ارای کد ملی 2939028567 بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 2185و2186 � اصلی واقع د ر بخش 2 ثبت قم بمساحت 94/25 )نودو چهار مترو بیست 

وپنج صدم( مترمربع.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گرد ید ه است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند 
مالکیت رسمی صاد ر گردد با توجه به عدم د سترسی به مالکین مشاعی مراتب د ر دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی د اشته باشند ظرف مد ت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت 
اول اعتراض خود را به اد اره ثبت اسناد منطقه دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مد ت یکماه پس 
از تسلیم اعتراض به اد اره ثبت به د اد گاه مراجعه و د ادخواست خود را به مرجع قضائی تقد یم و گواهی 
آنرا به این اد اره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه 

متضرر به د اد گاه نخواهد بود. 
1-رأی اصلاحی شماره 139460330002009123 مورخ 1394/06/23مربوط به پروند ه کلاسه 
1391114430002004612 متعلق به  آقای علی اصغر زند مربوط به پلاک ثبتی باقیماند ه 2357- 
اصلی واقع د ر بخش 2 ثبت قم  که د ر رأی شماره 139460330002004336 مساحت ملک مورد تقاضا 
123/37 متر مربع تحریر گرد ید ه د ر حالیکه  مساحت ملک مورد تقاضا 127/37 متر مربع صحیح می 

باشد  که بد ینوسیله اصلاح می گردد.
 تاریخ انتشار نوبت اول: یکشنبه    1394/6/29
تاریخ انتشار نوبت دوم: سه شنبه   1394/7/14

عليرضا طريزآباد ی
رئيس ثبت اسناد منطقه دو قم

تاریخ: 1394/6/25        موضوع آگهی ماد ه 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی             شماره: 2/19661

مدير كل ورزش و جوانان قم:

همایش بزرگ پیاده روی خانوادگی در قم برگزار می شود



4 سال یازدهم   شماره 2430    14 مهر 1394  
مقاله

آيا در پرورش مرغ از هورمون
 استفاده می شود؟؟!!!

سازمان  جامعه،  در  آمده  وجود  به  ذهنیت  به  توجه  با 
نظام مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی استان به عنوان 
بزرگترین تشکل تخصصی بخش کشاورزی و دامپروری بر 
حسب رسالت خود، اطلاع سانی عمومی را در این خصوص 

انجام می دهد
مطرح  سوال  این  جامعه  افراد  از  بسیاري  براي  احتمالا 
باشد که چگونه  در طی 45 روز یک جوجه 42 گرمی به 
وزنی در حدود 2700 گرم می رسد. درحالي که اگر مرغ در 
محیط بیرون از مرغداري نگهداري شود، چنین نیست. در 
واقع افزایش سریع وزن مرغ در صنعت مرغداري به دلیل  
بکارگیری علم اصلاح نژاد، علم تغذیه ، بهداشت و مدیریت 

واحد مرغداری می باشد. 
در ایران بر اساس آئین نامه مربوط به »تعیین معیارهای 
ظاهری / ارگانولپتیک، شیمیایی و میکروبی خوراک طیور« 
و در ماده 4 بند ج آن )مصوب اداره کل نظارت بر بهداشت 
شماره 43/45121  به  کشور  دامپزشکی  سازمان  عمومی 
مورخ 88/8/19 (، در خصوص معیارهای شیمیایی خوراک 
طیور عنوان گردید که » محموله باید عاری از هر گونه دارو، 

مواد آنتی بیوتیک و هورمون های استروئیدی« باشد
با وجود ممنوعیت استفاده از هورمون در پرورش طیور 
از  تعدادی  که  باشند  داشته  را  ذهنیت  این  برخی  شاید 
مرغداران به صورت غیر قانونی برای رشد طیور از هورمون 
استفاده میکنند،  بر همین اساس دلایلی در این مقاله ارائه 
خواهیم کرد که نشان خواهد داد هیچگونه دلیل علمی، 

منطقی و اقتصادی برای مصرف هورمون وجود ندارد.
پیشرف های بدست آمده در زمینه های مختلف صنعت 
در  مهمی  بسیار  نقش  اخیر،  های  دهه  در  طیور  پرورش 
این  در  شده  تولید  های  فراورده  کیفی  و  کّمی  گسترش 
صنعت داشته اند که به چند مورد آن اشاره خواهیم داشت.

اصلاح نژاد  -1
دهة  چند  طیور طی  نژاد  اصلاح  و  ژنتیک  متخصصین 
اخیر در زمینة بوجود آوردن سویه های جدید جوجه های 
گوشتی که از سرعت رشد بالایی برخوردارند، به پیشرفت 
نتیجه سرعت رشد  در  اند.  یافته  های چشمگیری دست 
بالای طیور به دلیل اصلاح نژاد طی چند دهة اخیر می باشد.

2- تغذیه علمی و ایجاد شرایط پرورش ایده ال
در حال حاضر به میزان زیادی مشخص گردیده که طیور 
به چه مقادیری از انرژی، پرو تئین، ویتامین ها و مواد معدنی 
نیاز دارند تا به رشد و عملکرد بهینه دست یابند. یکی دیگر از 
عواملی که منجر به رشد سریع طیور میشود شرایط محیطی 
مناسب می باشد که شامل درجه حرارت مناسب، تهویه 
استاندارد، رطوبت، دانخوری و آبخوری کافی و بستر مناسب 

می باشد.
3- عدم تاثیر هورمون ها

رشد سریع طیور به دلیل رویدادهای پیچیدة متابولیکی 
است که به فعالیت وسیع غدد درون ریز بستگی دارد. 

تجویز هورمون رشد، منجر به افزایش وزن در جوجه های 
گوشتی نمی شود

هورمون ها از نظر شکل شیمیایی به دو شکل مختلف 
های  »هورمون  و  استروئیدی«  های  »هورمون  شامل 
پروتئینی« وجود دارند. هورمون های استروئیدی در صورتی 
در بدن فعال هستند که از طریق خوراکی مصرف شوند. به 
عنوان مثال قرص های مورد استفاده جهت کنترل زایمان 
)قرص های ضد باروری( از نوع هورمون های استروئیدی 
می باشند که به شکل خوراکی مصرف می شوند و حتّی 
پس از عبور از دستگاه گوارش فعّال باقی می مانند. این در 
حالی است که هورمون های پروتئینی)هورمون رشد( در 
معده تجزیه شده و بعد از عبور از دستگاه گوارش به میزان 
زیادی از بین می روند. در نتیجه هورمون های رشد برای 
آنکه بر بدن تاثیر داشته باشند)مانند هورمون انسولین( باید 

از راه تزریقی تجویز شوند. 
تجویز هورمون ها در گله های طیور بسیار دشوار است. 
همانطور که اشاره شد هورمون رشد نیز از نوع هورمون های 
پروتئینی است که برای موثر بودن باید به صورت تزریقی 
تجویز شود. تحقیقات نشان می دهند که آزادسازی هورمون 
ضربانی  صورت  به  گوشتی  های  جوجه  در  طبیعی  رشد 
)پالسی( اتفاق می افتد و هر 90 دقیقه به حداکثر خود می 
رسد. این بدان معنی است که حتّی با فرض مصرف هورمون 
رشد در گله های طیور، تنها روش مناسب و مطلوب برای 
موثر بودن آن)همانند تزریق مکرّر انسولین در بیماران مبتلا 
به دیابت(، تزریق های مکرّر و به دفعات بسیار زیاد از راه 
داخل وریدی برای جوجه ها است، که فراهم نمودن تدارکات 
نوبت هورمون رشد در یک روز  برای تزریق چندین  لازم 
به میلیون ها قطعه جوجه گوشتی در مزارع پرورش مرغ 

گوشتی در ایران عملا غیر ممکن و غیر اقتصادی است .
 نتیجه گیری:

برای افرادی که با ابعاد فنی تولید و پرورش طیور آشنا 
مرغ های  سریع  رشد  که  اگاهند  موضوع  این  به  هستند 
زمینه  در  پیوسته  ولی  آهسته  پیشرفت  از  ناشی  گوشتی 
بیماری ها  کنترل  مدیریت  و  تغذیه  نژاد،  اصلاح  و  ژنتیک 

می باشد 
تجویز  که  گردد  می  مشخص  فوق  مطالب  به  توجه  با 
هورمون رشد در تغذیه مرغ های گوشتی برای وادار کردن 
آنها به رشد سریع و ناگهانی، نه تنها مفید نخواهد بود، بلکه 
بسیار زیان آور و استرس زا بوده و غیر منطقی، غیراقتصادی 

باشد.
گرداوری: مهندس علی اصغر شعبانی
عضو سازمان نظام مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی استان قم

ریشه چغندر: حتی در مقادیر کم، چغندر دوز خوبی از ویتامین ها و مواد معدنی است. اسید فولیک موجود در آن نیز برای تولید سلول های قرمز خون و جلوگیری از کم خونی ضروری است.
 جوانه، و انواع کلم: کلم بروکسل، کلم پیچ، گل کلم و همه انواع کلم ها منبع غنی از آنتی اکسیدان ها هستند. 

 گوجه فرنگی: سرشار از لیکوپن است و عامل بالقوه ای برای پیشگیری از انواع سرطان ها بخصوص سرطان پروستات محسوب می شود. 
 فلفل قرمز: منبع بزرگ ویتامین های آ و سی است. 

 پیاز: نقش مهمی در کاهش میزان سدیم بدن دارد و ترکیبات آنتی اکسیدانی و سولفور دارد که مانع رشد سلول های سرطانی می شود. 
 هویج: منبع ویتامین آ و بتاکاروتن است و برای تقویت بینایی و جلوگیری از شب کوری مؤثر است. 

 تربچه: منبع غنی از ویتامین سی است و حاوی ویتامین ب 6، منیزیم، آهن، کسلیم، فولات و پتاسیم است. 
 اسفناج: منبع خوبی برای اسید فولیک، ویتامین آ و ویتامین کا است. 

در خوردن این 
سبزیجات صرفه 

جویی نکنید

وزیر بهداشت با بیان اینکه باید از اطلاع رسانی های 
شناسایی  برای  جدی  تلاش  از  کرد  پرهیز  پراکنده 
ممکن  زمان  کمترین  در  نشده  هویت  احراز  اجساد 

خبر داد. 
هاشمی  دکتر حسن  مهر،  خبرگزاری  گزارش   به 

در جلسه ستاد ویژه پیگیری حادثه منا که با حضور 
مسئولان ارشد دستگاه های مسئول در محل وزارت 
از  شماری  هویت  هنوز  گفت:  شد،  برگزار  بهداشت 

جانباختگان مشخص نشده است.
وی افزود: همچنین مقرر شد توسط پزشکی قانونی 
فرمی در اختیار بستگان افراد جانباخته قرار گیرد تا 
آنها  از طریق مشخصه های فردی جانباخته، هویت 
شناسایی شود. در نهایت اگر هویت اجساد همچنان 
ناشناس باقی ماند از طریق انگشت نگاری و در نهایت 
از طریق "دی ان ای" هویت اجساد شناسایی شود که 

البته کار زمانبری است.
به گفته هاشمی، پنج تیم از وزارت بهداشت عربستان 
شناسایی  کار  زیارت  و  حج  سازمان  از  تیم  پنج  و 
جانباختگان ایرانی این فاجعه غمبار را انجام می دهند.

کار  تا  شد  خواهد  تلاش  حداکثر  کرد:  تاکید  وی 
ممکن  زمان  کمترین  در  مفقودین  هویت  شناسایی 
انجام شود. وزیر بهداشت همچنین با انتقاد از شایعات 
ایجاد شده درباره این فاجعه گفت: مشکل این است 
که ما همواره به نقل قول ها اعتماد می کنیم و اخبار 
و شایعاتی دهان به دهان می چرخد که نگرانی مردم 
را تشدید می کند. بنابراین باید از اطلاع رسانی های 
پراکنده پرهیز کرد. وی افزود: همانطور که مقام معظم 
انصاف را  باید در اظهارنظرها جانب  رهبری فرمودند 

رعایت کرده و تحت تاثیر شایعات قرار نگیریم.
وزیر بهداشت با قدردانی از وزارت راه، اظهار داشت: 
این وزارتخانه کار بسیار سختی دارد به ویژه در روزهای 
آینده که کار انتقال حجاج باید با سرعت بیشتری انجام 

گیرد.

وزير بهداشت عنوان كرد؛

تشکیل 1۰ تیم ایرانی - سعودی برای شناسایی
 جانباختگان فاجعه منا

آگهی مزايده اموال منقول نويت اولتاریخ1394/07/13        شماره:10/94ج/481
به موجب اجراییه صادره از شعبه 21 شورای حل اختلاف قم که در اجرای احکام 10 قم به شماره 10/94ج/481-ثبت گردیده له شرکت تحویل 
ماشین علیه آقای عماد دانشور حسب بند دوم ماده 45قانون اجرای احکام مدنی اموال موجود در محل حسب اعلام کارشناس به شرح ذیل به 
مزایده گذاشته می شود. ضمنا طی همین شرح و با توجه به عدم وجود نشانی از محکوم علیه مراتب به ایشان ابلاغ تا در صورت اعتراض نسبت 

به نظریه کارشناسی ظرف سه روز از تاریخ نشر آگهی کتبا به این اجرا اعلام نمایند.
1- یک میز تحریر چوبی به ابعاد حدود0/70 ×1/5 متر و یگ گاوصندوق یک طبقه مارک ایران کاوه ویک دستگاه مانیتورLG قدیمی و یک 

دستگاه کولر آبی کوچک مارک اینورسال-کلا همگی مستعمل جمعا به مبلغ:1500000ریال
2- تعداد 2 عدد کپسول آتش نشانی 12 کیلوئی مارک تکنیک سبز ایران-قیمت دو عدد مبلغ:500000 ریال

3- یک دستگاه مخزن آب شیرین کن ایستاده به رنگ آبی به همراه دو عدد فیلتر و یک پمپ آب بالا بر مستعمل به مبلغ:2700000ریال
4 –تعداد 4 کارتن فیلتر آب شیرین کن-هر کارتن حاوی 24 عدد و جمعا 96عدد می باشد –قیمت هر عدد مبلغ15000ریال و جمعا به 

مبلغ :1450000ریال
5- یک عدد پیک نیک کوچک به مبلغ: 100000ریال

6- یک عدد روشویی سفید رنگ به مبلغ: 700000ریال
7 – یک عدد میله فلزی ایستاده به همراه یک موتور کولر نصب شده به آن و مستعمل مبلغ:700000ریال

8- تعداد سه عدد کپسول گاز 11کیلوئی جمعا به مبلغ:  1000000ریال
9- دو عدد گاری 6 چرخ فلزی و یک عدد 4 چرخ مستعمل-دو عدد به مبلغ: 1500000

10- یک دستگاه بخاری گازی کوچک به مبلغ:  250000ریال
11- یک دستگاه مخزن پلاستیکی حدود100لیتری به مبلغ:  800000ریال

12- تعداد 40 بسته سرامیک 33×60 سانتیمتر مارک صدیق سرام آباده-قیمت هر بسته 70000 ریال- 2800000 ریال
13- تعداد سه عدد کپسول آتش نشانی12 کیلوئی و 2 عدد کپسول 6 کیلوئی- یک کپسول 50 کیلویی دو چرخ شهاب و تکنیک شیر ایران 

جمعا به مبلغ: 3000000 ریال
14- تعداد سه عدد مخزن پلاستیکی 200 لیتری-دست دوم به مبلغ: 700000ریال

15-یک گاری سه طبقه چهار چرخ فلزی مستعمل به مبلغ:700000ریال
16-تعداد 20 بسته دبه پلاستیکی  آب حدود ده لیتری که جمعا 240عدد می باشد جمعا به مبلغ :4500000 ریال

17- تعداد 600عدد ظروف پلاستیکی حدود سه لیتری مربوط به وایتکس –جمعا به مبلغ: 2000000
18- یک چهار پایه آهنی 2 متری به مبلغ:  800000ریال

19- یک مانیتور قدیمی مارکLG و سه عدد میز فلزی به ابعاد 80×70 سانتی متر مستعمل جمعا به مبلغ: 1300000ریال
20- یک گاو صندوق دو طبقه مستعمل به مبلغ:  500000ریال

21- یک دستگاه تابلوی برق به ابعاد 20×30 سانتی متر به همراه 5 کیلو کابل )حدودا( مستعمل به مبلغ:  1500000ریال
22- حدودا 10متر شیلنگ اب و مقداری لوله آب- یک کمد ایستاده فلزی –یک کمد طوسی رنگ مخصوص آزمایشگاه یک مخزن فلزی 
کوچک – تعدادی حدود پانزده عدد کلاسور –یک فایل فلزی 4 کشو – یک دستگاه یخچال خانگی فاقد مارک-تعداد پنج عدد صندلی گردان 
شکسته-4عدد میز تحریر-6 عدد مبل راحتی-یک میز گرد به همراه شیشه روی ان-یک اجاق گاز رو میزی  2 شعله مارک منزل کار-یک  میز 
سه کشو فلزی-یک عدد کابینت سه کشو آشپزخانه-یک آب سرد کن –تعداد 20 عدد کیسه پلاستیکی حاوی درب بطری – جمعا به مبلغ: 

15000000ریال
23- تعداد 6عدد پنل کولر گازی و تعداد 6عدد کمپرسور کولر سه عدد 12000و سه عدد 18000 مارک سامسونگ مستعمل جمعا به 

مبلغ:24000000ریال
24- لوازمات آزمایشگاهی : شامل اتو کلاو دستگاه استرلیزه- دستگاه میکروسکوپ مارک olympus و یخچال آزمایشگاهی مارک لژفن- و 

کمد فلزی دست دوم –جمعا به مبلغ 32000000ریال
جمع کل اموال توقیف شده به مبلغ 100000000ریال بر آورد می گردد.

لذا مقرر گردیده اموال  فوق الذکر در تاریخ 07 /08 /94 ساعت 08/30 الی 00 / 09 صبح به ادرس قم ، خ ساحلی ؛ جنب زندان ساحلی 
دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد لذا افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده را 
دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند 
قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار میگردد برنده مزایده باید 10درصد از مبلغ پیشنهادی 
را  فی المجلس نقدا و مابقی را ظرف یکماه از تاریخ مزایده بپردازد.این اگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج میگردد جهت اطلاعات 

بیشتر به این واحد مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم- رضا زارعی

اظهار داشت: تقسیم  مهدی یوسفی درباره روغن دنبه و نمک دریا 
بندی مواد غذایی در طب سنتی ایران قدری متفاوت با طب نوین است 

به گونه ای که فقط غذای مطلق است که قابلیت تبدیل به عضو را دارد.
به گفته یوسفی غذاهای مطلق به دو بخش عمده غذای دوایی و دوای 
غذایی تقسیم بندی می شود؛ غذای دوایی به این مفهوم است که هم نقش 

غذا را در بدن ایفا می کند هم دارو.
استادیار دانشکده طب سنتی و مکمل دانشگاه علوم پزشکی مشهد 
فراگیر  تبلیغات  اخیر  افزود: دو ماده غذایی که متأسفانه در سال های 
نامناسبی در خصوص آن انجام شده است, روغن حاصل از دنبه و نمک 

استحصال شده از دریاچه ارومیه است.
یوسفی بیان داشت: به همان میزان که تبلیغات غذایی و دارویی برای 
این به اصطلاح ماده غذایی انجام شده است, دیدگاه طب سنتی برای آنان 
تبیین نشده است و ضروری است که جایگاه تغذیه ای و درمانی این دو 

ماده غذایی را با استناد به منابع طب سنتی تشریح کرد.
وی ادامه داد: در طب سنتی برای نمک انواع مختلفی در نظر گرفته 
شده است که بسیاری از آنان فقط نقش درمانی دارند و نمی توان به عنوان 

نمک طعام مورد استفاده قرار داد.
این استادیار دانشکده طب سنتی و مکمل دانشگاه علوم پزشکی مشهد 
اضافه کرد: یکی از انواع نمک های طعام نمک دریاست که به صراحت در 
منابع طب سنتی عنوان شده است که "بدترین نوع نمک طعام است" و 

این در صورتی است که این نمک چندین بار تصفیه شده تا سفیدرنگ 
شود و به صورت کریستالیزه درآید.

یوسفی اضافه کرد: در این بین تکلیف نمکی که از دریاچه �� که به دلیل 
محدودیت های ارتباط با آب های آزاد و ورود انواع آلاینده های شیمیایی 

مملو از ترکیبات مضر است �� به دست می آید، معلوم است.
وی افزود: یکی از انواع چربی های منعقد شده که به شحم معروفند, دنبه 
است. چربی های منجمد که به دلیل کثرت اجزای عرضی به حالت جامد 

در آمده اند, برای تغذیه مناسب نیست.
این استادیار دانشکده طب سنتی و مکمل دانشگاه علوم پزشکی مشهد 
افرادی که قوه  از حد روغن دنبه در  نابجا و بیش  خاطرنشان کرد: مصرف 

هاضمه آنان قوی نیست, می تواند منجر به آسیب های جسمی و روحی شود.

مضرات روغن دنبه و نمک دریا از منظر طب سنتی

                     تأثير تغذيه ناسالم در سلامتی
چاقی به دلیل ذخیره چربی  در بافت های شکم روی می دهد که خود، عملکرد کبد، قلب، کیسه صفرا، گردش 

خون و ... را تحت تأثیر قرار می دهد.
مصرف چربی های نامناسب، میزان کلسترول بدن را بالا برده که این کلسترول بر دیواره رگ ها ته نشین می شود 
و سبب انسداد رگ شده و یا خون رسانی به بخش های مختلف بدن را مختلف می نماید. این مسئله سبب بیماری 

هایی همچون آنژین، حملات قلبی و یا سکته مغزی می گردد. 
مصرف بیش از اندازه هیدرات های کربن، به خصوص شکر، تولید انسولین را در بدن با مشکل مواجه می کند. این 
امر منجر به خستگی مزمن، دیابت و چاقی می شود. کمبود ویتامین یا مواد معدنی، عامل بسیاری از بیماری ها از 
جمله گواتر، اسکوروی، پوکی استخوان، اختلال در سیستم ایمنی )و به دنبال آن، بروز انواع سرطان(، ناهنجاری در 

سوخت وساز سلولی، پیری زودرس، بیماری های روانی همچون ناهنجاری در عمل بلع و ... می باشد.
آلزایمر احتمالاً با کمبود انواع ویتامین ب مرتبط است. 

اضافه وزن و چاقی که اغلب در اثر کمی تحرک و فعالیت بدنی، استفاده مداوم از تلویزیون و رایانه و نیز رژیم های 
غلط غذایی و مصرف زیاد تنقلات، نوشابه ها و غیره است.

توصیه های تغذیه ای
برنامه غذایی نوجوانان باید شامل ترکیبی از غذاهای مختلف در گروه های اصلی غذایی باشد.

سه وعده اصلی غذایی با تأکید بر مصرف صبحانه و دو میان وعده توصیه می شود. در میان وعده ها به جای 
استفاده از مواد غیر مغذی و بعضاً کالری زا مثل نوشابه ها، چیپس، کیک ها از مواد غذایی مغذی مانند شیر، نان، 

پنیر، خشکبار، میوه ها و مغزها استفاده شود.
جهت پیشگیری از کم وزنی و لاغری از انجام هرگونه رژیم خودسرانه به شدت خودداری شود و تحت نظر 
متخصصین تغذیه اقدام شود. جهت پیشگیری از اضافه وزن و چاقی ضمن توصیه به فعالیت های روزانه استفاده از 

یک رژیم غذایی صحیح و متعادل تحت نظر متخصص تغذیه ضروری است.
مواد بسیاری وجود دارند که در عملکرد درست بدن، نقش های حیاتی ایفاء می کنند. آنزیم-ها یک دسته از این 
موادند که بخش مهمی در تغذیه دارند. آنزیم ها کاتالیزورهای شیمیایی هستند که دستگاه گوارش بدن، آنها را تولید 

می کند و نقش بسیار مهمی در فعالیت های متابولیکی بدن ایفا می کنند.
آنتی اکسیدان ها دسته دیگری از مواد هستند که اخیراً کشف شده اند. مصرف انرژی در بدن، بر سلول ها اثرات 
جانبی دارد و به همین دلیل، برخی مواد مغذی خاص همچون ویتامین ها در بازسازی و ترمیم آسیب های ناشی 

از اکسیدشدن، نقش حیاتی دارند. 
توازن اسیدهای چرب ضروری در بدن هم از دیگر مواردی است که در سلامت افراد مهم می باشد. برای این 
منظور، باید از روغن های امگا 3 و امگا 6 در رژیم غذایی خود استفاده کنیم و در مقابل، مصرف چربی های اشباع 

شده و هیدروژنه را به حداقل برسانیم.
مهم ترین اثرات مفید ورزش بر دستگاه حرکتی عبارتند از:

1- عضلات بدن با انجام ورزش مناسب تقویت می شوند و قدرت کارآیی جسمی افزایش می یابد. 
2- ورزش صحیح از آرتروز جلوگیری کرده موجب سلامت و استحکام مفاصل می شود و مقاومت مفاصل را در 

مقابل صدمات افزایش می دهد.
3- موجب کشش عضلات و انعطاف پذیری بیشتر بدن می شود. 

4- ورزش موجب استحکام استخوان ها شده و از پوکی آن جلوگیری می کند.
5- با تقویت عضلات ستون مهره ها از بروز کمر درد پیشگیری شود.

6- همچنین ورزش از شل شدن عضلات جلوگیری کرده و ذخیره انرژی عضلات را افزایش می دهد.
تأثیر ورزش بر غدد داخلی

با تمرین های مناسب ورزشی، ترشحات غدد داخلی تنظیم شده و در شرایط مختلف به مقدار لازم در بدن هورمون 
موردنیاز ترشح می شود. در نتیجه، ورزش تأثیرات مطلوبی بر جسم و روان انسان خواهد گذاشت. در بیماران دیابتی 

و افرادی که مستعد به دیابت هستند قند خون به شکل قابل توجهی کاهش می یابد. 
تأثیر ورزش بر دستگاه عصبی

تمرینات مرتب ورزش موجب بهبود کار سیستم عصبی و هماهنگی لازم بین اعصاب و عضلات خواهد شد. 
* ورزش از فشارهای روانی و ناراحتی های روحی می کاهد و راهی مناسب برای مقابله با افسردگی است.

* با بهبود کار سیستم عصبی- عضلانی، موجب چالاکی و افزایش کارآیی بدن می شود. 
* ورزش مؤثرترین راه برای درمان بی خوابی است. 

فاطمه خداداد

يادداشت

شاید شما لیمو ترش تازه را دوست داشته باشید، ولی پوست و 
موی شما بیشتر آن را دوست دارند! در این مطلب به چند کاربرد 

جالب لیمو ترش در زیبایی می پردازیم.
مرطوب کننده و روشن کننده: چند قطره آب نارگیل را با چند 
قطره آب لیمو ترش تازه ترکیب کنید. آب نارگیل موجب آبرسانی 
به پوست و آب لیمو ترش موجب تمیزی و درخشش پوست می 

شوند.
سفید کننده آرنج و زانو : اگر زانو و یا آرنج شما به تیرگی می 
زند، یک لیمو ترش را از وسط بریده، و نصف آن را روی قسمت 

های تیره بمالید.
درمان کننده جوش سر سیاه : لیمو ترش ماده ای آنتی باکتری 
است، از این جهت در درمان جوش و آکنه موثر است. فقط کافیست 

مقداری آب لیمو ترش تازه را به قسمت های مورد نظر بمالید.
سفید کننده دندان : مقداری جوش شیرین را با مقداری آب 
لیمو ترش ترکیب کرده و روی دندان ها بمالید، پس از نیم ساعت 
با مسواک خود آن را از روی دندان پاک کنید. دقت کنید که تکرار 

مکرر این عمل جایز نیست، زیرا مواد غذایی ترش و اسیدی باعث 
تخریب مینای دندان می شوند.

و  ترش، چای سبز  لیمو  آب  قطره  : چند  کننده صورت  پاک 
مقداری آب مقطر را ترکیب کرده و یک دستمال یا حوله را به آن 

آغشته کرده و صورت خود را شستشو دهید.
 C روشن کننده پوست : لیمو ترش، به علت دارا بودن ویتامین
و اسید سیتریک، باعث شفاف و درخشان شدن پوست می شود. 
ویتامین C آنتی اکسیدانی قوی است و رادیکال های آزاد پوست 
را خنثی می کند، از کلاژن محافظت و از پیری پوست جلوگیری 

می کند.
پس از استفاده از لیمو ترش روی پوست، ضد آفتاب را فراموش 
نکنید، چون لیمو ترش موجب حساس تر شدن پوست به اشعه 

های خورشید می شود.
کاهش دهنده چربی پوست : اگر پوستتان همواره چرب است و 
برق می زند، می توانید از آب لیمو ترش تازه برای آن استفاده کنید.

برخی  را روی  تازه  لیمو ترش  : مقداری آب  مو  روشن کننده 

قسمت های مو مالیده و مو ها را در معرض نور خورشید قرار دهید. 
با این عمل، هایلایت های طلایی رنگ روی مو هایتان ایجاد می 

شوند.
لایه بردار لب : قبل از خواب مقداری آب لیمو ترش تازه را به لب 
های خود بمالید، و صبح روز بعد آن را شستشو دهید. این کار باعث 

پاک شدن سلول های مرده می شود.
نکته مهم: افرادی که دارای لب های ترک خورده هستند، این 

عمل را انجام ندهند.
استحکام دهنده ناخن : ترکیب آب لیمو ترش تازه با روغن زیتون 

یک ماده ی عالی جهت تقویت ناخن هاست.
برطرف کننده خشکی مو : آغشته کردن موها به مقدار کمی آب 
لیمو ترش تازه، موجب نرمی مو ها می شود. می توانید از روغن 

زیتون نیز به این منظور استفاده کنید.
برطرف کننده شوره سر : آب لیمو ترش تازه موجب رفع شوره 
سر می شود. یک عدد لیمو ترش را نصف کرده و روی پوست سر 

بمالید.

5 خوردنی كه پوست شما را شفاف  می كند
مواد غذایی حاوی انواع املاح معدنی و ویتامین ها با کمک به ترمیم و مرطوب ساختن پوست و افزایش تولید کلاژن و اتصال عرضی 

در شفاف کردن پوست تاثیرگذار هستند.
روزنامه دیلی میل در همین رابطه به معرفی برخی از مواد خوراکی پرداخته که به دلیلی برخورداری از ویژگی های بهبوددهنده سلامت 

پوست مصرف آنها توصیه می شود:
زیتون و روغن زیتون: این دو فاکتور اصلی از رژیم غذایی مدیترانه ای، سرشار از اسیدهای چرب امگا 3 هستند که به بهبود سلامت مو، 
پوست و ناخن ها کمک می کنند، گردش خون را بهبود داده و همچنین پوست را مرطوب نگه می دارند. این چربی های سالم در کاهش 
قرمزی و حساسیت پوست هم موثرند. علاوه بر این روغن زیتون حاوی فوائد دیگری برای بدن است. افرادی که به طور مرتب از روغن 

زیتون مصرف می کنند کمتر دچار بیماری های قلبی – عروقی از جمله فشارخون بالا و سکته مغزی می شوند.
هندوانه: هندوانه سرشار از ویتامین C است که به پیوند عرضی کلاژن و درمان زخم کمک می کند. همچنین به دلیل دارا بودن مقدار 
زیادی کاروتنوئید لیکوپن که برای بهبود گردش خون موثر است، شفاف سازی پوست را به دنبال دارد. همچنین مصرف آب هندوانه 

با افزایش میزان دریافتی لیکوپن و کاروتن به قوی ماندن سیستم ایمنی و مقابله با بروز بیماری های قلبی – عروقی کمک می کند.
انار: دانه های انار حاوی »الاجیک اسید« و »پونیکالاگین« بوده که به دلیل حفظ کلاژن و مراقبت در برابر آسیب های رادیکال های آزاد، 
مصرف آن توصیه می شود. نتایج مطالعات نشان می دهد پوست انار در افزایش احتمال درمان زخم نقش دارد. قرار دادن کرم تولید شده 

از پوست انار روی زخم حیوانات آزمایشگاهی نشان داد که با افزایش کلاژن، روند درمان زخم بهبود می یابد.
اسفناج: مصرف اسفناج به دلیل دارا بودن بتاکاروتن و »لوتئین« برای سلامت 

پوست مفید است. این ماده مغذی انعطاف پذیری پوست را افزایش می دهد. 
همچنین وجود منیزیم در این ماده خوراکی به کاهش سطح استرس و 

کلروفیل موجود در آن به پاکسازی بدن کمک می کند.
بلوبری، رزبری، تمشک: این سه ماده خوراکی مملو از آنتی اکسیدان ها 

هستند و منابعی مهمی از مواد مغذی به حساب می آیند. همچنین 
التهاب پوستی، خشکی و قرمزی آن  از  ایمنی  با تقویت سطح 
جلوگیری می کنند. علاوه بر این مصرف مداوم این خوراکی ها در 

پیشگیری از بیماری های قلبی – عروقی موثر است

با لیموترش زیبا شوید!
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                 معان فرهنگی ارشاد:

دعوت از سلمان رشدی نفی آزادی بیان است
ادامه رايزنی ها برای اعتراض

سید عباس صالحی معاون فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در 
حاشیه نشست خبری جشنواره مصرف کالاهای فرهنگی که ظهر امروز 
دوشنبه 13 مهر برگزار شد، در پاسخ به  سوال خبرنگار مهر، مبنی بر 
ایران در نمایشگاه کتاب فرانکفورت امسال گفت:  احتمال عدم حضور 
نمایشگاه فرانکفورت به عنوان یک برنامه معتبر فرهنگی قابل احترام است. 
شعاری که امسال نمایشگاه فرانکفورت مطرح کرده، آزادی بیان است اما 
آزادی بیان که یک حق انسانی، اخلاقی و دینی است، با دعوت از سلمان 

رشدی جور در نمی آید.
وی در ادامه بیان کرد: اگر بخواهیم آزادی به یک مقوله پایدار تبدیل 
شود و مقدمه خشونت و صلح ستیزی نباشد، باید لوازمی را فراهم آوریم. 
یکی از ابتدایی ترین این لوازم احترام به مقدسات ادیان و مذاهب است. 
اتفاقی که توسط سلمان رشدی با تدوین »آیات شیطانی« افتاد، در قلمرو 
آزادی بیان تعریف نمی شود بلکه مقدمه ظهور داعشی ها و طالبان را 

فراهم می آورد.
صالحی دعوت از سلمان رشدی را به معنی دعوت از یک نویسنده که 
رمانی را منتشر کرده، ندانست و گفت: این دعوت مقدمه یک اتفاق است. 
دعوت از سلمان رشدی تحریک احساسات و عواطفی است که معلوم 
نیست به کجا ختم شود. وقتی یک نمایشگاه معتبر چون نمایشگاه کتاب 
فرانکفورت با شعار آزادی بیان از سلمان رشدی دعوت می کند، یعنی شعار 

خود را مخدوش کرده است.
تا  کردیم  تلاش  ابتدا  ما  کرد:  بیان  همچنین  ارشاد  فرهنگی  معاون 
به دور از جنجال مسئله را ختم به خیر کنیم به همین خاطر موسسه 
نمایشگاه های فرهنگی به رئیس نمایشگاه کتاب فرانکفورت نامه نوشت و از 
او درخواست کرد که سلمان رشدی در نشست خبری حضور پیدا نکند اما 
هیچ پاسخی دریافت نکردیم و احساس ما این است که در چنین شرایطی 
حضور سلمان رشدی بسیار سوال برانگیز است و این حدس را تقویت 
می بخشد که لابی های صهیونیستی باب تازه ای را در دشمنی با ایران پس 

از موفقیت در مذاکرات هسته ای و لغو تحریم ها باز کردند.
صالحی همچنین به ادامه رایزنی ها با نمایشگاه کتاب فرانکفورت اشاره 
و بیان کرد: ما با کشورهای اسلامی نیز رایزنی کرده ایم که بیان اعتراضی 
خود را در دعوت از سلمان رشدی مطرح کنند، امیدواریم این گفتگوها به 
تجدید نظر در ارتباط با نمایشگاه کتاب فرانکفورت و حضور ایران در این 

نمایشگاه منتهی شود.

تامين مالی مسکن مهر با پول های بدون پشتوانه   

وزیر امور اقتصادی و دارایی اظهار داشت: تقریبا تمام پولی که در طول 
تاریخ کشور چاپ شده برای مسکن مهر چاپ شده است .

علی طیب نیا وزیر امور اقتصادی و دارایی در گفتگو با باشگاه خبرنگاران 
جوان؛ در خصوص مسکن مهر گفت: اصل ایده مسکن ارزان قیمت برای 

گروه های کم درآمد هدف ارزشمند و مورد اعتقاد است.
وی بابیان اینکه به نحوه ی اجرای مسکن مهر به ویژه شیوه تأمین مالی 
آن ایراداتی وارد است، افزود: یکی از این انتقادات چاپ پول بدون پشتوانه 

و استقراض از بانک مرکزی به منظور تأمین مالی پروژه بوده است.
وزیر امور اقتصادی و دارایی اظهار داشت: تقریبا تمام پولی که در طول 
تاریخ کشور چاپ شده برای  مسکن مهر چاپ شده که طبیعتا آثار منفی 
امری  بطوریکه چنین  است  تورم مشهود  تشدید  و  اقتصاد  در  امر  این 

بی ثباتی در بازار مختلف و از جمله ارز را به وجود آورد.
وی تصریح کرد: یکی دیگر از انتقادات وارد به پروژه مسکن مهر نوع 
مکان یابی آن بوده است بطوریکه ساخت وسازها می توانست در بافت های 

فرسوده صورت گیرد که حداقل زیرساخت های لازم را دارا بودند.
طیب نیا افزود: تأمین مسکن ارزان قیمت به صورت اصولی مورد تایید 

است.
صورت  کامل  بطور  مهر  مسکن  خصوص  در  تعهداتمان  گفت:  وی 

می گیرد.

عضو هيئت نمايندگان اتاق بازرگانی ايران: 

روحانی وضع اضطراری اقتصادی اعلام كند 

عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی ایران با اشاره به اینکه رئیس جمهور 
باید وضع اضطراری اقتصادی اعلام کند، گفت: 4 وزیر کابینه دولت با 
ارسال این نامه در واقع وضعیت بحرانی اقتصاد کشور را به رئیس جمهور 

گزارش دادند. 
 اسدالله عسگراولادی با اشاره به اینکه نامه مشترک 4 وزیر به رئیس 
جمهور درباره وضعیت اقتصادی کشور نوعی درددل بود، اظهار داشت: به 
اعتقاد بنده اگر مسئله رکود برطرف نشود اقتصاد کشور زمستان سختی 

را خواهد داشت حتی برخی از صنایع به مرز ورشکستگی خواهند رفت.
وی با بیان اینکه در حال حاضر فقط 40 درصد صنایع کشور فعال 
هستند، افزود: امروز تولید در شرایط بدی قرار دارد و در بخش خودرو 
عدم خریدار باعث شده تا انبارهای کارخانجات پر از محصول باشد و این 

موضوع برای صنعت خودرو اصلًا مناسب نیست.
این عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی ایران اضافه کرد: این گونه که 
نمی توان تورم را کاهش داد؛ نباید فقط صورت مسئله را پاک کنیم. در 
شرایطی که خریداری در بازار وجود ندارد خوب کاهش نرخ تورم طبیعی 

است، این را نمی توان یک موفقیت دانست.
نامه  این  ارسال  با  دولت  کابینه  وزیر  اینکه 4  اعلام  با  عسگراولادی 
وضعیت بحرانی اقتصاد کشور را به رئیس جمهور گزارش دادند، تصریح 
کرد: به اعتقاد بنده اگر این نامه به صورت محرمانه به رئیس جمهور 
ارسال می شد زیبایی بیشتری داشت. وی با اشاره به اینکه رئیس جمهور 
باید وضع اضطراری اقتصادی اعلام کند، گفت: باید بانک مرکزی سیاست 

انبساط تزریق نقدینگی را انجام و به تولیدکنندگان کمک کند.
نقدینگی صادرات  اضافه کرد: در حال حاضر مشکلات  عسگراولادی 
محصولات را هم با مشکل روبه رو ساخته است زیرا صادرکننده پولی 
برای خرج کردن ندارد و کنار آن نقل و انتقال پول هم همچنان با موانعی 
مواجه است. این عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی ایران گفت: به نظر 
می رسد ظرف امروز یا فردا یک تیم اقتصادی برای حل مشکلات اقتصادی 

کشور تشکیل خواهد شد.

ایران پیر می شود  خبر

روز جهانی سالمند این بار هم با آمارها و خبرهای مختلف درباره سالمندان ایرانی از راه رسید. خبرهایی که از تعداد 6میلیونی سالمندان در 
ایران حکایت دارد و بدون درآمد و حقوق بازنشستگی 44 درصد سالمندان ایرانی.

در روزی که گذشت هم مسئولان وزارت بهداشت و هم سازمان بهزیستی به نشست های خبری جداگانه ای آمدند تا از آخرین وضع سالمندان 
ایرانی بگویند. در این نشست ها، معاون بهداشت وزارت بهداشت از وجود بیش از 6میلیون سالمند در کشور خبر داد و بر لزوم گسترش خدمات 

سالمندی تأکید کرد و مدیرکل سازمان بهزیستی استان تهران گفت، زنگ خطر سالمندی در ایران به صدا در آمده است.
»علی اکبر سیاری«، معاون بهداشت وزیر بهداشت در نشست خبری که به مناسبت روز سالمند برگزار شد، با بیان این که طبق آماری که از 
سرشماری های گذشته به دست آمده، بیش از 6میلیون سالمند در کشور داریم، گفت که مطمئنا اکنون تعداد سالمندان کشور بیشتر شده است: 
»در حال حاضر 70 درصد جمعیت ما سنین بین 15 تا 65  سال دارند. این دوران، دورانی طلایی است. سالی یک میلیون نفر به جمعیت کشور ما 

اضافه می شود اما به علت رشد بالای جمعیت در دهه های 50 و 60، رشد سالمندی ما نسبت به کشورهای دیگر بالاست.«
او با بیان این که تاکنون در کشور امید به زندگی 20 سال افزایش یافته، گفت: »ما در کاهش مرگ ومیر موفقیت خوبی داشتیم و باید ضمن 

استفاده از این دوران طلایی از تجربیات سالمندان هم استفاده کنیم.«
سیاری با اشاره به تحقیقی که در  سال 92 در کشور انجام شده، ادامه داد:  »در آن تحقیق نشان داده شد که 27 درصد سالمندان بیکار و بدون 
حقوق بازنشستگی هستند. همچنین 17 درصد آنها بدون هر گونه درآمد و حمایت مالی زندگی می کنند که نشان می دهد 44 درصد بازنشستگان 
حمایت مالی و حقوق بازنشستگی ندارند. 32,7 درصد از سالمندان از وضع اقتصادی خود رضایت دارند. براساس این تحقیق اولین تقاضای 
سالمندان حمایت مالی است و 38 درصد آنها تقاضای حمایت مالی دارند. همچنین 8 تا 9 درصد از سالمندان تنها زندگی می کنند و 52 درصد از 
آنها احساس تنهایی می کنند. در بین سالمندان از نظر مشکلات جسمی 24 درصد دچار مشکلات اسکلتی - عضلانی بوده، 38 درصد مشکلات 

قلبی و عروقی دارند و 33.8 درصد نیز دچار چربی خون بالا هستند.«
به گفته سیاری، 31,5 درصد از سالمندان مشکلات شنوایی داشته و 53 درصد آنها از مشکلات بینایی رنج می برند: »بنابراین این آمار نشان 

می دهد که باید برای سالمندان در حوزه رفاه اجتماعی، سلامت روانی و سلامت جسمی کار انجام دهیم.«
سیاری ارایه خدمت در حوزه رفاه اجتماعی را جزو وظایف سازمان بهزیستی دانست: »البته این سازمان به تنهایی نمی تواند همه خدمات را 
ارایه کند. از طرفی وزارت بهداشت متولی سلامت جسمی و روانی سالمندان است و خدمات بهداشت جسمی و روانی را در شهرها و روستاها 
برای این گروه ارایه می دهد. بحث رفاه اجتماعی، سلامت جسمی و سلامت روانی سالمندان را باید با هم پیش بریم؛ چرا که سالمندان نیاز به 

حمایت اجتماعی، جسمی و روانی دارند و تا همه ارگان ها در این زمینه با هم همکاری نکنند، نمی توانیم در برنامه های خود موفق عمل کنیم.«
سیاری با بیان این که باید کاری کنیم تا افراد سالم، سالمند شوند، گفت: »برای این کار باید سه جزء تحرک، تغذیه مناسب و حمایت اجتماعی 
را برای آنها فراهم کنیم. ثابت شده که سه عامل کاهش شنوایی، کاهش بینایی و تعادل جسمی فرد را به سالمندی می رساند. این درحالی است 

که در سیستم بهداشت می توانیم با تست هایی که روی شنوایی، بینایی و تعادل افراد انجام می دهیم از بروز این مشکلات جلوگیری کنیم.«
او به  خطر استعمال سیگار در سالمندان هم اشاره کرد: »سیگار کشیدن می تواند خطر ابتلا به سرطان ریه را 23 برابر کرده و خطر سکته قلبی 
را به میزان چهار برابر و سکته مغزی را نیز به میزان چهار برابر افزایش دهد.« سیاری با بیان این که با تشخیص زود هنگام مشکلاتی نظیر کاهش 
وزن، گوشه گیری، کاهش قوای عضلانی و غیره می توانیم از ناتوانی در سالمندان پیشگیری کنیم، گفت: »اگر 6 یا 7 میلیون سالمند داریم باید برای 
آنها برنامه ریزی کرده و با تشخیص سریع از ناتوانی آنها جلوگیری کنیم. سالمند نباید ناتوان و زمینگیر باشد و همه اینها از طریق ارایه خدمات، 

حمایت و رفاه اجتماعی و مشارکت دادن سالمندان در جامعه قابل دسترسی است.«
او شعار امسال سازمان بهداشت جهانی برای روز سالمند را »زندگی در شهری که حامی سالمندان است« اعلام کرد و گفت:  »باید محیطی 

ایجاد کنیم که سالمندان را دوست داشته باشند؛ چرا که سالمندی خطری است که کشور ما را تهدید می کند.«
سیاری در ادامه گفت که باید تلاش کنیم عواملی را که منجر به آسیب رسیدن به سالمند می شوند، از بین ببریم:  »برای مثال باید رادیکال های 
آزاد که باعث پیری زودرس می شوند را از بین ببریم که این امر با گنجاندن ویتامین A ,B ,C و سلنیوم در رژیم غذایی افراد اتفاق می افتد. حذف 
رادیکال آزاد علاوه بر پیشگیری از پیری زودرس منجربه تقویت حافظه و قدرت شنوایی سالمندان می شود. حفظ قدرت شنوایی، بینایی و تعادل 
در سالمندان دوران سالمندی همراه با نشاط را به همراه دارد که وزارت بهداشت باید برای حفظ و ارتقای این سه مهم تست هایی را از سالمندان 

انجام دهد تا امکان لازم برای بهداشت سالمندی فراهم شود.«
جمعیت یک میلیون و 102 هزار نفری سالمندان در تهران

دیروز رئیس اداره سالمندان وزارت بهداشت هم به نشست خبری که به مناسبت روز جهانی سالمند برگزار شد، آمده بود تا هم آمارهای جهانی 
سالمندی را اعلام کند و هم سالمندترین و جوان ترین استان های ایران را.

پریسا طاهری در این نشست خبری گفت که براساس آمار گیلان با دارا بودن 11,55 درصد سالمند، سالمندترین استان و سیستان و بلوچستان 
با 4.72 درصد سالمند جوان ترین استان کشور شناخته شده اند. به گفته او جمعیت سالمندی در تهران بیش از میانگین کشوری است:  »تهران 
بیش از 12 میلیون جمعیت دارد که حدود یک میلیون و 102 هزار و 123 نفر آن سالمند هستند، همچنین بیش از  هزار سالمند بالای 100 سال 
در تهران زندگی می کنند. تهران، نهمین استان سالمند کشور است. سن امید به زندگی نیز در کشور 72 سال در مردان و 74 سال در زنان است.«

او ادامه داد:  »سالمندی بحث جدیدی نیست و سال هاست که دنیا با واژه سالمندی روبه رو است. براساس آمار سازمان بهداشت جهانی درحال 
حاضر حدود 900 میلیون سالمند در جهان زندگی می کنند که پیش بینی می شود تا 2050 این آمار به 2 میلیارد نفر برسد. تغییرات سال های 
2000 تا 2050 نشان از دو برابر شدن آمار سالمندان دارد، به گونه ای که در  سال 2000 سالمندان 11 درصد جمعیت و در  سال 2050، 22 درصد 

جمعیت را به خود اختصاص خواهند داد.«
رئیس اداره سالمندان وزارت بهداشت گفت: »این تغییر در افراد بالای 80 سال بیشتر بوده است، به گونه ای که سازمان بهداشت جهانی اعلام 
کرده تعداد سالمندان از تعداد کودکان زیر 4 سال پیشی گرفته است و پیش بینی می شود در  سال 2050 میلادی آمار سالمندان از افراد زیر 
14 سال نیز پیشی بگیرد، بنابراین تعداد سالمندان روزبه روز درحال افزایش است و این مسأله تنها مختص ایران نیست. آمار جمعیت سالمندی در 

کشورهای فقیر چند برابر کشورهای توسعه یافته است. 
درحال حاضر از 900 میلیون سالمند 60 درصد در کشورهای درحال توسعه و کم درآمد زندگی می کنند و پیش بینی می شود تا  سال 2050 
این آمار به 80 درصد برسد. در  سال 2000، 8/5 درصد جمعیت مدیترانه شرقی سالمند بود که پیش بینی می شود در  سال 2050 این عدد به 

15 درصد برسد.«
به گفته او و طبق آمارها در  سال 2025 در ایران 10 درصد جمعیت کشور سالمند شده و تا  سال 2050 این رقم به 21,7 تا 24 درصد می رسد. 
رئیس اداره سالمندان وزارت بهداشت در ادامه گفت: »امسال بیست و پنجمین سالی است که سازمان بهداشت جهانی روز سالمند را گرامی 

می دارد.«
به گفته طاهری، در ایران از  سال 1335 تا 1385 مرکز آمار به صورت دوره ای و هر 10 سال وضع تغییر جمعیت را بررسی می کرد که بعد از 
 سال 1385 این روند تغییر یافت و تغییر جمعیت هر 5 سال مورد ارزیابی قرار گرفت: »در  سال 1335 سالمندان 6,2درصد؛ در  سال 1345، 6.5 
درصد؛  سال 55، 5.2 درصد؛  سال65، 5.4 درصد؛  سال 75، 6.6 درصد؛  سال 85، 7.3 درصد و  سال 90، 8.2 درصد جمعیت گزارش شده است. در  
سال 1390 میزان جمعیت کشور بیش از 75 میلیون گزارش شده که تعداد سالمندان در این  سال بیش از 6 میلیون نفر بوده است که این میزان 
8.2 درصد جمعیت را به خود اختصاص می دهد. از 8.2 درصد جمعیت سالمندی 4.17 درصد زن و 4.02 درصد مردان هستند.« طاهری در ادامه 
گفت جمعیت سالمندی قالب زنانه پیدا کرده است:  »افزایش تعداد سالمند چالش نیست بلکه بی توجهی به زیرساخت های لازم این موضوع را 

تبدیل به چالش می کند. امید به زندگی در مردان 72 سالگی و در زنان 74 سالگی تخمین زده شده است.«
رئیس اداره سالمندان وزارت بهداشت گفت:  »زمانی که خاطره از امید بیشتر باشد درواقع پیری صورت گرفته است، بنابراین وزارت بهداشت 
موظف است برنامه ریزی های لازم برای داشتن سالمند سالم را انجام دهد. مراقبت ادغام یافته مختص پزشک و غیرپزشک که مشتمل بر 15 
بیماری است براساس برنامه تحول سلامت در حوزه بهداشت تمامی دانشگاه های علوم پزشکی کشور درحال اجرا است که بر این اساس زمانی که 
سالمندان به مراکز درمان مراجعه می کنند ابتدا توسط افراد غیرپزشک از نظر علایم بیماری و عوامل خطر بررسی و سپس به پزشک عمومی 

ارجاع داده می شوند. پزشک عمومی بعد از انجام بررسی ها در صورت نیاز فرد را به پزشک متخصص ارجاع می دهد تا روند درمان انجام شود.«
رئیس اداره سالمندان وزارت بهداشت ادامه داد:  »افراد غیرپزشک سالمندان را از نظر فشار خون، چربی خون، مشکلات بینایی، شنوایی، تعادل، 
اختلال حافظه، بی اختیاری ادرار، اختلال خواب، استرس، اضطراب، واکسیناسیون و... بررسی می کنند و باید از نظر سبک زندگی، رژیم غذایی 
و ترک سیگار آموزش هایی را به سالمندان ارایه کنند و سپس سالمند را طی فراخوانی به مراکز درمان دعوت و بررسی کنند که آیا آموزش های 

ارایه شده جزو زندگی فرد محسوب شده یا خیر.«
او در سخنانش از تدوین سند ملی تحول سلامت سالمندی خبر داد که به زودی تصویب و اجرایی می شود.

رئیس اداره سالمندان وزارت بهداشت در بخش دیگری از سخنانش با توجه به 30 شهریور روز جهانی آلزایمر، گفت:  »آلزایمر بیماری 
دوران سالمندی است که درحال حاضر 46,8 میلیون نفر در جهان با درمانش زندگی می کنند که پیش بینی می شود این آمار تا  سال 2050 به 
131 میلیون نفر برسد. سازمان بهداشت جهانی اعلام کرده هر 2 تا 3 ثانیه یک نفر در جهان به دمانس مبتلا می شود که این آمار در کشور ما 

متفاوت بوده و هر 7 دقیقه یک نفر به دمانس مبتلا می شود به گونه ای که درحال حاضر 600 تا 650 نفر به دمانش مبتلا هستند.«
سالمندان 36 درصد تخت های بیمارستانی را اشغال کرده اند

مدیرکل سازمان بهزیستی استان تهران هم دیروز به مناسبت روز جهانی سالمند به یک نشست خبری با خبرنگاران آمد. »احمد دلبری« ابتدا 
گفت که زنگ خطر سالمندی در ایران به صدا درآمده است:  »مسئولان باید برای این موضوع برنامه ریزی کنند و از الان به فکر سالمندان باشند. 
براساس آمار سال های گذشته در کشور 7,3 درصد سالمند وجود داشت و 36 درصد تخت های بیمارستانی را سالمندان پر کرده بودند، حال اگر این 

میزان افزایش یابد، چه اتفاقی می افتد؟ بنابراین باید از هم اکنون برای سالمندان برنامه ریزی کنیم.«
او با بیان این که درحال حاضر 64 آسایشگاه شبانه روزی در سطح استان تهران وجود دارد، گفت:  »این آسایشگاه ها 4500 سالمند را نگهداری 
می کند و از این تعداد 900 نفر آنها مجهول الهویه هستند بنابراین باید نگران این موضوع باشیم.« مدیرکل سازمان بهزیستی استان تهران از آغاز 
فعالیت کمتر از 10 مرکز روزانه برای سالمندان خبر داد:  »آماده افزایش این مراکز در تهران هستیم. به این صورت که سالمندان را در روز نگهداری 
کنند و بعد به خانواده بازگردانند. درحال حاضر 8 هزار سالمند در تهران تحت حمایت ما هستند که ماهانه 60 هزار تومان به آنها پرداخت می کنیم 
اما حجم نیاز در این حوزه بسیار زیاد است و سازمان های دولتی نمی توانند به تنهایی این بخش را حمایت کنند بنابراین خیرین و بخش خصوصی 
نیز باید در این زمینه کمک کنند.«  او ادامه داد:  »فردی که به سالمندی رسیده است حتما موفقیتی در زندگی داشته، زیرا بسیاری از افراد قبل 
از رسیدن به سالمندی از بین رفته اند. در  سال 1345، 10,8 درصد سالمندان ما کهنسال بوده اند و اکنون این میزان به 14.9 درصد رسیده است. 

درحال حاضر ما شاهد زنانه شدن سالمندی هستیم، چراکه  درصد سالمندان زن نسبت به قبل افزایش یافته است.«
دلبری با بیان این که لزوم رسیدن به یک سالمندی سالم، فعال و پویا از طریق رصد کردن سلامت سالمندان و سبک زندگی آنهاست، گفت:  
»باید به جایی برسیم که سالمند با حداقل وابستگی بتواند در فعالیت های اجتماعی مشارکت کند.« او یکی از بحث های مهم در زمینه سالمندی 
را امنیت مالی سالمندان و مراقبان آنها و آن را بزرگترین دغدغه افراد سالمند دانست:  »سالمندی الزاما همراه با ناتوانی نیست اما در ذهن ما 
سالمندی را با ضعف و ناتوانی متصور می شویم و به محض این که صحبت از سالمندی می شود، عصا و کمر خم در خاطر افراد یادآوری می شود.«

مدیرکل سازمان بهزیستی استان تهران در ادامه گفت مسأله کسب درآمد برای سالمندان استرس زا است و وابستگی آنها را افزایش می دهد:  »در 
بحث درآمد باید به دنبال منابع درآمدی و تأمین زندگی سالمندان باشیم. حرکت هایی در این زمینه انجام شده اما کافی نیست. برای مثال یکی 
از موضوعاتی که باید در زمینه درآمدی سالمندان بازنگری شود، یارانه ای است که به سالمند تعلق می گیرد. ما ماهانه به سالمندان حدود 60 هزار 
تومان یارانه می دهیم اما همین که سالمند وارد سرای سالمندان می شود، یارانه ای که به او پرداخت می شود به بیش از 400 هزار تومان افزایش 

می یابد و این باعث شده که متاسفانه تعداد مجهول الهویه ها در سرای سالمندان افزایش یابد بنابراین باید در این پرداخت ها تجدیدنظر کنیم.«
دلبری ادامه داد:  »در کشورهای توسعه یافته افرادی که از سالمندان نگهداری می کنند، بخشی از مالیات شان به خودشان برمی گردد و می توانیم 
این برنامه را به عنوان پیشنهادی در کشور ارایه کنیم. با توجه به مشکلات و بیماری سالمندان باید برای آنها مستمری های موقتی ایجاد شود تا در 
زمان بیماری بتوانند از آن استفاده کنند. یکی دیگر از مواردی که در روند خدمات رسانی به سالمندان باید در نظر گرفته شود، مراقبت از سالمندان 
و مراقبان آنهاست. هر سالمندی نیاز به مراقبت ندارد و کمتر از سه درصد سالمندان ما در کشور نیازمند مراقبت هستند اما این مراقبت ها باید 
انجام شده و مورد بازنگری قرار گیرد. بهترین مراقبت از سالمند مراقبت در محل و خانواده است و ما به دنبال این هستیم که این موضوع را با 

کمک خانواده ها عملی کنیم.«

بيش از 10ميليون روستايی بيکار هستند   
حذف فاصله زندگی در روستاها و شهرها باعث انتقال مسائل بیکاری شهرنشینان به 
روستاها شده تا جایی که 10.3 میلیون روستایی امروز هیچگونه فعالیت اقتصادی ندارند 
که 5.3 میلیون از آنها زیر 30 سال سن دارند حذف فاصله زندگی در روستاها و شهرها 
باعث انتقال مسائل بیکاری شهرنشینان به روستاها شده تا جایی که 10.3 میلیون 
روستایی امروز هیچگونه فعالیت اقتصادی ندارند که 5.3 میلیون از آنها زیر 30 سال 
سن دارند. بیکاری امروز دیگر تنها مختص شهرها نیست و روستاها را نیز نشانه گرفته 
است. هزاران جوان تحصیل کرده و جویای شغل کشور امروز ساکن روستاها هستند ولی 
بخش قابل توجهی از جوانان روستایی کشور پس از فراغت از تحصیل، در جستجوی 

کار راهی شهرها می شوند.
با اینکه در گذشته اشتغال و زندگی در روستاها تفاوت های فراوانی با شهرها داشته اما امروز 
به دلیل گسترش فرهنگ شهرنشینی و ارتباطات آسان روستاها و شهرها، همچنین رفت و آمد 
دائمی مردم روستاها به شهرها و تحصیل فرزندان باعث تغیر نوع زندگی در روستاهای کشور 
شده است. جوانان امروز روستا دیگر آن نگاه سنتی و گذشته را که باید در روستا بمانند و کار 
کنند، ندارند. آنها خیلی زود پس از اتمام تحصیلاتشان بار سفر می بندند و راهی شهرها می 
شوند. دیگر بسیاری از روستاها آن رونق گذشته را ندارد و بسیاری از مشاغل کشاورزی نابود و 
یا محدود شده است. بنابراین با تغییر نوع نگاه به شغل و زندگی در روستاها، مسائل بازار کار از 
شهرها به روستاها نیز کشیده شده و تقریبا می توان گفت همان مسائلی که جوانان شهری در 
دوران بیکاری دارند، برای جوانان روستایی نیز وجود دارد. امروز دیگر جوانان تحصیل کرده آماده 

به کار نه تنها در شهرها، بلکه در روستاها نیز منتظر ورود به بازار کار هستند.
انتقال بحران بیکاری و غیرفعالی از شهرها به روستاها

جدیدترین گزارش وزارت کار از وضعیت اشتغال و بازار کار در روستاهای کشور نشان 
می دهد که از مجموع 17 میلیون و 184 هزار جمعیت روستایی کشور، 6 میلیون و 
340 هزار نفر شاغل و 478 هزار نفر جویای شغل هستند. نکته حائز اهمیت در این 
بخش اینکه 10 میلیون و 365 هزار نفر از جمعیت روستایی کشور از نظر اقتصادی 
غیرفعال و در واقع دچار بیکاری هستند و 900 هزار نفر نیز دارای درآمد بدون کار 
هستند. براساس اعلام وزارت کار، هنوز نرخ مشارکت اقتصادی از شهرها اندکی بیشتر 
است و در استان های اردبیل، آذربایجان غربی و شرقی بهترین وضعیت فعالیت اقتصادی 
روستانشینان وجود دارد و کمترین نرخ مشارکت روستایی کشور در استان های سیاستان 
و بلوچستان، کهگیلویه و بویراحمد و هرمزگان مشاهده می شود که به معنای این است 

که در این مناطق جمعیت روستایی دارای فعالیت اقتصادی پایین تری هستند
با وجود افت شدید اشتغال زایی بخش کشاورزی در کل کشور، 50.1 درصد اشتغال 
روستایی کشور در حال حاضر از طریق روستاها تامین می شود و مابقی اشتغال نیز در 
قالب خدمات و صنعت صورت می گیرد. در اردبیل، کرمان و کردستان کشاورزی تا 
68.7 درصد کل اشتغال را تشکیل می دهد و در نقطه مقابل در تهران، یزد و هرمزگان 

کشاورزی تنها 10.7 تا 33.5 درصد اشتغال موجود را تشکیل می دهد.
از مجموع 10 میلیون و 365 هزار روستایی غیرفعال کشور، بیش از 2 میلیون نفر 
زیر 20 سال سن دارند، همچنین یک میلیون و 158 هزار جوان روستایی تا 24 ساله 
هنوز تکلیف آینده خود را نمی دانند و جزو جمعیت غیرفعال اقتصادی بوده و صرفا 

مصرف کننده هستند.
5.3 میلیون جوان زیر 30 سال روستایی کار نمی کنند

با وجود اینکه جوانان در سنین 25 تا 29 ساله باید وارد بازار کار شده باشند و یا در تلاش 
برای ورود به کار هستند، اما 994 هزارنفر از این گروه جوانان روستایی کشور ترجیح داده اند 
هیچگونه فعالیت اقتصادی نداشته باشند؛ هرچند نبود زمینه های اشتغال و سختی در ورود به 
بازار کار نیز می تواند در افزایش تعداد غیرفعالان اقتصادی تاثیرگذار باشد. به بیان ساده، وقتی 
افراد می بینند امکان ورود به بازار کار تقریبا وجود ندارد، احتمالا عطای کار را به لقای آن می 
بخشند و امروز این وضعیت برای حدود یک میلیون جوان روستایی کشور اتفاق افتاده است. 
این وضعیت در مورد جوانان سنین 30 تا 34 ساله نیز مشاهده می شود و در این گروه سنی 
نیز 834 هزار نفر هیچگونه فعالیت اقتصادی ندارند. برای جمعیت 35 تا 39 ساله نیز 683 
هزارنفر غیرفعال روستایی وجود دارد و در سنین 40 تا 54 ساله نیز دست کم 503 هزار نفر 
تا حدود 600 هزار نفر هیچگونه فعالیت اقتصادی ندارند. بیشترین تعداد غیرفعالان اقتصادی 
روستایی کشور در استان هایی مانند آذربایجان شرقی، تهران، خراسان رضوی، خوزستان، 
سیستان و بلوچستان، فارس، کرمان، لرستان و مرکزی زندگی می کنند. از کل غیرفعالان 

اقتصادی روستایی 2 میلیون و 899 هزار نفر مرد و 7 میلیون و 465 هزارنفر زن هستند.

آگهی مزایده
مدیریت آموزش پرورش منطقه جعفرآباد 

 در نظر دارد فضاهای خالی مدارس منطقه را جهت اجرای  پیش 
دبستانی از طریق مزایده و با انعقاد عقد اجاره واگذار نماید.

شرکت کنندگان می بایست جهت شرکت در مزایده از تاریخ انتشار آگهی ضمن مراجعه به  کارشناسی 
حقوقی آموزش و پرورش منطقه جعفرآباد جهت دریافت اسناد مزایده از تاریخ 1394/07/14لغایت 
مورخ1394/07/16،به دایره حقوقی منطقه نسبت به دریافت اسناد اقدام  واز تاریخ94/7/18 لغایت 

مورخ94/7/27ساعت 14  به کارشناسی حقوقی این اداره تحویل نمایند.
قابل ذکر است  تضمین شرکت در مزایده برای هر یک از موارد به شرح مندرج در جدول می باشد که صرفا می 
بایست به صورت ضمانت نامه بانکی یا وجه نقد به شماره حساب 4150126296003 نزد بانک ملی واریز و در پاکت 
مربوطه قرار داده و به همراه سایر مستندات به اداره آموزش و پرورش تحویل نمایند. در ضمن تا زمانی که قرار داد 

منعقد نگردیده، تضمین شرکت در مزایده برنده و نفر دوم مرجوع نخواهد شد.
همچنین یادآور می شود جلسه تعیین برنده در تاریخ سه شنبه1394/7/28  رأس ساعت 10 صبح در محل اتاق ریاست 
محترم اداره آموزش و پرورش منطقه برگزار می گردد. جهت دریافت اطلاعات بیشتر  با شماره تلفن :36220514 یا 

شماره همراه 09126516778 )رستمی( تماس حاصل فرمایید.
شركت متقاضيان در جلسه مذكور آزاد است

 

 

 

هاُ قیوت کارشٌاسی  کلاس  ًام آهَزشگاُ فردی
 )ریال(

تضویي شرکت در 
 )ریال( هسایذُ

 ًام ٍ آدرس

 قن تخش جعفرآتاد رٍستای جعفرآتاد 260000 000/650 1 حریت 1
 قن تخش جعفرآتاد رٍستای پستکاى 260000 000/650 1 عرٍُ الَثقی 2
 قن شهر جعفریِ اًتهای خیاتاى اهام علی علیِ السلام 000/405 000/300/1 2 جهاد 3
 قن تخش جعفرآتاد رٍستای علی آتاد اًقلاب 260000 000/670 1 حجِ الَداع 4
 قن شهر جعفریِ خیاتاى آیت الله خاهٌِ ای 000/675 000/300/1 2 شهیذتاقر رتاًی 5
 قن تخش جعفرآتاد رٍستای شریف آتاد 260000 000/650 1 اًقلاب اسلاهی 6
 قن تخش جعفرآتاد رٍستای حیذر آتاد 260000 000/650 1 شهیذ احوذلی 7
 قن تخش جعفرآتاد رٍستای پاچیاى 260000 000/650 1 سیذالشهذاء 8
 قن تخش جعفرآتاد رٍستای هحوَد آتاد 260000 000/650 1 شیخ اًصاری 9

 قن تخش جعفرآتاد رٍستای الَیرآتاد 260000 000/650 1 حضرت رقیِ)س( 11
 قن تخش جعفرآتاد رٍستای تاقرآتاد 440000 000/100/1 2 حضرت زیٌة)س( 11
 قن تخش جعفرآتاد رٍستای عسگرلَ 260000 000/650 1 صاحة السهاى عج 12
 دٍلت آتادقن تخش جعفرآتاد رٍستای  220000 000/550 1 شهیذ خَشرٍ 13
 قن تخش جعفرآتادرٍستای شریف آتادزًذ 220000 000/550 1 اًقلاب اسلاهی)دختراًِ( 14
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احتمال برکناری کواچ قوت گرفت
با  والیبال  فدراسیون  رییس  نشست  پایان  در 
مربیان داخلی، داورزنی از احتمال برکناری کواچ 

گفت.
جام  در  ایران  والیبال  ملی  تیم  نتایج  سه"،  "ورزش  گزارش  به 
جهانی عذرخواهی رییس فدراسیون و برخی از بازیکنان ملی را به 
همراه داشت و داورزنی از ژاپن این قول را داد که به محض بازگشت 
کارگروهی تشکیل دهد و دلایل این عملکرد را مورد بررسی قرار دهد. 
صبح امروز این جلسه برگزار شد و داورزنی بعد از اتمام آن به سایت 
فدراسیون والیبال این چنین گفت: » اقداماتی برای تقویت تیم ملی 
انجام شده که شاید تیم های ملی ب، زیر 23 سال و جوانان آسیب 
دیده باشند و در نشست امروز برخی کارشناسان معتقد بودند که 
راهکارهایی بهتری نیز برای این موضوع وجود داشته است. مهمترین 
موضوعی که تمامی کارشناسان شرکت کننده در نشست نیز به آن 
عقیده داشتند، تقویت کادر فنی تیم ملی والیبال است اما کواچ با این 
موضوع موافق نیست و معتقد است که کادر فنی اش خوب است. بعد 
از جام جهانی و در توکیو نیز این موضوع را با ایشان درمیان گذاشتیم 

ولی قبول نکرد.«
داورزنی با بیان اینکه اگر کواچ به این باور نرسد که تغییر در کادر 
فنی اش ایجاد شود و این موضوع را نپذیرد، برای مسابقات انتخابی 
او و کادر فنی جدید استفاده خواهیم کرد، گفت: »این  از  المپیک 
تغییرات شامل دستیار، مربی بدنساز و کمک ها می شود. البته نکته 
دیگر این است که آیا 14 بازیکن اعزامی تنها گزینه های موجود بودند 

یا بازیکنان دیگری نیز شرایط حضور در جام جهانی را داشتند. اگر 
کواچ این موضوع را نپذیرد، سرمربی تیم را تغییر خواهیم داد و گزینه 
هایی نیز برای این موضوع مد نظر داریم که تجربه حضور در المپیک 
و لیگ جهانی را دارند. البته برخی از آنان اکنون در باشگاه های اروپا 
مشغول هستند و باید این موضوع را نیز مد نظر قرار دهیم. زیرا از 

زمان پایان لیگ برتر ایران تا بازی های انتخابی المپیک تنها 45 روز 
فرصت داریم.«

داورزنی در پایان گفت:» نتیجه نشست های کارشناسی در هیات 
رییسه نیز مطرح خواهد شد و تلاش داریم تا قبل از شروع لیگ برتر 

والیبال نتایج این نشست ها قطعی و اجرایی شود.«

خبر

بسکتبال ايران چگونه المپيکی
 می شود؟

بعد از اتمام رقابت های بسکتبال جام ملت 
عدم کسب سهمیه  به  توجه  با  و  آسیا  های 
المیپک تیم ملی بسکتبال ایران برای رسیدن به المپیک 
انتخابی دوباره  رقابت های  آینده در  باید سال  ریو   2016

المپیک حضور پیدا کند.
جهانی  فداسیون  برنامه  طبق  "ورزش سه"،  گزارش  به 
بسکتبال )FIBA( رقابت های انتخابی المپیک از 5 تا 11 
جولای سال 2016 )15 تا 21 تیر 1395( در سه کشور 
برگزار می شود و سه تیم برتر این مسابقات راهی المپیک 

ریو خواهند شد.
این مسابقات در سه گروه و به میزبانی سه کشور برگزار 
می شود که تیم برتر این گروه ها سهمیه المپیک را می گیرند.

نیوزلند از قاره اقیانوسیه، کانادا، مکزیک و پورتوریکو از 
قاره آمریکا، آنگولا، تونس و سنگال از قاره آفریقا، فرانسه، 
صربستان،  یونان،  ایتالیا و چک از قاره اروپا،  ایران، ژاپن و 
فیلیپین از قاره آسیا تیم های حاضر در مسابقات انتخابی 

المپیک خواهند بود.
قرار است این 15 تیم به سه گروه شش تیمی تقسیم 
شوند که با حضور سه تیم میزبان گروه ها مجموع 18 تیم 

حاضر در این رقابت ها را مشخص شود.
گفته می شود کشورهای کانادا،   فیلیپین، ترکیه و روسیه 
از بین آنها  تقاضای میزبانی این مسابقات را کرده اند که 
ترکیه و روسیه که سهمیه حضور در این مسابقات را نگرفته 
اند به عنوان میزبان قصد دارند وارد رقابت ها شوند. با توجه 
به اینکه اعلام شده 18 کشور برای این سه سهمیه رقابت 
خواهند کرد احتمال دارد یک کشور دیگر به عنوان میزبان 

انتخاب شود.
آرژانتین،  نیجریه،   استرالیا،   آمریکا،   بسکتبال  های  تیم 
ونزوئلا، اسپانیا و لیتوانی و چین تاکنون موفق به کسب 

سهمیه المپیک شده اند. 

دبير هيئت ورزش های ناشنوايان استان قم:

فوتباليست های قم به بازی های 
ناشنوايان آسيا و اقيانوسيه اعزام شدند

دبیر هیئت ورزش های ناشنوایان استان قم از 
اعزام فوتبالیست های قم به رقابت های فوتبال 

بازی های 2015 قهرمانی آسیا و اقیانوسیه خبر داد.
سیدوحید غیاثی در گفت وگویی گفت: کشور چین تایپه 
میزبانی رقابت های ورزشی سال 2015 آسیا و اقیانوسیه 
را بر عهده دارد و این دوره از مسابقات از یازدهم مهرماه 
انجام  کهن  قاره  مختلف  کشورهای  ورزشکاران  حضور  با 

می شود.
وی ادامه داد: ورزشکاران شرکت کننده در این دوره از 
بازی های ورزشی ناشنوایان آسیا و اقیانوسیه در رشته های 
گوناگون و در دو بخش تیمی و انفرادی با یکدیگر به رقابت 
از  که  حالی  در  شوند،  مشخص  برترین ها  تا  می پردازند 
این رقابت ها شده  نیز یک کاروان بزرگ راهی  کشورمان 

است.
دبیر هیئت ورزش های ناشنوایان استان قم اضافه کرد: در 
واقع این هشتمین دوره بازی های قهرمانی ناشنوایان آسیا 
و اقیانوسیه به شمار می رود که در سال 2015 به میزبانی 
قم  فوتبالیست های  و  می رسد  انجام  به  چین تایپه  کشور 
در قالب نخستین گروه از کاروان ورزشی ایران راهی این 

رقابت ها شدند.
وی با بیان اینکه کاروان ورزشی کشورمان با عنوان ثامن 
الائمه )ع( به بازی های ناشنوایان آسیا و اقیانوسیه اعزام شده 
است، تصریح کرد: نخستین گروه از کاروان ورزشی ثامن 
الائمه )ع( شامل کادر سرپرستی و اعضای تیم ملی فوتبال 

بودند که عازم هشتمین دوره این رقابت ها شدند.
غیاثی خاطرنشان کرد: با تصمیم نهایی کادر فنی تیم ملی 
فوتبال ناشنوایان و فدراسیون ورزش های ناشنوایان، این تیم 
با 20 بازیکن راهی چین تایپه شد، در حالی که برادران علی 
و سیاوش زینالوند به نمایندگی از ناشنوایان فوتبالیست قم 

این تیم را همراهی می کنند.
وی با اشاره به نفرات عضو تیم ملی فوتبال در این دوره 
از مسابقات افزود: این تیم با ترکیب اکبر صادقی، حسین 
کاظمی، محمد پرگر، علیرضا بسیج، سیدامیر حسینی، رضا 
سلیمی، مظاهر شیرزاد، عبدالمهدی هاموری و علی زینالوند 

در رقابت های این دوره به میدان می رود.
اضافه  قم  استان  ناشنوایان  ورزش ه��ای  هیئت  دبیر 
مسلم  شیخ ممو،  احسان  فرضی،  محسن  همچنین  کرد: 
طاهرپور، سیاوش زینالوند، ایمان محبی، مرتضی عباسی، 
مصطفی رحیم فردوس نژاد، ایمان سلیمانی، رضا رجائی نژاد، 
که  هستند  نفراتی  دیگر  عربلو  اسماعیل  و  دهقان  امین 

ترکیب تیم ایران را در این دوره تشکیل می دهند.
این  به  کشورمان  اعزامی  ملی  تیم  فنی  کادر  به  وی 
رقابت ها اشاره کرد و گفت: فرهاد سلکی به عنوان سرپرست، 
عبدالصمد سالک زمانی به عنوان سرمربی و قادر تیموری، 
سجاد کرمی و محمدرضا خدری مربیان تیم ملی در این 

دوره از رقابت های فوتبال آسیا و اقیانوسیه هستند.
و  آسیا  بازی های  دوره  هشتمین  اینکه  بیان  با  غیاثی 
کشور  در  مهرماه  نوزدهم  تا  یازدهم  از   2015 اقیانوسیه 
نخستین بار  برای  کرد:  اظهار  می شود،  برگزار  چین تایپه 
است که دو فوتبالیست به نمایندگی از هیئت ورزش های 
ناشنوایان استان قم در بازی های قهرمانی آسیا و اقیانوسیه 
رشته   در  این  از  پیش  کرد:  تصریح  وی  می یابند.  حضور 
نماینده نظیر سعید خلیلی و  استان قم چند  از  فوتسال 
اسماعیل  شاه زید سابقه همراهی تیم ملی فوتسال ناشنوایان 
را در بازی های قهرمانی آسیا و اقیانوسیه دارند و از قضا دو 

عنوان قهرمانی نیز به ارمغان آورده اند.

شاخه سبز

دکتر مهدی خانبان، اعلام کرد استرس هادی نوروزی از همان ابتدا بالا بوده و باید 
اقدامات پیشگیرانه تری در این ارتباط لحاظ می شده است.

با توجه به شرایط بحرانی روحی و روانی  "ورزش سه"، مهدی خانبان که در مقاطعی  به گزارش 
پرسپولیس از سوی مدیران این تیم برای مشاوره به تیم اضافه می شد که عضو هیات علمی دانشگاه شهید 
بهشتی تهران نیز می باشد در گفتگویی شرایط روحی و روانی هادی نوروزی، کاپیتان فقید پرسپولیس که 

در سن 30 سالگی به دلیل ایست قلبی در خواب در گذشته را تشریح می کند.
وی در این باره گفت: سرپرست ها از ما وضعیت آمادگی روانی بازیکنان را می خواستند. مشکلی اگر 
بین بازیکنان وجود داشت به سرمربی هم گزارش می دادم. به طور مثال مصطفی دنیزلی به شدت پیگیر 
این ماجرا بود. هادی نوروزی را می توان از نظر روانی جزو تیپ B دانست؛ آدم هایی که به ظاهر آدم های 
آرامی هستند. اما آنها خونسرد هستند و مشکلات را توی خودشان می ریزند و نمای ظاهری و بیرونی 

ندارد معمولا این ها "های ریسک" هستند و خطر ریسک بالای سلامتی دارند.
روانشناس سابق پرسپولیس ادامه داد: یک سری فاکتورها وجود دارند که در کنار هم قرار گرفتن آنها 
خطر بالایی برای سلامت فرد دارد و سلامت فرد مورد تهدید قرار می گیرد. این فاکتورها را می توان 

استرس، فشارهای روانی، فشارهای بیرونی )فشار اجتماعی( و ... نام برد.
وی ادامه داد: حالا هادی نوروزی دقیقا همین وضعیت را داشت. او فردی بود که از نظر روانی انسانی 
خوددار، منضبط و کمال گرا بود. افرادی که کمالگرا هستند در صورتی که شرایط و عوامل باب میل شان 
نباشد و پیش نرود میزان استرس درونی شان بیشتر می شود. اوج این شرایط برای هادی فشارهای روانی 
بعد از بازی با سایپا بود. مسائل مربوط به شکست، مشکلات مالی باشگاه، مسائل مدیریتی، فشار هواداران 
کنار یکدیگر قرار می گیرد و این سرمایه ملی ما از دست می رود. مرگ هادی نوروزی زنگ خطر برای 

کل ورزش ایران است.
 زنجیره های متصل بهم که ساختار ورزش را شکل می دهد باید اصلاح شود وگرنه این اولین و آخرین 
اتفاق تلخ ورزش ما نخواهد بود. من شخصا این وضعیت را حتی گزارش کردم و جالب اینجاست که دقیقا 
بعد از اینکه اینچنین گزارش هایی به برخی مدیران حاضر در این تیم داده بودم مورد تمسخر قرار گرفت 

و گفت اینچنین گزارشات کجای مشکلات فنی تیم را برطرف خواهد کرد در صورتی که در زمان دنیزلی 
او به دقت این مسائل را زیر نظر داشت و حتی آقای دکتر محمدرضا زادمهر، سرپرست وقت باشگاه این 
گزارشات را شخصا درخواست می کرد و مورد مطالعه و بررسی قرار می داد. در این گزارشات افراد پرخطر 
را شناسایی کرده بودم. حتی تا جایی پیش رفتیم که مجموعه پزشکی باشگاه تصمیم به استفاده از دارو 

برای کنترل فشار روانی بازیکنان گرفته بود که هیچ وقت این اتفاق عملی و اجرایی نشد.
روانشناس سابق پرسپولیس در رابطه با تستی که از بازیکنان گرفته بود گفت: به طور مثال این چک 
لیستی که قبل از هر بازی از بازیکنان گرفته می شد. این چک لیست مربوط به یکی از دیدارهای 
پرسپولیس در لیگ قهرمانان آسیاست. جایی که شامل 5 فاکتور آمادگی ذهنی – روانی، توانایی تشخیص 
خطر، استرس، تمرکز و ارتباط می باشد. در این چک لیست هادی نوروزی، کاپیتان فقید پرسپولیس نمره 
اش چندان بد نبود اما از نظر استرس در نمره معکوس است و نشان دهنده استرس بالای این بازیکن بود. 
اگر همیشه این بازیکن این فاکتور را دارا بوده باشد مسلما دچار نوعی مشکل است که باید حل می شده.

رئال فرصت صدرنشينی را از دست داد

تساوی اتلتيکو و رئال در دربی مادريد

دیدار تیم های اتلتیکو و رئال در دربی شهر مادرید با 
تساوی 1-1 به پایان رسید.

این  پیروزی در  با  توانستند  رئالی ها می  "ورزش سه"،  به گزارش 
دیدار بار دیگر به صدر جدول لالیگا صعود کنند اما آنها در خانه رقیب 
همشهری به تساوی رضایت دادند تا پشت سر ویارئال، در رتبه دوم 

جای بگیرند.
دو تیم بازی را متعادل آغاز کردند اما این رئال بود که در دقیقه 9 
توسط کریم بنزما به گل رسید. دنی کارواخال بعد از عبور از فیلیپه 
لوئیس، توپ را به زیبایی روی دروازه اتلتیکو فرستاد و بنزما هم با یک 

ضربه سر دیدنی، دروازه حریف را باز کرد.
بعد از این گل تیم میزبان تا اندازه ای کنترل بازی را در دست گرفت و 
بعد از چند حمله، سرانجام در دقیقه 22، بهترین فرصت برای به تساوی 

کشیدن بازی را به دست آوردند.
اشتباه سرخیو راموس در کنترل توپ، در نهایت با یک خطای پنالتی 
روی تیاگو همراه شد اما واکنش خوب کیلور ناواس روی ضربه آنتوان 

گریزمان، دروازه رئال را بسته نگه داشت.
در ادامه بازی متعادل تر شد و هر دو تیم موقعیت های نصفه  و نیمه 
ای داشتند اما هیچ یک از آنها تبدیل به گل نشد و این نیمه با برتری 

رئال به پایان رسید.
در نیمه دوم دو تیم بازی محتاطانه ای به نمایش گذاشتند و بازی 
بیشتر در میانه زمین در جریان بود. به ویژه رئالی ها که به نظر می 
رسید ترجیح می دهند به جای زدن گل های بیشتر، از اندوخته شان 

حفاظت کنند.
اما این تلاش بی فایده بود و اتلتیکو سرانجام در دقیقه 83 به گل 

تساوی رسید.
نفوذ خوب جکسون مارتینز از سمت چپ و ارسال او به دهانه دروازه، 
با دخالت فرناندو تورس، به لوسیانو ویتو رسید و او هم به راحتی دروازه 

را باز کرد.
در دقایق باقی مانده بازیکنان اتلتیکو تلاش زیادی برای رسیدن به 
گل برتری انجام دادند و حتی چیزی نمانده بود که جکسون مارتینز گل 
دوم را به نام خود ثبت کند اما واکنش تماشایی کیلور ناواس، اجازه این 

کار را نداد و بازی با تساوی 1-1 به پایان رسید.

پس از انجام 136 مبارزه؛

بر ترين های كشتی قم مشخص شدند

کشتی گیران بر تر استان قم بعد از برگزاری 136 مبارزه 
در دو بخش کشتی آزاد و کشتی فرنگی مشخص شدند.

رقابت های کشتی آزاد و فرنگی قهرمانی استان قم شامگاه یکشنبه به 
پایان رسید و نفرات بر تر اوزان مختلف مشخص شدند و مورد قدردانی 

قرار گرفتند.
نخستین رخداد رسمی هیئت کشتی استان قم در 6 ماهه دوم امسال 
با برگزاری مسابقات انتخابی بزرگسالان استان قم در دو رشته آزاد و 

فرنگی انجام شد.
با توجه به در پیش بودن مسابقات قهرمانی کشور در ماه های آینده، از 
سوی کادر اجرایی هئیت کشتی مسابقات انتخابی کشتی فرنگی و آزاد 
قم به مناسبت هفته دفاع مقدس و بزرگداشت مرحوم عباس بیطرفان 

به میزبانی خانه کشتی برگزار شد.
و  بر تر  عناوین  کسب  مدعی  کننده  شرکت   100 از  بیش  حضور 
برگزاری 136 مسابقه در اوزان مختلف در   نهایت به معرفی نفرات بر تر 

در دو بخش آزاد و فرنگی انجامید.
21 کشتی گیر فرنگی کار با برگزاری 36 دیدار حساس و تماشایی به 
کار خود در این رقابت ها پایان دادند که حضور فرنگی کاران عنوان دار 
بین المللی و ملی استان قم در این رقابت ها نشان از انگیزه بالای این 

کشتی گیران برای حضورمقتدرانه در مسابقات قهرمانی کشور داشت.
مهدی قادری، مهدی مرادحاصلی، محمد رضا رضایی، مهدی آغاز، 
ابوالفضل آقا نور و عباس شوکت  مهدی ابراهیمی، علی زینتی رفاه، 
مداری نفرات بر تر اوزان مختلف رقابت های کشتی فرنگی استان قم 
بودند که با برتری بر سایر رقبای خود موفق به کسب عنوان قهرمانی 

شدند.
در رقابت های کشتی آزاد ابراهیم چاقری، زین العابدین آق شادلو، 
رضا سعادت، علی نبوی، علی رضایی، علیرضا ربیعی، جواد نظری، علی 
اکبر صفرلو و داود یارجانعلی توانستند عنوان نخست و قهرمانی را از 

آن خود کنند.
در پیکارهای رشته آزاد 85 کشتی گیر مدعی کسب عناوین بر تر 
وزن کشی کرده بودند که با بر گزاری 100 مسابقه، نفرات بر تر آن 

مشخص شدند.

اعتراض ايران به AFC در پی لغو قضاوت فغانی
اعتراض  ای  نامه  ارسال  با  فوتبال  فدراسیون 
خود را به کنفدراسیون فوتبال آسیا به خاطر لغو 

ابلاغ گروه داوری ایرانی اعلام کرد.
علیرضا  فوتبال،  فدراسیون  از  نقل  به  ایسنا  گزارش  به 
به  نامه ای  ارسال  با  فوتبال  فدراسیون  کل  دبیر  اسدی، 
AFC، اعتراض رسمی فدراسیون فوتبال را به کنفدراسیون 
فوتبال آسیا به خاطر لغو ابلاغ علیرضا فغانی و گروه داوری 

ایرانی اعلام کرد.
متن نامه به شرح زیر است:

باید مراتب تعجب خود را به کنفدراسیون فوتبال آسیا بابت 
لغو ابلاغ گروه داوری ایرانی که امروز دریافت شد، اعلام دارم. 
در این رابطه مایلم اعتراض رسمی خود را بابت لغو ابلاغ 
گروه داوری ایرانی اعلام کرده و انتظار می رود که توضیحات 
قانع کننده شما در رابطه با لغو این ابلاغ را دریافت کنم. 
تا  دریافت شود  زودی  به  را  توضیحات شما  که  امیدوارم 
این دلایل و توضیحات را به اطلاع هیات رئیسه فدراسیون 

فوتبال ایران، خانواده فوتبال و رسانه های جمعی برسانیم.

پزشک سابق پرسپوليس مطرح می كند

استرس بالا؛ بزرگترین عامل فوت نوروزی )سند(
شاخه سبز

شاخه سبز

شاخه سبز

شاخه سبز

شاخه سبز

شاخه سبز

                       خبـــــر

جز یکی دو تا از لژیونرهای ایرانی حاضر در فوتبال 
اروپا، بقیه به دور از میدان هستند که این نمی تواند 

خبر خوبی برای کارلوس کی روش باشد.
اروپا،  فوتبال  این فصل  ایران در  فوتبال  "ورزش سه"  به گزارش 
اللهی در روستوف،  لژیونر دارد. سردار آزمون و سعید عزت  هشت 
آلکمار،  در  جهانبخش  علیرضا  کازان،  روبین  در  حقیقی  علیرضا 
رضا قوچان نژاد در چارلتون، احسان حاجی صفی در اف اس وی 
فرانکفورت و کریم انصاری فرد در پانیونیوس یونان و دانیال داوری 

آرمینیا بیلفلد.
این 8 لژونر، جز یکی دو تا از آنها جملگی از میدلان دور هستند 
و به دلایلی که البته غالب آنها فنی نیست نمی توانند در ترکیب 

تیمهایشان بازی کنند.
سردار آزمون در روستوف بازی می کند و به ترکیب اصلی این تیم 
هم رسیده است. او با روستوف در رده پنجم لیگ روسیه قرار گرفته 
که نتیجه ای فوق العاده برای مهاجم 20 ساله تیم ملی و باشگاهش 
است. در همان تیم اما سعید عزت اللهی به دلیل وجود مشکل اداری 
و صادر نشدن آی تی سی نمی تواند تا نیم فصل برای روستوف بازی 
کند. عزت اللهی که در تمرین های روستوف آمادگی خود را بارها 
نشان داده فعلا از ترکیب و بازی دور است. البته به دلایلی که هیچ 

کدام فنی نیستند.
در همان لیگ روسیه، علیرضا حقیقی به دروازه بان ذخیره روبین 
کازان تبدیل شده و از ابتدای فصل تاکنون فقط یک بازی در جام 

حذفی انجام داده است. یک بازی از 12 بازی فصل روبین کازان که 
آمار مناسبی برای دروازه بان اول تیم ملی نیست. هر چند که باید این 
نکته را در نظر گرفت که سرمربی روبین کازان علاقه ویژه ای به دروازه 
بان اول تیمش- ریژیکوف- دارد و در هر شرایطی او را در ترکیب 

اصلی قرار می دهد.
در هلند هنوز آسیب دیدگی علیرضا جهانبخش بهبود پیدا نکرده. 
او هر از چندگاهی به میدان می رود و در ترکیب آلکمار بازی می کند 

اما دوباره روز از نو و روزی از نو.
 جهانبخش که مقابل اتلتیک بیلبائو در لیگ اروپا 12 دقیقه بازی 
کرد، در لیگ هلند و برابر توئنته غیبت داشت. آن هم به دلیل آسیب 
دیدگی که این روزها به یکی از مشکلات همیشگی جهانبخش تبدیل 
شده است. اگر مشکل آسیب دیدگی نبود قطعا جهانبخش به ترکیب 
اصلی آلکمار می رسید و نقشی اساسی در موفقیت های این تیم 
ایفا می کرد.در انگلیس هم رضا قوچان نژاد مدتی است که با آسیب 
دیدگی دست و پنجه نرم می کند. مهاجم 28 ساله تیم ملی که این 
فصل به چمپیونشیپ رفته تا برای چارلتون بازی کند، حدود یک ماه 

قبل آسیب دید تا همچنان دوران درمان خود را سپری کند. 
قوچان نژاد که پیش از مصدومیت هم جایگاه مناسبی در ترکیب 
چارلتون نداشت بعید است که بتواند به جمه 11 بازیکن اصلی این 
تیم برسد. البته که لیگ انگلیس و بازی در آن برای هر بازیکنی یک 

موفقیت بزرگ است که گوچی بارها آن را چشیده است.
این فصل و پس از مدتها در آلمان هم دو لژیونر داریم. احسان 

حاجی صفی که به اف اس وی فرانکفورت رفته و دنیل داوری که 
پیراهن آرمینیابیلفلد را پوشیده است. حاجی صفی از زمانی که به 
فرانکفورت رفته در تمام بازی های تیمش حضور داشته و در سه بازی 
قبلی نیز به ترکیب اصلی رسیده است. هر چند احسان در بازی اخیر 
فرانکفورت گل به خودی زده اما می توان به موفقیت او امیدوار بود. آن 
هم در حالی که سرمربی تیم به بازی اش اعتقاد دارد و حتی کاپیتان 
خود را روی نیمکت می نشاند تا حاج صفی بازی کند.برخلاف حاج 
صفی، اوضاع برای دنیل داوری چندان مناسب نیست. این دروازه بان 
که قبل از جام جهانی 2014 به ایران آمد تا پیراهن تیم ملی را بر 
تن کند، پس از یک فصل نه چندان موفق در گراس هاپرز به بیلفلد 
پیوست تا احیا شود. در بیلفلد اما هنوز بازی به داوری نرسیده و او 
فقط نیمکت نشینی را تجربه کرده است. از آخرین بازی رسمی داوری 
چیزی حدود یک سال می گذرد اما او همچنان امیدوار است تا در 
بوندس لیگای دو بازی کند.کریم انصاری فرد هم کج دار و مریز در 
یونان بازی می کند و در ترکیب پانیونیوس به میدان می رود. کریم 
در هفته ششم سوپرلیگ یونان موفق شد گل بزند و اولین موفقیت 
اروپایی اش را ثبت کند. گلی که توسط مهاجم 25 ساله ایرانی به 
هادی نوروزی تقدیم شد.آمار بازی لژیونرهای اروپایی تیم ملی کمی 
نگران کننده است. بخصوص برای کی روش که روی آمادگی آنها 
باز کرده است. اگر آنها آماده باشند تیم ملی هم  حساب ویژه ای 
آماده خواهد بود. البته که در بازی های تیم ملی ، لژونرها را همیشه 

باصلابت و موفق دیده ایم.

وضعيت قرمز برای ايرانی های حاضر در اروپا

نصف لژیونرها بازی نمی کنند!
شاخه سبز

نخستین پیشکسوت فوتبال که به عضویت 
دانشگاه  وحدت  منادی  ورزشکاران  انجمن 

مذاهب اسلامی درآمد
امیر حاج رضایی نخستین عضو افتخاری " انجمن ورزشکاران 
انجمن  در  عضویت  از  پس  امیرحاج  شد  وحدت"  منادی 
ورزشکاران منادی وحدت: باید از ظرفیت ورزش و فوتبال به 
نفع وحدت اسلامی کمک  بگیریم انجمن ورزشکاران منادی 
وحدت گامی در جهت بهره گیری از ظرفیت ورزش در تحقق 

وحدت اسلامی است
امیر حاج رضایی پیشکسوت ورزش کشورمان با حضور در 
به  اسلامی  مذاهب  دانشگاه  سنی  و  شیعه  دانشجویان  جمع 
این  وحدت"  منادی  ورزشکاران  "انجمن  افتخاری  عضویت 

دانشگاه درآمد.
مراسم  اسلامی،  مذاهب  دانشگاه  عمومی  رابط  گزارش  به 
عضویت و اهدای نشان و لوح انجمن ورزشکاران منادی وحدت 
به "استاد امیر حاج رضایی رضایی" کارشناس و مربی پیشکسوت 
با  اسلامی  مذاهب  دانشگاه  کنفرانس  سالن  در  کشور  فوتبال 
حضور مسئولان و دانشجویان این دانشگاه برگزار شد. در این 
مراسم که در راستای پیشبرد اهداف دانشگاه مذاهب اسلامی 
با هدف تقویت همبستگی و وحدت اسلامی برگزار شد. دکتر 
امیر حاج رضایی کارشناس و مربی پیشکسوت فوتبال کشور در 
جمع دانشجویان این دانشگاه حضور یافت و به عنوان اولین عضو 
افتخاری انجمن ورزشکاران منادی وحدت معرفی شد  و لوح و 
نشان این انجمن را از مسئولان دانشگاه دریافت کرد. در ادامه 
این مراسم امیر حاج رضایی از تجربیات 60 ساله فوتبالی خود 
گفت و افزود: بنده 13 شهریور 94 هفتاد ساله شدم و حدودا 
شصت سال با فوتبال بزرگ شدم، در بیابان های مسگرآباد پا 
به توپ شدم و عمر خود را برای فوتبال هزینه کردم و تنها 
عشق و علاقه به ورزش بود که مرا دراین سالیان در کنار فوتبال 

نگه داشت.
وی با بیان چند توصیه به دانشجویان دانشگاه مذاهب اسلامی 
با توجه به تجربه 60 سال خود، میگویم که در  بیان داشت: 
از  بنده  نباشید.  بدنبال مدرک  فقط  و  بردارید  قدم  راه کمال 

دانشگاه  دانشجویان 
این  اسلامی  مذاهب 
دارم  را  درخ��واس��ت 
جامعه  داخ��ل  به  که 
مردم  درد  به  و  بروند 
فقط  کنند.  رسیدگی 
نشستن  میز  پشت  با 
رود،  نمی  پیش  کاری 
خواهشمند  عاجزانه 
هستم که این خدمت 
انجام  م���ردم  ب��ه  را 
پیشکسوت  دهید.این 
ورزش  کارشناس  و 
اش��اره  ب��ا  همچنین 
و  ورزش  که  این  به 
موجود  های  ظرفیت 

در آن بسیار قدرتمندتر از سیاست است و فقط به معنای ورزش 
نیست؛ بلکه رسالتی مهم بر دوش دارد. در همین مساله اخیر 
پناهندگان جنگ زده به اروپا و نفوذ این جریان به فوتبال، به 
روشنی دریافت می شود که جامعه ورزشی چه کمک هایی 
می تواند به این گونه مسائل انجام دهد. حاج رضایی در بخش 
دیگری از سخنان خود با بیان این که وحدت مختص دین اسلام 
نیست بلکه ما باید در برابر فاجعه های  انسانی که در دنیا شاهد 
هستیم وحدت داشته باشیم، اظهار داشت: به نظر من وحدت در 
اسلام اصلا جای بحث ندارد؛ چرا که در میان مذاهب گوناگون 
پرداخت  به آن ها  توان  فراوانی وجود دارد که می  اشتراکات 
و به محقق شدن وحدت امت اسلام کمک کرد.  لذا ورزش 
و فوتبال با ظرفیت هایی که در خود دارد بسیار می تواند به 
وحدت کمک کند، بنابراین باید با علم و فلسفه و پشتوانه صحبت 
کنیم. وی همچنین تاسیس انجمن ورزشکاران منادی وحدت 
دانشگاه مذاهب اسلامی که متشکل از دانشجویان شیعه و سنی 
در کنارهم  را حرکتی ارزشمند و اثرگذار دانست و گفت: با تمام 
توان خود درخواست دانشگاه مذاهب اسلامی را برای ارائه مسائل 

و راهکار برای پیشبرد اهداف این انجمن بکار خواهم بست. در 
ابتدای این جلسه که برای اعلام موجودیت انجمن ورزشکاران 
منادی وحدت برگزار شد، آقای خسروی زاد؛  مسئول تربیت 
بدنی دانشگاه مذاهب اسلامی ابتدا به فلسفه وهدف تشکیل این 
انجمن پرداخت و افزود: دنیا از اسلام چهره خوبی نمی شناسد، 
باید توان خود را بکار گیریم تا نشاط و سرزندگی خود و  ما 
جامعه اسلامی را به دنیا ارائه کنیم تا متوجه شوند که ما در عین 
مذهب و دین، در اوج سرزندگی و نشاط دنیای مدرن هستیم که 
ورزش به خوبی می تواند این امر را به جهانیان بشناساند. اهدای 
لوح و نشان انجمن ورزشکاران منادی وحدت دانشگاه مذاهب 
اسلامی به استاد امیر حاج رضایی و عکس یادگاری دانشجویان 
شیعه وسنی دانشگاه با وی پایان بخش این مراسم بود.گفتنی 
است"انجمن ورزشکاران منادی وحدت دانشگاه مذاهب اسلامی 
" شهریور ماه 94 همزمان با برگزاری نخستین دوره "جشنواره 
"رقابت ورزشی؛ رفافت ارزشی"   با شعار   " ورزشی دانشجویان 
عرصه  پیشکسوتان  و  ورزشکاران  از  که  کرد  موجودیت  اعلام 

ورزش کشور دعوت به همکاری و عضویت می نماید.

امیر حاج رضایی پیشکسوت فوتبال به عضویت افتخاری انجمن 
ورزشکاران منادی وحدت درآمد 

شاخه سبز
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رئيس قوه قضائيه : 

بعضی ها تقاضای ملاقات با متهم اصلی پرونده متهم نفتی داشتند 
رئیس قوه قضائیه گفت: در جریان پرونده موسوم به پرونده 
نفتی با جدیت و قاطعیت رسیدگی خواهیم کرد و تحت تاثیر 

برخی مداخلات قرار نخواهیم گرفت. 
به گزارش خبرگزاری صدا و سیما ، آیت الله صادق آملی 
لاریجانی در جلسه مسئولان عالی قضایی افزود: پرونده های 
کلان اقتصادی در دستگاه قضایی مطرح است و ما در طول 
این سال ها پرونده های مختلفی در این موضوعات داشته 

ایم و قوه قضائیه نشان داد با فساد چه در بعد اقتصادی 
و چه در بعد امنیتی برخورد قاطع می کند.

موضوع  این  در  گفت:  قضا  دستگاه  رئیس 
دستخوش احساسات طرفین سیاسی نخواهیم بود و 

برخی به چپ و برخی به راست می کشند 
اما قوه قضائیه مسیر اعتدال را براساس 
مُر قانون و داده هایی که براساس آن 
می تواند قضاوت کند، تدبیر و رسیدگی 

می کند.
وی افزود: برخی در این گونه پرونده ها از ما انتظاراتی از 

جنبه های افراطی یا تفریطی دارند که نادرست است.
آیت الله آملی لاریجانی گفت: قوه قضائیه در پرونده کلانی 
که به پرونده نفتی موسوم شده است با جدیت و قاطعیت 
امیدواریم مسیر صحیح حقوقی و  رسیدگی خواهد کرد و 
قضایی در آن طی شود و برخی مداخلات از ناحیه هر نهاد 
و غیرنهادی که در مساله رسیدگی باشد از ناحیه قوه 

قضائیه پذیرفته نمی شود.
رئیس دستگاه قضا افزود: در جریان یک پرونده، 
افرادی که نقش قضایی در آن پرونده ندارند حق ورود 

ندارند .
ها  برخی  شود  می  شنیده  گاهی  گفت:  وی 
خواستار ملاقات با متهم اصلی این پرونده بوده 
اند؛ خب ما نمی توانیم همین طور بگذاریم 

هر کسی ملاقات کند.
آیت الله آملی لاریجانی افزود: در پرونده هایی که نکات 
مهم اقتصادی و جهات سیاسی دارد نمی توانیم بگذاریم هر 
کسی ورود کند و ورود دستگاه قضایی به این پرونده، حقوقی 

و قضایی است.
وی گفت: این پرونده علنی رسیدگی می شود و امیدواریم 
امیدواریم  و  نشود  شدنش  علنی  از  مانع  رسیدگی  مسیر 
متهمان به گونه ای برخورد نکنند که دستگاه قضایی مجبور 

شود این مسیر را عوض کند.
تعداد  بیان  در  ها  سعودی  گفت:  قضائیه  قوه  رئیس 
جانباختگان و در نحوه رسیدگی و همچنین در تهمت زدن 
به کشورهای دیگر به گونه ای عمل کردند که نشان دادند 
در مساله مدیریت حج ناتوان هستند و لیاقت این مدیریت 
را ندارند که باید کشورهای اسلامی در این خصوص فکری 

کنند.

بعيدی نژاد:

 آقای رسايی كمی استراحت بفرماييد   

پایان  بعداز  دوره  همین  در  که  می دانند  همه  خدا  به 
یا  مذاکرات چقدر در سخنرانی های خودتان در تهران و 
شهرستانها به مخالفت با برجام برخاستید. همه والله در 
جریان این تلاشهای شما هستند. فکر نکنم یک نفر باشد 
که نداند شما با چه حساسیتی در گفت وگوهای کمیسیون 
نمودید  تلاش  جدیتی  چه  با  و  فرمودید  شرکت  برجام 

ضعفهای برجام را با آقای دکتر عراقچی به بحث بگذارید.
یک عضو تیم مذاکره کننده هسته ای کشورمان خطاب 
به حمید رسایی گفت: حالا که بحث برجام به صحن علنی 
آمده است شما یک کمی استراحت بفرمایید و فقط اجازه 

دهید یک کمی هم دیگر نمایندگان صحبت کنند.
انتشار  با  اینستاگرامش  صفحه  در  بعیدی نژاد  حمید 
عکسی از حمید رسایی نماینده مجلس که در دستانش 
قرار داشت،  با برجام مخالفم"  من   " بر  نوشته ای مبنی 
نوشت: جناب آقای رسایی، چشم!چشم! به خدا آقای دکتر 
لاریجانی، همه نمایندگان محترم مجلس و بلکه همه ملت 
ایران والله، بالله میدانند که شما با برجام مخالف هستید، 

آخه اثبات این مخالفت شما که دیگه پلاکارد نمیخواست.
هم  ابتدا  همان  از  جنابعالی  که  میدانیم  همه  خدا  به 
مخالف مذاکرات هسته ای بودید، همه می دانند که شما 
با همان تفاهم ژنو هم مخالف بودید. واقعا فکر نمی کنم 
کسی نداند که جنابعالی در این دو سال که تیم مذاکراتی 
در حال مذاکره بود چقدر وقت با ارزش نمایندگی خود را 
به مخالفت با تفاهم ژنو، اجرای تفاهم ژنو و مذاکرات وین 

اختصاص دادید. 
پایان  بعداز  دوره  همین  در  که  می دانند  همه  خدا  به 
یا  مذاکرات چقدر در سخنرانی های خودتان در تهران و 
شهرستانها به مخالفت با برجام برخاستید. همه والله در 
جریان این تلاشهای شما هستند. فکر نکنم یک نفر باشد 
که نداند شما با چه حساسیتی در گفت وگوهای کمیسیون 
نمودید  تلاش  جدیتی  چه  با  و  فرمودید  شرکت  برجام 

ضعفهای برجام را با آقای دکتر عراقچی به بحث بگذارید. 
حتی یک نفر هم نیست که نداند حتی با پایان گرفتن 
بحثهای کمیسیون باز هم از تلاش نایستادید و با شرکت 
در سخنرانیها حتی در جمع متحصنین خواستید مسئولین 
را از خطرات بالقوه تفاهم هسته ای آگاه کنید. والله همه 
می دانند که شما با برجام مخالفید چون پذیرش برجام را به 

معنای باز شدن راه نفوذ دشمن می دانید
به خدا همه اینها را می دانند. واقعا چه نیازی به بالا بردن 

پلاکارد در مجلس بود.
ولی خداییش جناب آقای رسایی بعد از این تلاشهای 
بسیار گسترده که به قدر کافی و وافی هم انجام شده است، 
خواهش می کنیم حالا که بحث برجام به صحن علنی آمده 
است شما یک کمی استراحت بفرمایید و فقط اجازه دهید 
یک کمی هم دیگر نمایندگان صحبت کنند. همین. مخلص 
شما هم هستیم و قصد خدای ناکرده هیچگونه جسارتی هم 

نبود! فقط یا علی

عضو هيئت رئيسه مجلس:

بيانيه 5 عضوكميسيون برجام اخلاقی 
نبود/به اراده جمع احترام بگذاريم

گزارش  خواندن  جامع  با  مجلس،  رئیسه  هیأت  عضو 
کمیسیون برجام، از بیانیه 5 عضو این کمیسیون انتقاد کرد 
و گفت: این افراد کار اخلاقی انجام ندادند؛ وقتی در یک جمع 

حضور می یابند، باید به اراده جمع احترام گذاشت. 
محمدحسین فرهنگی با اشاره به قرائت گزارش کمیسیون 
ویژه برجام در جلسه علنی روز گذشته مجلس اظهار داشت: 
گزارشی که ارائه شد، گزارش خوب و جامعی بود و تقریبا همه 
ابعاد برجام را بررسی کرده و تصویر دقیق و کاملی را از برجام 

ارائه کرده است.
وی افزود: 10 پیشنهادی هم که در آخر این گزارش ارائه 
شده، برگرفته از مجموعه بررسی های صورت گرفته بوده است.

اینکه  بیان  با  اسلامی  شورای  مجلس  رئیسه  هیات  عضو 
انتقادات مطرح شده درباره سو گیری این گزارش را قبول 
ندارم، تصریح کرد: برجام مانند یک منشور است که از هر 
طرفی به آن نگاه کنیم، ممکن است یک رنگ را مشاهده 
کنیم؛ نگاه جامع این است که هم جنبه های مثبت و هم 
جنبه های منفی آن دیده بشود و این نگاه است که کامل و 

جامع محسوب می شود.
گزارش کمیسیون ویژه برجام، کامل و جامع بود

فرهنگی ادامه داد: کمیسیون ویژه بررسی برجام که با اراده 
مجلس نیز تشکیل شد و از جریان های مختلف نیز در آن 
حضور داشته اند، بررسی های جامعی را به عمل آورده و از 
همه صاحبنظران داخلی و خارجی دعوت کرده و نظرات آنها 
را شنیده اند و بر این اساس، به نظر من گزارش جامعی را ارائه 
کرده اند؛ لذا ایرادهایی را که مطرح می کنند وارد نمی دانم و 
نکاتی هم که به عنوان پیشنهاد ارائه شده، باید در طرح یک 

فوریتی در دست بررسی در مجلس، لحاظ شود.
وی همچنین در واکنش به بیانیه صادر شده از سوی 5 نفر از 
اعضای کمیسیون ویژه بررسی برجام در انتقاد از گزارش تهیه 
شده، گفت: به نظر من این افراد کار اخلاقی و درستی انجام 
ندادند؛ وقتی در یک جمع افرادی حضور می یابند، باید به اراده 
جمعی نیز احترام بگذارند. هر چند شخصیت های محترمی 
را کار سنجیده ای  اما اصل کار  امضا کرده اند،  را  بیانیه  این 

نمی دانم.
عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: 
این افراد می توانستند در کمیسیون نظر خود را ارائه دهند و تا 
جایی که اطلاع داریم، نظرات خود را ارائه هم داده اند و تاثیر 
هم گذاشته بود و باعث شده برخی موارد حذف یا اصلاح شود، 
اما بعد از اینکه پروژه نهایی حاصل شد، مطرح کردن چنین 

موضوعاتی به نظر من مناسب نبود.

پوتین: ابوبکر البغدادی را زنده می خواهم   
خواسته  کشور  این  نظامیان  از  روسیه  جمهوری  رئیس 
البغدادی و دیگر سرکرده های گروه تکفیری-  ابوبکر  است 

صهیونیستی داعش را زنده بگیرند.
خواسته  کشور  این  نظامیان  از  روسیه  جمهوری  رئیس 
البغدادی و دیگر سرکرده های گروه تکفیری-  ابوبکر  است 

صهیونیستی داعش را زنده بگیرند.
نظامی  نیروهای  از  پوتین  اعلام کردند:  آگاه روسی  منابع 
این کشور خواسته است در جنگ علیه تروریست های داعش 
تلاش کنند سرکرده های آنها و در صدرشان ابوبکر البغدادی 
را زنده بگیرند و اگر نتوانستند این کار را بکنند، اجساد آنها را 

به مسکو منتقل کنند.
منابع آگاه اعلام کردند که هدف روسیه از این کار نشان 
دادن ضعف و شکست آمریکا در نابود کردن داعش با حملات 

هوایی ائتلاف است که از یک سال پیش آغاز شده است.
روسیه  دفاع  وزارت  کوناشینکوف سخنگوی رسمی  ایگور 
اعلام کرد: نیروی هوایی روسیه اکنون به طور مستقیم مقر 

اصلی داعش را در شهر الرقه سوریه هدف قرار می دهد.
لاوروف: تغییر نظام سوریه را با توسل به زور نمی  پذیریم

وزیر خارجه روسیه هم تاکید کرد: مسکو تغییر نظام سوریه 
را با توسل به زور نمی پذیرد.

به گزارش شبکه تلویزیونی روسیا الیوم، سرگئی لاوروف در 
نشست خبری در مسکو گفت: اقدامات ما در سوریه علنی 

است و با دعوت دولت سوریه انجام می شود.
وی خاطر نشان کرد: ائتلاف غربی در بیش از یکسال گذشته 
حملاتی در سوریه انجام داد بدون اینکه کارآیی واقعی داشته 

باشد.
وزیر دفاع امریکا: روسیه در حمایت از اسد ناکام خواهد ماند

اشتون  داد:  گزارش  هم  مباشر  الجزیره  تلویزیونی  شبکه 
کارتر وزیر دفاع آمریکا در نشست خبری مشترک با همتای 
اسپانیایی خود در مادرید گفت: آنچه روسیه در سوریه برای 
حمایت از بشار اسد انجام می دهد، شکست خواهد خورد و 

فقط باعث پیچیده تر شدن اوضاع در سوریه می شود.

تاكيد جهانگيری بر تلفيق برنامه های 
اقتصاد مقاومتی و عملياتی شدن آن

ستاد  جلسه  دومین  در  دوشنبه  روز  جهانگیری  اسحاق 
راهبری و مدیریت اقتصاد مقاومتی افزود: برخی از محورهای 
اقتصاد  کلی  های  سیاست  با  منطبق  توسعه  ششم  برنامه 
مقاومتی تهیه شده است اما با این وجود باید برنامه ای جامع 
و عملیاتی که مورد اجماع همگان باشد، تدوین کنیم تا پس از 

تایید رهبر معظم انقلاب، اجرایی شود.
اقتصاد  کلی  های  سیاست  از  جهانگیری  جلسه  این  در 
یاد کرد و  برای دولت  به عنوان فرصتی بی نظیر  مقاومتی 
گفت: رهبر معظم انقلاب تاکیدات ویژه ای نسبت به اجرای 
این سیاست ها دارند و این امر فرصت ویژه ای را برای دولت 
ایجاد کرده است تا با استفاده از ظرفیت ها همه قوا و نهادهای 
عمومی و غیردولتی، نسبت به پیاده سازی و عملیاتی کردن 

اقتصاد مقاومتی اقدام کند.
معاون اول رییس جمهوری از همه ی دستگاه های اجرایی 
همت  ها  سیاست  این  اجرای  به  گذشته  از  بیش  خواست 
بگمارند تا بتوانیم از فرصت ایجاد شده، استفاده مطلوبی داشته 

باشیم.
کلی  های  اجرای سیاست  برای  اینکه  بیان  با  جهانگیری 
اقتصاد مقاومتی نیازمند برنامه ای فراتر از اقدامات جاری و 
برنامه های توسعه ای کشور هستیم، افزود: برخی از محورهای 
اقتصاد  کلی  های  سیاست  با  منطبق  توسعه  ششم  برنامه 
مقاومتی تهیه شده است اما با این وجود باید برنامه ای جامع 
و عملیاتی که مورد اجماع همگان باشد، تدوین کنیم تا پس از 

تایید رهبر معظم انقلاب، آن را اجرایی کنیم.
و  پیاده سازی  برنامه  نویس  پیش  تدوین  به  اشاره  با  وی 
جمهوری  رییس  مشاور  توسط  که  مقاومتی  اقتصاد  اجرای 
باب  برنامه هایی که در  نیز  و  تهیه شده  اقتصادی  امور  در 
اقتصاد مقاومتی در ستاد اقتصادی دولت و با محوریت سازمان 
خواستار  است،  شده  تدوین  کشور  ریزی  برنامه  و  مدیریت 

تلفیق این برنامه ها و تبدیل آن به برنامه ای عملیاتی شد.
این جلسه  نیز در  نیروهای مسلح  وزیر دفاع و پشتیبانی 
اصلاح  در جهت  فرصتی  مقاومتی  اقتصاد  براینکه  تاکید  با 
گفت:  است،  کرده  فراهم  دولت  برای  ناکارآمد  ساختارهای 
اقتصاد مقاومتی فرصتی را در اختیار دولت قرار داده است 
اتکا به آن بتوانیم نظام اداری کشور را اصلاح کرده و  با  تا 
ساختارها و مقررات دست و پاگیر پیش روی مدیران کشور 

را اصلاح کنیم.
در این نشست وزیر امور اقتصادی و دارایی از سیاست های 
کلی اقتصاد مقاومتی بعنوان یک رویکرد و جهت گیری یاد 
کرد و گفت: باید در کنار توجه به سیاست های کلی اقتصاد 
مقاومتی، تمرکز ویژه ای بر سایر سیاست های کلی نظیر اصل 
44 داشته باشیم چراکه این سیاست ها مکمل یکدیگر هستند.

دکتر طیب نیا با بیان اینکه باید برنامه ای منسجم و قابل 
اجرا برای سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی تدوین کنیم، بر 
لزوم برخورداری از نظام یکپارچه برنامه ریزی که همه سیاست 

های کلی را در بر گیرد، تاکید کرد.
معاون علمی و فناوری رییس جمهوری نیز در این جلسه 
لازمه اجرای صحیح سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی را 
برخورداری از نگرشی جدید و تفکری نو دانست و با تاکید بر 
لزوم سرمایه گذاری بر نیروی انسانی کشور، خواستار نوسازی 
ساختار، تغییرات عمده در سیاست ها و سرمایه گذاری در 

حوزه ی تحقیق و پژوهش شد.
نفت،  تجارت،  و  معدن  صنعت،  وزرای  که  جلسه  این  در 
معاون رییس جمهوری در امور مجلس، رییس سازمان میراث 
فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری، مشاور رییس جمهوری 
بانک مرکزی و رییس هیات  اقتصادی، رییس کل  امور  در 
عامل صندوق توسعه ملی نیز حضور داشتند، نماینده سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی کشور ضمن مرور رویکردها و مؤلفه 
های سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی بعنوان الگوی اقتصاد 
پویا و پیشرو، به تشریح عملکرد دولت برای تدوین برنامه ای 
عملیاتی جهت تحقق و اجرای برنامه های سیاست های کلی 
درخصوص  توضیحاتی  از  پس  و  پرداخت  مقاومتی  اقتصاد 
اقدامات مهم دولت در سال 93 برای اجرای اقتصاد مقاومتی، 
بر مجموعه  تدوین 18 جلد کتاب مشتمل  از  نیز  گزارشی 
اهداف، سیاست ها و برنامه های اقتصاد مقاومتی در دولت 

ارائه کرد.
در ادامه این نشست پس از بحث و گفت و گو درخصوص 
راهکارهای پیاده سازی و اجرای سیاست های کلی اقتصاد 
مقاومتی، مقرر شد با تلفیق، بررسی و بازنگری در برنامه هایی 
که تا کنون توسط دولت تدوین شده است، برنامه ای جامع 
و عملیاتی برای اجرای سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی 
تدوین شود تا پس از تایید نهایی توسط رهبر معظم انقلاب 

اجرایی شود.

خبـــــر خبـــــر

اظهارات جنگ طلبانه نخست وزير انگليس؛

ديويد كامرون: اگر لازم باشد 
از بمب هسته ای استفاده 

می كنم
طلبانه  اظهاراتی جنگ  در  انگلستان  وزیر  نخست 
توان  برای حفظ  اتم  بمب  از  استفاده  تاکید کرد که 

بازدارندگی هسته ای کشور قابل توجیه است. 
»دیوید کامرون« نخست وزیر انگلستان اقرار کرد که 
اگر لازم باشد حاضر است برای آنچه که به ادعای وی 
دفاع از امنیت ملی نامیده می شود، از سلاح اتمی علیه 

دیگر کشورها استفاده کند.
ای  ادعای خود گفت: بمب هسته  توضیح  وی در 
بهترین تضمین کننده امنیت یک کشور است و روی 

آوردن به آن قابل توجیه خواهد بود.
در واقع، اظهارات عجیب کامرون به دنبال آن ایراد 
حزب  سوسیالیست  رهبر  کوربین«  »جرمی  که  شد 
کارگر پارلمان انگلستان توسل به سلاح هسته ای علیه 
مردم دیگر کشورها را امری ناپسند خوانده و تاکید کرد 

که هرگز از آن استفاده نخواهد کرد.
کوربین مخالف اختصاص 100 میلیارد پوند برای 
نوسازی زرادخانه هسته ای انگلستان است – مبلغی 
که به گفته وی یک چهارم بودجه دفاعی کشور را به 

هدر خواهد داد_.
در  انگلیس  ای  هسته  توانمندی  افزایش  مسئله 
مسائل  از  یکی  به  نیز  انگلستان  پارلمانی  انتخابات 
جنجال برانگیز تبدیل شده بود و دولت محافظه کار 
کامرون پس از پیروزی تاکید کرد که به پروژه ساخت 

چهار زیردریایی هسته ای جدید ادامه خواهد داد.
کامرون در ادامه دفاع از عقاید جنگ طلبانه خود 
گفت: صادقانه بگویم اگر شما نظری مغایر با نظر من 
توان  و  ملی  امنیت  تضعیف  جهت  در  باشید  داشته 

بازدارندگی هسته ای انگلستان پیش خواهید رفت.
فرضیات نخست وزیر انگلستان در حالی مطرح شد 
از بمب هسته ای در مدت زمانی کوتاه  که استفاده 
حداقل صدها هزار نفر را به کام مرگ می فرستد. در 
آخرین نمونه آن آمریکا شهر »ناکازاکی« ژاپن را مورد 
حمله قرار داد که نزدیک به 80 هزار انسان بی گناه در 

اثر یک انفجار جان باختند.

سردار آسودی: 

وحشت آل سعود پس 
ازبيانات رهبری

مشاور نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران با اشاره 
به واکنش خشن و سخت سپاه، گفت: واکنش سخت 
و خشن سپاه پاسداران، روشهای مختلفی دارد و ضربه 
سریع و آنی زده خواهد شد؛ این واکنش بستگی به 

شرایط دارد.  
سردار محمد علی آسودی در گفتگو با خبرنگار مهر، 
با اشاره به بیانات اخیر مقام معظم رهبری مبنی بر 
پاسخ سخت و خشن ایران در مقابل کارشکنی مقامات 
از  سعودی در خصوص فاجعه منا اظهار داشت: بعد 
در خصوص  رهبری  معظم  مقام  عالی  گیری  موضع 

عدم همکاری آل سعود و حرفهای بی ربط آنها، دولت 
سعودی به وحشت افتاده و این مواضع کارساز بود.

تند  برخورد  فرمودند  آقا  وقتی حضرت  افزود:  وی 
و خشنی خواهیم داشت، در فرصت کوتاهی گفتار و 

کردار آل سعود تغییر کرد.
مشاور نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران با بیان 
اینکه به فاصله دو ساعت پس از بیانات مقام معظم 
رهبری، آل سعود آمادگی خود را برای همکاری اعلام 
کرد، تصریح کرد: این موضع در دیدار با وزیر بهداشت 

ایران مطرح شد.
آسودی ادامه داد: این مسئله نشانگر این است که 
خاندان آل سعود یک قبلیه وحشی، بی فرهنگ، بی 
ادب و غیر اسلامی هستند. آنها غیر از این برخوردها 

چیزی را متوجه نمی شوند.
وی با بیان اینکه با آل سعود باید تند برخورد کرد، 
گفت: جد آل سعود یک یهودی تندرو بوده و اولین 
اقدام برای شکل گیری وهابیت برخورد تند و خشن 
اگر  و  بوده  منطقی  بی  قبلیه  این  شاکله  است.  بوده 

واکنش حضرت آقا نبود با مشکل مواجه می شدیم.
مشاور نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران با تاکید 
بر اینکه پیش بینی می شد که با حجاج برخوردهایی 
صورت بگیرد، خاطرنشان کرد: بیانات و اقدام حضرت 

آقا پیشگیرانه بود.
توسط  انقلاب  رهبر  تدبیر  پیگیری  آس��ودی 
دولتمردان را ضروری دانست و افزود: زمانی که این 
حکمرانان خبیث اینچنین رفتار می کنند، این خط 

باید دنبال شود.
وی با اشاره به اینکه کمیته حقیقت یاب باید تشکیل 
شود، تصریح کرد: باید علیه آل سعود شکایت کرد و 
فرمایش رهبری باعث شد کشورهای عربی و آفریقایی 

هم جرات این کار را پیدا کنند.
افزود:  مشاور نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران 
مواضع اخیر مقام معظم رهبری نقش و تدبیر ایشان 
در سطح جهان اسلام را نشان می دهد. عربستان در 
منطقه، آسیا و آفریقا از تروریست ها پشتیبانی می کند 

و محور شرارت است.
آسودی با بیان اینکه تروریسم در ضمیر وهابیت و آل 
سعود نهادینه شده است، تصریح کرد: ایران در ارتباط 
با عراق، سوریه و حزب الله با تروریست هایی که با پول 

عربستان به وجود آمده اند مبارزه می کند.
و  دانست  منطقه  در  شرارت  محور  را  عربستان  وی 
گفت: نیاز بود مقام معظم رهبری در این برهه زمانی 
یک هشدار جدی به آل سعود بدهند. مشاور نماینده 
با اشاره به تاکید فرمانده  ولی فقیه در سپاه پاسداران 
سپاه به واکنش خشن و سخت این نیرو در صورت لزوم 
پاسداران،  سپاه  و خشن  واکنش سخت  داشت:  اظهار 
روشهای مختلفی دارد و ضربه سریع و آنی زده خواهد 
شد؛ این واکنش بستگی به شرایط دارد. آسودی افزود: هر 
برخوردی از قبیل نظامی، سیاسی، اجتماعی و فرهنگی، 
خشن خواهد بود و دشمنان در دوران جنگ تحمیلی با 
ضربات برق آسای جمهوری اسلامی ایران آشنا شده اند.

بعضی دولتمردان سابق بايد 
جای زنجانی می بودند   

این روزها دادگاه بابک زنجانی به اتهام فساد مالی 
به عنوان یک مدیر  برگزاری است.  اداری در حال  و 
ارشد دولتی و کسی که سال ها در جمهوري اسلامي 
مسئولیتهاي خطیر و سنگیني را به عهده داشته است 
بفرمایید چرا تا این حد آمار فساد در ایران بالاست؟ آیا 
برخورد با بابک زنجانی آخرین برخورد با فساد کلان 

اداری و اقتصادی خواهد بود؟ 
مسلما خیر؛ به اعتقاد من بابک زنجانی و کسانی 

امیر خسروی،  آفرید  مه  مانند  بودند،  او  از  پیش  که 
از  پس  که  کسانی  و  خداد  فاضل  جزایری،  شهرام 
وی می آیند، قربانی بی نظمی و غیرسیستمی عمل 
کردن دستگاههای حاکمیتي، عدم شفافیت در قوانین 
و مقررات مورد عمل دولت ها و نظام اداری کشور و 
تحلیل  وجود  عدم  و  کارشناسی  غیر  های  تصمیم 
سیستمی در افق نگاه تصمیم گیران است. به واقع می 
توان گفت نظام اداری و اجرایی اقتصادی ناکارآمد و 
ناهماهنگ و غیرسیستمی و فشل داخلی، زمینه های 

بروز فساد را پدید مي آورد.
پس به اعتقاد شما فساد در ایران امری ریشه ای 
است. پس چرا اینقدر در دولت یازدهم صحبت از فساد 
دولت احمدی نژاد می شود؟! ممکن است فساد گریبان 

این دولت را هم بگیرد؟
تفکر سیستمی، نگاه ساختاری و تصمیم کارشناسی 
همیشه آسیب ها را کمتر میکند؛ اما باید در نظر داشت 
در دولت نهم و دهم شرایط برای بروز فساد از چند 
جهت بیشتر شد. یکی از میان برداشته شدن سازمان 
برنامه و بودجه در دولت نهم و دیگری تحریم ها در 
دولت دهم با تصمیمات خلق الساعه و اقدامات کاملا 
در یک سخنرانی  مثلا  که  نرفته  یادشان  مردم  آنی؛ 
عمومی صرفآ با چند شعار مردمی،که مثلا خواستار 
الحاق و یا انتزاع از شهری به شهر دیگری بودنند، در 
زنجانی  بابک  میشد!  گیری  تصمیم  همان سخنرانی 
به  غیرقانونی  و  غیرکارشناسی  تصمیمات  محصول 
بهانه دور زدن تحریم ها بود و فساد سه هزار میلیاردی 
در  از عرف  و خارج  غیرقانونی  واگذاری های  حاصل 
چارچوب اصل 44 بود. در واقع متهم اصلی پرونده فساد 
در ایران بابک زنجانی ها نیستند، بلکه کسانی هستند 
که در دولت احمدی نژاد بدون اینکه تجربه و تخصص 
تصمیم  کشور  برای  باشند،  داشته  را  کلان  مدیریت 
توان  مي  را  اداري  فساد  کلي  طور  به  کردند.  سازی 
مجموعه یي از تصمیمات، کارها، طرح ها، برخوردها 
عمومي  مشي  خط   خلاف  بر  که  دانست  روابطي  و 
کشور و بر خلاف قوانین حاکم و جریان امور اداري، 
اهداف و منافع جامعه رخ مي دهد و موجب تباهي 
منافع عمومي مي شود. فساد اداري مظاهر و شکل هاي 
اند و  از آنها عمومي و جهاني  زیادي دارد که برخي 
برخي نیز برخاسته از ویژگي هاي اجتماعي و فرهنگي 
جوامع هستند و از جامعه ای به جامعه دیگر تفاوت مي 
کند. رشوه، اختلاس، کلاهبرداري، اخاذي و باجگیري، 
پارتي بازي و حاکمیت روابط خویشاوندي از مهم ترین 
شکل هاي فساد هستند. قطعا تا وقتی فرهنگ و نظام 
اداری ایران اصلاح و شفاف نشود ما شاهد فساد هم 

خواهیم بود حتی در دولت های بعدي.
به طور کلی چه عواملی در بروز فساد نقش دارند؟

عامل اول در بروز فساد در کشور بسترهاي قانوني و 
مقرراتی متناقض و ناکارآمد و شکاف در قوانین است. 
عامل دوم را می توان ریشه های فرهنگی و اجتماعی 
فساد در ایران نام برد. عامل سوم ریشه های اقتصادی 
عامل  چهارمین  و  است   .... و  تورم  ها،  تحریم  مانند 
سیستمی نبودن مدیریت کشور در همه قوا. به عنوان 
نمونه بابک زنجانی از طریق کانال هایی که مدیران 
دولتی در اختیاراش قرار داده بودند اقدام به جابه جایی 
پول می کرد. اکنون بخشی از پول این دلال نفتی در 
خارج از ایران است و چون به صورت غیرقانونی از ایران 
بتواند  ایران  بعید است که دولت   ، خارج شده است 
مالکیت اموال بابک زنجانی را برای دولت ایران اثبات 
کند. به همین دلیل پرونده این دلال نفتی پیچیده 

شده است.
شما گفتید عامل اول بسترهای قانونی است. مگر 

بسترهای قانونی فساد زا می شود؟ 
در توضیح عامل اول باید بگویم یکي از عوامل به 

قانوني  بسترهاي  وجود  اقتصادي  فساد  آمدن  وجود 
قابل  قوانین  پیچیده،  مقررات  متناقض،  و  غیرشفاف 
تفسیر و سایر موارد مشابه است. برخي ساختارهاي 
و  غیر ضرور موجب  و  پیچیده  بروکراسی  ناکارآمد،با 
عامل و انگیزه اي براي خروج بنگاه ها از بخش رسمي 
اقتصاد با هدف فرار از مقررات سختگیرانه تبدیل مي 

شوند. 
در دولت قبل با نسل جدیدی از مدیران دولتی روبرو 
بودیم. تا چه حد مدیران بی تجربه در گسترش فساد 

اقتصادی نقش داشتند؟ 
موردی که در فساد اداری و اقتصادی با آن سر و 
انتصاب نیروهایي است که قبل  انتخاب و  کار داریم 
از اینکه معنی مدیریت را بدانند،بدون هیچ ضابطه و 
معیاری و تنها از روي رابطه در بخش هاي مدیریتي 
کشور قرار مي گیرند، در حالي که باید افرادي که در 
پست هاي مختلف قرار مي گیرند، سلسله مراتب را 
طي کرده باشند و در چرخه مدیریت از پائین به بالا 
آبدیده شده باشند. در مواقعي مشاهده مي شود که 
پست هاي کلیدي بدون توجه به سلسله مراتب ها و 
گذشتن از فیلترهاي مختلف تنها به دلیل ارتباط هایي 
که با قدرت دارند، در پست هاي کلیدي و مهم قرار مي 
گیرند و بیشترین آسیب به منافع ملی راهمین هابه 

مردم زده اند!
تا چه حد شرایط سیاسی یک کشور را در بروز فساد 
موثر می دانید. در دولت قبل فضا برای نقد عملکردهای 

دولت و نظارت مجلس کاملا باز نبود؟ 
گروههای  و  سیاسی  اح��زاب  دستگاهها،  نظارت 
سیاسی و نهادها و رسانه ها نقش موثری در کنترل 
فساد اداری در هر کشوری بازی می کند. در اقتصاد 
برای فساد تعریف می شود که عملا فضای  معادله ای 
تحقق فساد را در این معادله می شود نشان داد. فساد 
مساوی است با انحصار ثروت و قدرت در یک فرد یا یک 
گروه، بشر بعد از هزاران سال تجربه کرده است که در 
حکومت راه نجات از فساد تجزیه کردن و تفکیک کردن 
قدرت است، پاسخگو نبودن قدرت وقتی اتفاق می افتد 
که کسی نخواهد! و یا جرات سوال نداشته باشد،  پاسخ 

ندادن در شرایط انسداد سیاسی پیش می آید! 
این معادله فساد چه در مقیاس خرد و چه کلان 
همیشه صادق است، ما در نظام اعتقادی دینی هم به 
این معادله اعتقاد داریم که بالاخره در کائنات و نظام 
الهی حتی اگر از سیستم های مادی هم بتوانیم فرار 
کنیم و سر مردم کلاه بگذاریم سر پل سراط جلویمان 
را می گیرند و مورد سئوال قرار میگیریم فلذا راه گریز 
از فساد قبل از هر اقدامی، پاسخگو کردن قدرت است! 
قدرت هم وقتی حاضر به پاسخگویی است که قدرتش 
محدود و توسط افکار عمومی و احزاب و نهادهای مدنی 

بتوان مورد سوال قرار داد. 
هر قدرتی اگر آنقدر نامحدود باشد که نتوان آن را 
تولید می کند. در  داد، حتما فساد  قرار  مورد سوال 
یک نگاه تحلیلی هم شما مشاهده می کنید در ایران 
هم هر وقت مجلس و دولت و دستگاه قضایی و بطور 
کلی نهادهای قدرت در یک راستا قرار گرفته اند فساد 
بیشتر شده است. بنابرین راه حل مقابله با فساد قدرت، 
پلاریزه کردن، اصرار بر رعایت اصل تفکیک قوا، آزادی 
مطبوعات در چهارچوب منافع ملی،فعال کردن احزاب 
سیاسی، ایجاد فضای مناسب برای حضور نمایندگان 
از همه جریان های  ملی شناس  منافع  و  کارشناس 
سیاسی، و تضارب افکار در مجلس و تلاش فراگیر و 
ملی بر اجرای بی کم و کاست قانون است، من فساد را 
در هر حوزه ای بی قاعدگی و عمل نکردن در چارچوب 
میدانم، اگر واقعا معتقد به مبازره با فساد هستیم باید 
قرار  اقدامات خود  را محور  قانون  تحت هر شرایطی 

دهیم.

  اخبار ویژه

 هم زمان با برگزاری دادگاه بابک زنجانی، تیم اقتصادی دولت  دهم طی نامه ای به دادستان کل کشور خواستار 
اطلاع رسانی شفاف دستگاه قضائی درباره مناسبات مالی شرکت امیرمنصور آریا و بابک زنجانی با دولت های مختلف 
شدند. به گزارش تسنیم، در این نامه که به امضای شش عضو تیم اقتصادی دولت دهم رسیده، اظهار امیدواری 
شده است که با اقدام دادستان کل کشور، از سلامتی و پاکی خدمتگزاران صدیق ملت صیانت شود و معدود افراد 

متخلف نیز برای ملت شناسایی شوند. 
متن این نامه را سیدشمس الدین حسینی، وزیر اقتصاد، علی نیکزاد، وزیر مسکن، رستم قاسمی، وزیر نفت و 
مهدی غضنفری، وزیر صنعت، معدن و تجارت، همچنین بهروز مرادی، معاون سابق برنامه ریزی و نظارت راهبردی 
رئیس جمهور و محمود بهمنی، رئیس کل سابق بانک مرکزی امضا کرده اند. در بخشی از این نامه که خطاب به 
حجت الاسلام والمسلمین ابراهیم رئیسی نوشته شده، آمده است: »همان  گونه که استحضار دارید اعضای هیأت 
دولت یازدهم با استفاده از هر فرصت و در مناسبت ها و مقاطع گوناگون و با بهانه های مختلف و با صراحت 
خدمتگزاران مردم در دولت دهم را به انواع اتهامات ناروا از جمله در موضوع شرکت امیرمنصور آریا و شخصی به 
نام آقای بابک زنجانی متهم می نمایند. از جنابعالی به  عنوان دادستان کل کشور که در جریان همه پرونده های مهم 
قضائی هستید اکیدا درخواست دارد که هرنوع رابطه مالی بین امیرمنصور آریا و آقای بابک زنجانی و هر گروه دیگر 
از این قبیل با هر یک از اعضای هیأت دولت دهم و همچنین دیگر دولت ها را بدون ملاحظه و آشکارا و شفاف اعلام 
و ملت بزرگ را در جریان امر قرار دهید«. امضاکنندگان این نامه که همچنان بر پاکدستی دولت محمود احمدی نژاد 
تأکید دارند در پایان یادآور شده اند: »امیدوار است با این اقدام ضمن صیانت از سلامت و پاکی خدمتگزاران صدیق 

ملت و حراست از خدمات ارزشمند نظام جمهوری اسلامی، معدود افراد متخلف نیز برای ملت شناسایی شوند«.
ارتباط وزرای احمدی نژاد و بابک زنجانی داستان تازه ای نیست. زنجانی دو سال پیش و در گفت وگو با هفته نامه 
آسمان از برخی امضاکنندگان این نامه اسم برده بود و نحوه آغاز همکاری و آشنایی با آنان را این گونه ذکر کرده 
بود: »کشور در شرایط تحریم بود. آقای جشن ساز، مدیرعامل نیکو، را دیدم. ایشان از من خواست تا کاری کنم 
حساب هایشان باز شود. کسی پول از نیکو نمی گرفت. کسی حساب برایش باز نمی کرد. گفتم در بانک برایتان حساب 
باز می کنم و کارهایتان را عملیاتی می کنم. آقای جشن ساز همان جا با آقای قاسمی )وزیر نفت( تلفنی تماس گرفت. 
آقای قاسمی گفتند شما شخصی به نام بابک زنجانی می شناسید؟ ایشان هم گفته بودند که می شناسند و به آقای 
جشن ساز گفته بودند که می توانید به صورت قانونی کارتان را پیش ببرید. مرا دعوت کردند بانک مرکزی. چند 
وزیر هم در جلسه حضور داشتند. آقای غضنفری، وزیر صنعت، معدن و تجارت بودند. آقای حسینی، وزیر اقتصاد، 
آقای بهمنی، رئیس کل بانک مرکزی و خود آقای قاسمی، وزیر نفت، در جلسه حضور داشتند. یک نفر دیگر هم 
حضور داشت که الان خاطرم نیست«. او در ادامه از تنظیم صورت جلسه ای در همان روز خبر می دهد و می گوید: 
»بحث های مفصلی شد. نهایتا یک صورت جلسه دست نویس تنظیم و قرار شد برای پول هایی که در خارج است و 

نمی توانند منتقل کنند شرکت HK حسابی در بانک ما باز کند و از این طریق پول ها منتقل شود«.
تأیید متهم نفتی توسط 4 مسئول دولت احمدی نژاد

هشتم مهر یعنی چندروز پیش از برگزاری اولین جلسه دادگاه بابک زنجانی، رئیس کمیته پیگیری پرونده در 
مجلس گفته بود: »جلسه ای در بانک مرکزی و اتاق رئیس کل این بانک به همراه محمود بهمنی، ریاست سابق 
بانک مرکزی و چهار وزیر دولت دهم تشکیل می شود، که ماحصل آن تأییدیه چهار وزیر مبنی بر اینکه بابک زنجانی 
می تواند در معاملات بانکی کشور ورود کند شد. امیرعباس سلطانی در گفت وگو با خانه ملت ادامه داده: »سؤالی که 
برای ملت مطرح است این است که فردی که قبلا تخلفات مالی انجام داده و دارای چک برگشتی و سه شناسنامه 
جعلی است و مواردی از این قبیل، چگونه یکباره مورد تأیید چهار وزیر کابینه دولت احمدی ن ژاد قرار می گیرد. آقای 
احمدی نژاد خودش را پاک ترین دولت قلمداد می کرد، درحالی که دیدیم بدترین و بزرگ ترین فساد در زمان ایشان 
رخ داده است و اگر مردم حجم فساد در دولت وی را بدانند خیلی عذاب می کشند«. سلطانی همچنین هفتم آبان 
92 در گفت وگو با »شرق« بر تأیید زنجانی توسط احمدی نژادی ها تأکید کرده و گفته بود: »چهار وزیر دوران آقاي 
احمدي نژاد، ایشان را تأیید کرده بودند؛ قاسمي، وزیر نفت، وزیر دارایي، وزیر امورخارجه و وزیر صنایع ومعادن. البته 
تأییدیه آقاي بهمني، رئیس بانک مرکزي، هم شامل حال ایشان شده. اما همه اینها در حد کاغذ است، نه اینکه پولي 
در حساب ها باشد. در ماجراي حمایت از بابک زنجاني کارهاي عجیب وغریبي صورت گرفته و به هرحال آقایاني که 

در قضیه حضور داشته و پشتوانه ای قوي بوده اند باید شناسایي شوند«.
کیفرخواست، سند ارتباط احمدی نژادی ها  با زنجانی

روز گذشته و در کیفرخواستی که توسط مدعی العموم در دادگاه زنجانی قرائت شد، به صورت مستقیم بر تأیید 
متهم توسط برخی از امضاکنندگان همین نامه تأکید شده است. این احتمال وجود دارد که دلیل اینکه این نامه 
هم زمان با قرائت این بخش از کیفرخواست نگاشته شده، نوعی فرار به جلو باشد. در صفحه 78 از کیفرخواستی که 
دیروز در دادگاه قرائت شد، به صراحت بر افزایش ثروت زنجانی در دو سال پایانی دولت احمدی نژاد و پس از همکاری 
مشترک بین آنان تأکید شده و آمده است: »دوره  دوم فعالیت بابک زنجانی معروف به دوره انفجار در نقدینگی و 

سرمایگی است که مربوط به سال های 91 و 92 می شود«. 
رسول کوهپایه، وکیل بابک زنجانی، در گفت وگو با »شرق« گفته بود دوره همکاری موکلش با وزارت نفت از 
خرداد تا دی 1390 بوده است که با توجه به همین مدت می توان دلیل این افزایش نقدینگی را کشف کرد. در 
بخش دیگری از کیفرخواست مدعی العموم علیه زنجانی آمده است: »پس از آنکه بابک زنجانی به »س. ج. س« 
متصل می شود، این فرد موضوع را با وزیر سابق نفت در میان می گذارد و او بابک زنجانی را تأیید می کند«. نماینده 
مدعی العموم در بخش دیگری از کیفرخواست تصریح می کند: »بخشی از مدیران شرکت ملی نفت سؤال کردند که 
چرا بعضی مبالغ را به حساب اف آی آی بی واریز کردند که گفته شده این بانک توسط سه وزیر وقت و رئیس بانک 
مرکزی پیشین تأیید و تصویب شده است«. احتمالا با ادامه دادگاه زنجانی و شروع دفاعیات او، ابعاد تازه ای از این 
ماجرا افشا خواهد شد؛ کیفرخواست و دفاعیاتی که از هم اکنون برخی وزرای احمدی نژاد را نگران کرده تا آنان با 
اقدامی پیش دستانه خود را از این متهم نفتی و پرونده اش مبرا کنند. غافل از اینکه همواره بهترین دفاع، حمله نیست 

و شاید بعضی اوقات شیوه احمدی نژادی جواب ندهد.

فرار به جلوی احمدي نژادی ها  
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رئیس جمهور گفت: پیروزی در مذاکرات افتخار ملت ایران است و آنها که می خواهند افتخار ملت ایران را زیر 
سوال ببرند به نفع چه کسی این کار می کنند؟

حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی در همایش ملی روستا با اشاره به این که در مذاکرات اخیر کار 
بسیار عظیمی شده است، اظهار کرد: اگر صد سال اخیر و تاریخ همه کشورهای در حال توسعه را بررسی کنیم، 
سراغ نخواهیم داشت که شش قدرت دنیا در برابر یک کشور در حال توسعه قرار گرفته باشند، اما جمهوری 
اسلامی ایران دو سال در مذاکرات پیاپی به سندی دست یافت که در نهایت هیچکس نمی گوید ایران در این 

مذاکرات ناموفق بوده است. 
وی با اشاره به این که همه دنیا اعتراف دارند ایران به توفیق بزرگی در مذاکرات دست یافته است، افزود: 
پیروزی در مذاکرات افتخار ملت ایران است همانطور که اگر کشاورزان و روستاییان در سال جاری توانستند به 
بالای هشت میلیون تن تولید گندم برسند، این افتخار متعلق به همه مردم است و اگر ورزشکاران و دانشمندان 

ما در مسابقات به پیروزی دست پیدا می کنند افتخارش برای همه ایران است. 
روحانی با تاکید بر اینکه ما ملتی واحد هستیم خاطرنشان کرد: ما به حرکت های پرشتابی که در راه پیشرفت 

و تعالی خود برداشتیم و خواهیم برداشت افتخار می کنیم. 
رئیس جمهور با اشاره به این که امروز در شرایط بعد از برجام و بعد از تحریم هستیم تصریح کرد: به حول و 

قوه الهی در هفته های آینده و ماه های پیش رو همه دیوارهای غلط تحریم  را فرو می ریزیم. 
وی با اشاره به این که امروز کشورهای دنیا با هیات های 50 تا 150 نفره از کارآفرینان سرمایه گذاری و فناوری 

به ایران می آیند خاطر نشان کرد: ما امروز نیازمند فناوری هستیم. 
وی همچنین با تسلیت به مناسبت درگذشت تعدادی از حجاج در فاجعه منا به ملت ایران، ملل اسلامی و به 
ویژه خانواده های جانباختگان تصریح کرد: واقعه بسیار تاثر انگیز و غم آوری بود و حاجیانی که در روز عرفه در 
سرزمین عرفات بودند و به سرزمین منا آمدند با بی کفایتی، بی تدبیری و عدم برنامه ریزی و تقصیرهای دیگری 

که باید بررسی شود در شرایط بسیار دردآور جان باختند. 
رئیس جمهور با اشاره به این که در خیابان های منا دوربین های مدار بسته وجود دارد و لحظه به لحظه تمام 
خیابان ها قابل رویت است و حتی می توان تصویر و فیلم یک فرد را دید گفت: چطور ممکن است در سرزمینی با 
این همه امکانات با پول نفت چنین اتفاق بیفتد، در حالی که در روز عید قربان حتی مشخص است چه ساعتی 

حجاج کدام کشور برای رمی جمرات می آیند. 
وی با اشاره به این که بی تدبیری در آغاز حادثه و ادامه مساله و تشنه ماندن برای ساعت های متمادی حجاج 
در کشوری که این همه ثروت و تجهیزات دارد قابل قبول نیست، ادامه داد: من به یاد دارم در سال 63 که به 
حج مشرف شدم در آسمان عرفات هلی کوپترها در پرواز بودند و وضعیت را بررسی می کردند و قابل قبول نیست 

که این حادثه در کشوری با این همه امکانات اتفاق بیفتد. 
روحانی با اشاره به این که دولت به مسئولیت خود در مورد حادثه منا واقف است خاطر نشان کرد:  ندای 
مظلومیت مردم در حضور سران کشورهای جهان در سازمان ملل متحد به گوش جهانیان رسانده شد و وزیر 
خارجه که یکی از قهرمانان ملی ما در تاریخ است، همه تلاش خود را برای رساندن این صدا به گوش مسئولان 

جهانی و مسئولان سازمان ملل انجام داد. 
رئیس دولت تدبیر و امید به تلاش های وزیر بهداشت و درمان در امر سلامت و اقدامات وزیر کشور و دیگر 

مسئولان که زیر نظر معاون اول انجام شده است اشاره کرد و گفت: دولت باید اقدامات خود را ادامه دهد. 
روحانی با اشاره به این که بیش از 20 کشور در این حادثه عزیزان خود را از دست داده اند خاطرنشان کرد: 
ایران اولین کشوری است که توانست جنازه ها و اجساد مطهر را شناسایی کند و به کشور بازگرداند و بیشترین 

تلاش را برای شناسایی انجام می دهد و بیشترین تحرک را در سطح دنیا برای این فاجعه داشته و زیباترین 
کلمات را رهبر معظم انقلاب دراین حادثه بیان کرده اند. 

وی همچنین به صبر و حضور مردم در تجلیل از اجساد مطهر جان باختگان حادثه منا اشاره کرد و گفت: 
هر یک از اجساد که به شهرستان ها می آید شاهد حضور گسترده مردم هستیم که علاوه بر دلداری  خانواده های 
آن عزیزان، نشان از انسجام و وحدت ملی و یکپارچگی کشور دارد و این که همه ما به ایرانی بودن و مسلمان 

بودنمان افتخار می کنیم. 
روحانی با بیان این که هر چه داریم و در این دو سال به دست آورده ایم، در سایه ی امید و حضور و مشارکت 
و فعالیت و تلاش مردم بوده است افزود: اگر توانستیم در مذاکرات هسته ای به افتخار بزرگ تاریخی برسیم از 

حضور مردم است؛ البته از برخی  حرف ها بگذریم که من به موقع جواب می دهم. 
وی افزود: من رهبری از رهبران دنیا را در سازمان ملل ندیدم که اعتقاد به موفقیت ایران در مذاکرات نداشته 

باشد به غیر از یک استثنا و آن هم رژیم غاصب اشغالگر قدس که عصبانی است. 
روحانی در همایش ملی روستا با بیان این که من خود روستا زاده ام و به روستایی بودن خود افتخار می کنم، 
تصریح کرد: روستا محور فرهنگ این مرز و بوم است و همه بزرگان گذشته و امروز این دیار از روستا هستند و 

روستا همان نقطه ای است که از نام آن به جز صفا و صداقت و مهربانی و سختکوشی به ذهن نمی رسد. 
وی در ادامه به مشکلات روستاییان و وظایف دولت در برابر روستاها اشاره کرد و گفت: روستائیان ما بسیار 
آگاه هستند و کسی تصور نکند که در فکر سیاسی شهری با روستایی فرقی وجود دارد، چون روستائیان هم وزن 
شهری ها می فهمند و تجزیه و تحلیل می کنند و این موضوع را در انتخابات 92 نشان داده اند که چطور با دقت 

به تجزیه و تحلیل شرایط می پردازند و ان شاء الله در انتخابات پیش رو نیز چنین خواهد بود. 
رئیس جمهور با بیان این که روستائیان ما به کسانی رای خواهند داد که لایق ترین ها برای خدمت به مردم 
هستند، گفت: ما دلمان می خواهد یک حماسه دیگر و افتخاری دیگر را در اسفند ماه شاهد باشیم و روستائیان 
ما همانطور که در رشد تولید ناخالص ملی، حضور در انقلاب و دفاع مقدس و عرصه تولید تاثیرگذار بوده اند، در 

عرصه ی انتخابات نیز که یکی از صحنه های افتخار ملی است حضور فعال داشته باشند. 
روحانی با بیان اینکه از نظر این دولت این حزب و آن حزب فرقی ندارد، خاطر نشان کرد: آنچه برای ما مهم 

است این است که اصلح و قوی ترین افراد که اندیشه ی ملی دارند وارد صحنه شوند. 
روحانی در ادامه با تاکید بر ضرورت خدمات رسانی به روستاها گفت: سالها در مورد مهاجرت روستاییان به 
شهرها سخن گفتیم و فایده ای نداشت پس باید مشکل را از ریشه حل کنیم که چرا روستائیان به شهرها می آیند 

در حالی که علاقه ای به این کار ندارند. 
رئیس دولت تدبیر و امید با تاکید بر این که خدمات محوری باید در روستاها مثل شهرها قدم به قدم ارتقاء 
یابد، افزود: نباید علم و درمان و اشتغال، کالای شهرها باشد، بلکه باید همه دست به دست هم دهیم و خدمات 

عمومی را در روستاها احیا کنیم. 
روحانی با اشاره به این که خدمات خوبی در حوزه ی بهداشت و آبرسانی در روستاها شده است گفت: 
متاسفانه با افزایش جمعیت، ادامه خشکسالی و کاهش منابع زیر زمینی مواجه هستیم که البته این موضوع 
از دیرباز و از زمان کوروش از دغدغه های ما بوده است و دعایی که در یکی از کتیبه های آن زمان نوشته شده 
است این است که خدایا ما را از خشکسالی و دروغ دور بدار و در زمینه ی دروغ تجربه کردیم و دیدیم که چه 

بلایی بر سر ما آورد. 
وی با اشاره به اینکه خشکسالی در سطح جهان به رفتار نادرست بشر با طبیعت مربوط می شود تصریح کرد: 
اقدامات نادرست پیامدهای نادرست دارد و ما باید بهره وری آب را زیاد کنیم و بهتر از آن استفاده کنیم و در 

این راستا با کشاورزی سنتی نمی توانیم مردم روستا را ثروتمند کنیم. پس نیازمند تحول و فناوری هستیم. 
روحانی با بیان یان که دولت در زمینه ی اقدامات خدمات عمومی در حد توانش در این دو سال حرکت کرده 
است گفت: 6 هزار کیلومتر جاده آسفالته برای روستائیان ظرف دو سال ایجاد شده است که از اول انقلاب تا به 
حال 104 هزار کیلومتر جاده آسفالته روستایی داشته ایم و برای امسال نیز 4 هزار کیلومتر دیگر مد نظر داریم. 
وی همچنین با اشاره به این که در زمینه ی تامین آب قدم های خوبی برداشته شده است، گفت: صحبتی 
وجود دارد مبنی بر این که 500 میلیون دلار از صندوق توسعه برای آب روستایی بگیریم که من اینجا قول 

می دهم این کار را انجام خواهم داد. 
رئیس جمهور با بیان اینکه در مساله گاز رسانی هم اقدامات خوبی انجام شده است و در نظر داریم که 
ان شاء الله تا پایان دولت تقریبا کار گاز رسانی به روستاها را به نهایت برسانیم تصریح کرد:  ارائه خدمات در زمینه 
بهداشت، راه و آب به روستاها از اهمیت بسیار برخوردار است و می توانیم با ارائه خدمات ارتباطی نیز اشتغالی 
نو در روستاها ایجاد کنیم. چون اگر خدمات ضروری و اشتغال را در روستاها فراهم کنیم، می توانیم روستاها را 
به عنوان مرکز امید، تولید و توسعه احیاء کنیم چون توسعه پایدار کشور در صورتی محقق می شود که روستاها 

در مسیر توسعه پایدار باشند. 

روحانی:

 به موقع جواب منتقدین توافق هسته ای را خواهم داد
دولت به مسئولیت خود درباره فاجعه منا واقف است  

در  صد و چهل و هشتمين جلسه علنی و رسمی شورای اسلامی شهر قم :

بحث آموزش و پرورش بخصوص در پردیسان نیاز به جامع نگری و بازنگری دارد

به گزارش خبرنگار ما- صد و چهل و هشتمین جلسه علنی و رسمی شورای اسلامی شهر قم 
شامگاه یک شنبه؛ با محوریت تصویب طرح هایی عدم فروش 58 اتوبوس مستهلک و فرسوده 
شهرداری محوریت جدل بر روی یک لایحه، رد درخواست مجمع طلاب شاهد و ایثارگر برای 
ساخت باغ موزه، و برخورد با آموزشگاه های مزاحم از جمله مصوبات جلسه شورای اسلامی شهر 
قم بود.صد و چهل و هشتمین جلسه علنی و باحضور سقاییان نژاد شهردار قم و ریاست ولی الله 

بیاتی رئیس شورای اسلامی شهر و حضور اصحاب رسانه استان برگزار شد.
رئیس شورای اسلامی شهر قم در ابتدای این جلسه در سخنانی با گرامیداشت هفته نیروی 
انتظامی گفت: نیروی انتظامی در راستای تأمین امنیت و خدمت به مردم در مرزها و داخل 
کشور خدمات فراوانی انجام می دهد. امیدواریم نیروهای انتظامی سربازان واقعی امام زمان)عج( 

بوده و در راستای خدمت به نظام مقدس جمهوری اسلامی همواره موفق باشند.
رئیس کمیسیون امور زیربنایی که قرار بود لوایح این کمیسیون راقرائت کند در ابتدای 
سخنان خود با اشاره به درخواست از کمیسیون از شهرداری قم برای اولویت بندی طرح ها گفت: 
در کمیسیون امور زیربنایی اولویت بندی تقاطع غیرهم سطح بررسی شد و مقرر شد شهرداری 
در هفته آینده برنامه یک ساله و در سه هفته آینده برنامه چهارساله را در خصوص تقاطع 

غیرهم سطح ارائه کنند.
* رد درخواست مجمع طلاب شاهد و ایثارگر 

وی در ادامه بیان لوایح کمیسیون امور زیربنایی در این جلسه پرداخت و با اشاره به درخواست 
ساخت باغ موزه توسط مجمع طلاب شاهد و ایثارگر خاطرنشان کرد: از شهرداری خواسته شد 
بررسی های لازم را در خصوص زمین های مورد درخواست این باغ موزه انجام دهد که شهرداری 
در نامه ای به شورا اعلام کرد مشکلاتی در ارتباط با زمین درخواستی از جمله بحث های تملک 
وجود دارد که این درخواست در کمیسیون رد شد. محمود مسگری، رئیس کمیسیون حقوقی و 
نظارت شورای شهر قم با بیان اینکه برای شکل گیری بدنه بلوار پیامبر اعظم)ص( باید زمین های 
باغ موزه به متقاضیان واگذار شود، این سؤال را مطرح کرد آیا هیچ کدام از زمین هایی که برای 
باغ موزه در نظر گرفته شده آزاد نیست که به همه متقاضیان واگذار شود چرا که هر درخواستی 

تاکنون آمده، جواب رد می دهیم.
سعادت طلب با اشاره به اینکه زمین های درخواستی این باغ موزه برای فضای سبز است، اظهار 
کرد: ما با دید مثبت به این درخواست نگاه کردیم اما با توجه به اینکه تملک ها انجام نشده 

واگذاری زمین به باغ موزه در این محدوده به صلاح نیست.
وی پیشنهاد داد: در دیگر محل ها می توانیم باغ موزه داشته باشیم که شهرداری گزارش بدهد 

تا این کار انجام شود.
طوبی حجازی، عضو کمیسیون فرهنگی شورای شهر قم با بیان اینکه باید موضوع را کاملًا 
شفاف کنیم گفت: ساخت باغ موزه در صلاحیت این مجمع نیست اگر هم می خواهند کاربری 

فرهنگی داشته باشند باید اعلام کنند با چه موضوعی می خواهند این کار را انجام دهند.
ناصر رعیت پور دیگر عضو شورای شهر با بیان اینکه در بحث واگذاری با این درخواست 
مخالفت شده است، در پاسخ به حجازی گفت: وقتی ما با این درخواست مخالفت کردیم دلیلی 

برای بررسی بیشتر و شفافیت در این خصوص را نداریم.
در ادامه نظر کمیسیون امور زیربنایی مبنی بر رد درخواست مجمع طلاب شاهد و ایثارگر 
برای واگذاری زمین برای ساخت باغ موزه در بلوار پیامبراعظم )ص( به رأی گذاشته شد که به 

تصویب اعضای شورای اسلامی شهر قم رسید.
*رد اخذ مجوز فروش 58 دستگاه اتوبوس فرسوده با رای شورا

اتوبوس های شهاب فرسوده حاضر در ناوگان  لایحه بعدی شورا مربوط به مجوز فروش 
شهرداری بود که با وجود اعضای موافقی مثل رعیت پور و ملکی و عابدینی نهایتا رد شد. 
رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم در ادامه به قرائت لوایح این کمیسیون 
پرداخت و با اشاره به درخواست شهرداری مبنی بر اخذ مجوز فروش 58 دستگاه اتوبوس شهاب 
مدل 83 که عمر مفید آن ها به پایان رسیده است ابراز داشت: با توجه به اینکه بیش از 90 درصد 
اتوبوس ها به بخش خصوصی واگذار شده است و سه سال از قرارداد با بخش خصوصی باقی مانده 

است کمیسیون رأی به رد این لایحه شهرداری داد.
عباس ذاکریان با بیان اینکه این اتوبوس ها را می توان با حدود 50 میلیون بازسازی کرد، 
تصریح کرد: می توانیم این اتوبوس ها را با این هزینه وارد چرخه کنیم و شرایط بهتر از این است 

که یک دستگاه اتوبوس نو به قیمت 400 میلیون خریداری کنیم.
حسن بختیاری در خصوص با این موضوع اظهار کرد: بخشی از این اتوبوس ها قابلیت تعمیر 
ندارند و با توجه به اینکه مقدمات خرید تعدادی اتوبوس نو هم فراهم شده است، این لایحه به 
کمیسیون عودت شود تا اتوبوس هایی که قابلیت تعمیر ندارد وارد مزایده شود و بقیه بازسازی 

و مورد استفاده قرار گیرد.
رعیت پور نیز با بیان اینکه خودروهای شخصی هم وقتی عمرشان طولانی شود مستهلک 
می شوند، اظهار کرد: استفاده از این اتوبوس ها که فرسوده است سبب اذیت مسافران می شود 

و باید فروخته شود. 
محمدرضا ملکی نائب رئیس کمیسیون حقوقی بعنوان یکی از موافقان اصلی طرح مزبور نیز 
تأکید کرد: خودرویی که ده یازده سال نگهداشته میشود صرفه اقتصادی ندارد و بهتر است 
فروش رود. باید به فروش این اتوبوس ها رأی دهیم و از هم اکنون برای دو سه سال آینده 

فکر کنیم.
این  اینکه  بیان  با  این موضوع  نیز در توضیح  این طرح  از مخالفان  بعنوان یکی  ذاکریان 
اتوبوس ها مدل 83 است و بعد از هشت سال کار از آن ها استفاده نشده است، اضافه کرد: دو 
سال دیگر قرارداد ما با بخش خصوصی تمام می شود و قدرت خرید اتوبوس جدید را نداریم 
مجبوریم همین اتوبوس های که در حال حاضر در چرخه است بازسازی کنیم، اگر دولت یارانه 

اساسی ندهد مجبوریم همین اتوبوس ها را به چرخه بازگردانیم.
وی افزود: این اتوبوس ها هشت سال کار کرده است و وضعیت آن ها از اتوبوس هایی است که 

در حال حاضر در چرخه هستند بهتر است.
حسین فاکر دیگر عضو شورای شهر قم نیز بر لزوم فروش اتوبوس های قدیمی و فرسوده 

تأکید کرد.
محسن عابدینی پور نیز در عضو کمیسیون برنامه و بودجه شورا نیز خاطرنشان کرد: حتی 
اگر این اتوبوس ها نو هم بودند باید به بخش خصوصی واگذار می کردیم و دلیلی نداشت آن ها 
را نگهداری کنیم. عباس محمدی نیز پیشنهاد کرد این لایحه رد شود و برنامه ای جدید برای 

اتوبوس های فرسوده از سوی شهرداری ارائه شود.
اما ناصر رعیت پور به موضوع بلااستفاده ماندن این 58 اتوبوس طی سه سال گذشته اشاره 
کرد و گفت: متأسفانه سرمایه ملی کشوری را یک نهاد شبه دولتی خوابانده است. باید این 
اتوبوس ها فروخته شود تا مردم و بخش خصوصی از آن استفاده کنند و اگر هم روزی نیاز 
داشتیم خریداری کنیم. سیدمرتضی سقاییان نژاد شهردار قم نیز موضوع تعمیرات و بازسازی 
اتوبوس های فرسوده را مورد اشاره قرار داد و گفت: ما در اصفهان همین کار را کردیم. در 

بازسازی نوع تعمیرات مهم است اگر موتور نو شود اتوبوس ها قابل استفاده می شوند.
وی با بیان اینکه متأسفانه وضعیت تولیدات داخلی مناسب نیست، بیان کرد: اگر در تعمیرات 
موتور نو شود تمیز کردن و آماده کردن اتاق به صرفه است که به جای اینکه 600 میلیون هزینه 

خرید اتوبوس کنیم 60 میلیون هزینه کنیم.
در نهایت رد مصوبه کمیسیون خدمات شهری مبنی بر رد درخواست شهرداری برای فروش 
اتوبوس های فرسوده تصویب شد. این اتوبوس ها هشت سال کار کرده اند، سه سال بلا استفاده 
مانده اند و قرار است سه سال دیگر مورد استفاده قرار گیرد که با این حساب عمر این اتوبوس ها 

تا زمان استفاده به حدود 15 سال می رسد.
*موافقت با خرید فصلی طرح ترافیک

طرح بعدی که در صحن علنی شورا مورد بحث و بررسی قرار گرفت، مربوط به درخواست 
اتحادیه تاکسی تلفنی ها برای خرید طرح ترافیک بصورت فصلی می شد. رئیس کمیسیون 
خدمات شهری در ادامه با اشاره به اجرای طرح ترافیک در هسته مرکزی شهر، به قرائت 
درخواست شهرداری مبنی بر ارائه 70 درصد تخفیف طرح ترافیک روزانه، فصلی و سالانه 
در سال 94 به تاکسی تلفنی ها پرداخت که پس از اظهار نظرهای اعضای شورای شهر این 
درخواست به تصویب رسید. این طرح یک از بی سر وصداترین طرح های شورا بود که با 15 
رای از مجموع 21 رای تصویب شد. طرح فوق حاکی از این است، که تاکسی آژانس ها بجای 
پرداخت روزانه و ماهانه طرح ترافیک؛ آنرا با تخیف 70 درصد معادل 90هزار تومان بشکل 

فصلی بپردازند.
* بحث آموزش و پرورش بخصوص در پردیسان نیاز به جامع نگری و بازنگری دارد

در ادامه به قرائت استفساریه شهرداری در خصوص آموزشگاه های درسی، هنری، فرهنگی، 
فنی و حرفه ای و ورزشی حسب ماده 37 تعرفه عوارض و بهاء خدمات پرداخت. اعضای شورای 
اسلامی شهر قم در خصوص این استفساریه که مربوط به ایجاد مزاحمت های صوتی و ترافیکی 

آموزشگاه های داخل محله ها می شد به طور مفصل بحث و ابراز نظر کردند.
قراچورلو از اعضای شورا درباره این طرح گفت: مدرسه یک پایگاه دائم است و کلمه مزاحمت 

عام است، می بایستی مزاحمت در طرح مشخص باشد.
مهدی مقیمی عضو دیگر شورای اسلامی شهر قم بعنوان مخالف درباره این استفساریه که 
پس از جنجال یک مدرسه غیرانتفاعی در پردیسان توسط شهرداری از شورا انجام شده بود، 
اظهار کرد: بحث آموزش و پرورش در پردیسان نیاز به جامع نگری و توجه بیشتری دارد. من فکر 

می کنم تو این قضیه باید بازنگری شود و شورا حمایت کند که مدارس بیشتری ساخته شود
وی خاطرنشان کرد: در جانمایی هایی که به عنوان فضای آموزشی می بینیم باید دقت کنیم 
که برای مردم مزاحمت ایجاد نشود. جانمایی برای فضای آموزشی در این منطقه بسیار محدود 

است و امسال آموزش و پرورش با بحران روبه رو بود.
وی با بیان اینکه ما باید به پردیسانی ها کمک کنیم یادآور شد: اگر فضا را به غیردولتی ها تنگ 
کنیم و اجازه ندهیم بخش دولتی وارد شود پردیسان آسیب می بیند بنابراین باید در این مورد 

تجدیدنظر کلی شود و میدان را برای بخش خصوصی باز کنیم.
طوبی حجازی بعنوان یکی از موافقان اصلی طرح تصریح کرد: هیچ کس به اندازه من و آقای 
روحانی درگیر این مساله نبود. این خانم و آقا اصلا مردم کوچه را آدم حساب نکردند؛ این آقای 

روحانی شاهد!  ایشان آمده غیر مجاز یک طبقه روی طبقه دیگه ساخته.
وی به مدرسه ای که موجب جنجال در پردیسان شده اشاره کرد و گفت: علاوه بر اینکه 
همسایه ها از این مورد به علت مزاحمت نارضایتی دارند یک طبقه نیز غیرمجاز ساخته و به 

بچه های مردم ظلم می کند و نباید با این موارد به راحتی برخورد کنیم.
روحانی عضو دیگر شورا نیز بعنوان موافق طرح بیان داشت: باید یک مرجع تشخیص باشد 

که مورد مورد تشخیص بدهد
وی تأکید کرد: ببینید آقای مقیمی نباید با مسائل اینگونه برخورد شود باید واقع گرایانه نگاه 
کنیم! زیرا وقتی مدرسه ای ایجاد می شود حقی از مردم کوچه گرفته می شود که باید در این 
زمینه توجه شود.  ذاکریان رئیس کمسیون خدمات شهری نیز با اشاره به اینکه اصل ماده 37 
یک استثناء آموزشی است، اظهار کرد: اگر این کار به مراجع قضایی بکشد حق با همسایه های 
مدرسه است که دارند در کاربری مسکونی زندگی می کنند. کاربری مدرسه باید آموزشی باشد. 
عمده ترین مزاحمت های آموزشگاه های مختلف را آلودگی های صوتی و مزاحمت های ترافیکی 
عنوان کرد. شهردار قم نیز در ارتباط با این استفساریه گفت: برخی از اوقات تصمیماتی که 

می گیریم از روی احساسات است که همین امر موجب ایجاد مشکلاتی در شهر می شود.
وی با بیان اینکه آموزشگاه هایی که از ارشاد، فنی و حرفه ای و آموزش و پرورش مجوز 
می گیرند حدود چهار هزار مورد می شوند، تأکید کرد: تغییر کاربری ها مشکلات فراوانی را برای 

شهر ایجاد خواهد کرد.
سقاییان نژاد تأکید کرد: وقتی طرح تفصیلی کاربری ها را مشخص کرده است نباید با دست 

خودمان در این طرح تغییرات ایجاد کنیم.

وی تصریح کرد: قانون اگر آموزشگاه برای یک نفر هم ایجاد مزاحمت کرد شهرداری موظف 
است از شهروند حمایت کند.

در نهایت این استفساریه با 14 رای موافق به تصویب شورای اسلامی شهر قم رسید.
* شهرداری قم به بانک خون بدهکار نیست

در ادامه رئیس کمسیون امور حقوقی شورای شهر توضیحاتی در خصوص مجتمع امین که 
مدتی است به خاطر اختلاف با شهرداری پلمب شده است پرداخت.

همچنین مشاور شهردار نیز به ارائه گزارشی از وضعیت بدهی های شهرداری و اقداماتی که 
تاکنون برای تسویه این بدهی های انجام شده است پرداخت و به تفکیک بدهی های شهرداری 
تشریح به بانک های مختلف از جمله بانک تجارت، بانک ملی، بانک شهر، بانک مهر اقتصاد و... 
پرداخت که پس از پایان این گزارش رئیس کمسیون خدمات شهری گفت: مثل اینکه شهرداری 

قم فقط به بانک خون بدهکار نیست.
*حواشی جلسه اخیر شورا

-این جلسه شورا که با درایت و همکاری روابط عمومی شورا خاصه برخورد شایسته آقای 
حجارحسینی با خبرنگاران همراه بود در ساعت 18:30گردید و از نظم خوبی برخوردار بود. 
منتهی مساله کمبود جا در جایگاه خبرنگاران و طولانی شدن جلسه تا ساعت 21:30 کمی 
آزار دهنده می نمود. نکته دیگر حضور شهردار در جلسه بود که در اواسط جلسه بی سر و صدا 

خارج گردید.
-وقتی مقیمی عضو پا به سن گذاشته شورا طبق روال معمول خود، با لبخند و عرض شب 
بخیر، سخنان خود را درباره لزوم جامع نگری به مساله آموزش پرورش بیان کرد؛ شاید فکر نمی 
کرد اینچنین به او تاخته شود. ولی چند دقیقه لازم بود تا وی به این نتیجه گیری برسد؛ طوبی 
حجازی، مقیمی را به واقع نگری دعوت نمود. شهردار هم در سخنان خود به احساساتی شدن 
اعضا تاخت! احتمال قوی منظور هر دو، شخص مقیمی بودند. سوالی که پیش می آید این است: 
دقیقا کجای صحبت های این عضو شورا بوی خیال بافی و احساساتی بودن می دهد؟!. ضمن 
اینکه همه می دانیم اعضای شورا در اظهار نظر خود و نقد طرح و لوایح آزادند! آزادی بیان از 

یک طرف نیاز به جسارت و از طرفی نیازمند تحمل پذیری است.
-یکی دیگر از موضوعات عجیب جلسه اخیر شورا، مربوط به ارائه طرح هایی در صحن علنی 
می شود که قبلا در کمیسیون های مربوطه جمع بندی نشده اند. برای مثال  می توان به ارائه 
طرح و لوایح از سوی حجت الاسلام آتش زر اشاره نمود. اصلاحات پیشنهادی در مورد اساسنامه 
قطار شهری یکی از این لوایح بود. اما بحث اعضای شورای اسلامی شهر قم در خصوص این 
موضوع به سرانجام نرسید زیرا در حالی که حجت الاسلام آتش زر در حال قرائت پیشنهادات 
کمیسیون برنامه و  بودجه بود محمدرضا ملکی سخنان وی را با اعتراض شدید قطع کرد و گفت: 
وقتی من اساسنامه را اصلًا ندیدم چگونه باید درباره تغییرات آن سخن بگویم؟ باید اساسنامه 
به همراه تغییرات پیش از جلسه علنی و رسمی در اختیار اعضای شورای شهر قرار گیرد تا 
بررسی های لازم را قبل از ورود به جلسه بر روی آن انجام دهند. در نهایت با پیشنهاد رئیس 
کمسیون امور زیربنایی قرار شد این لایحه برای بررسی بیشتر کمیسیون تلفیق ارسال شود. 
همانطور که خواندید چند لایحه ارائه شده از سوی نامبرده، علاوه بر بی نتیجه ماندن، هم وقت 
جلسه را گرفت و هم انرژی اعضاء را. امیدست در جلسات بعدی شورا این رویه را اصلاح نماید

مصوبه مجلس برای كاهش 10نفری
اعضای شورای تهران

نمایندگان مجلس شورای اسلامی با اصلاح موادی از قانون 
تشکیلات، وظایف و انتخابات شوراهای اسلامی و انتخاب 
شهرداران تصویب کردند: اعضای شورای شهر تهران 21 نفر 

عضو اصلی و 11 نفر عضو علی البدل باشند.
ادامه  در  نمایندگان  ایرنا،  پارلمانی  خبرنگار  گزارش  به 
جلسه علنی روز یکشنبه مجلس شورای اسلامی به بررسی 
طرح اصلاح موادی از قانون تشکیلات، وظایف و انتخابات 
و  پرداختند  انتخاب شهرداران  و  اسلامی کشور  شوراهای 
کلیات آن را با 142 رأی موافق، 13 رأی مخالف و 6 رأی 
نماینده حاضر در جلسه تصویب  از مجموع 200  ممتنع 

کردند.
پس از تصویب کلیات، نمایندگان وارد بررسی جزئیات آن 

شدند و ماده یک و دو آن را به تصویب رساندند.
با تصویب نمایندگان مجلس، تعداد اعضای اصلی شورای 
اسلامی شهر تهران از 31 نفر به 21 نفر و تعداد اعضای علی 

البدل شورای تهران از 13 به 11 نفر کاهش می یابد. 
بر اساس ماده یک این طرح متن مصوب جایگزین ماده 6 
قانون تشکیلات، وظایف و انتخابات شوراهای اسلامی کشور 
انتخابات شهرداران مصوب اول خردادماه 1375 و اصلاحات 

بعدی آن می شود.
با تصویب نمایندگان مجلس مقرر شد تعداد اعضای اصلی 

و علی البدل شورای شهر به شرح زیر اصلاح شود: 
الف- شهرهای تا 50 هزار نفر، 5 نفر عضو اصلی و 3 نفر 

عضو علی البدل
ب- شهرهای با جمعیت 50 هزار نفر تا 200 هزار نفر ، 7 

نفر عضو اصلی و 5 نفر عضو علی البدل
پ- شهرهای با جمعیت 200 هزار نفر تا 500 هزار نفر، 9 

نفر عضو اصلی و 6 نفر عضو علی البدل
ت- شهرهای با جمعیت 500 هزار نفر تا یک میلیون نفر، 

11 نفر عضو اصلی و 7 نفر عضو علی البدل
ث- شهرهای با جمعیت یک میلیون نفر تا 2 میلیون نفر، 

13 نفر عضو اصلی و 8 نفر عضو علی البدل
ج- شهرهای با جمعیت بیش از 2 میلیون نفر ، 15 نفر 

عضو اصلی و 10 نفر عضو علی البدل
چ- شهر تهران 21 نفر ، عضو اصلی و 11 نفر عضو علی 

البدل
نیز مقرر کردند: ملاک  این ماده  مجلسی ها در تبصره 
عمومی  سرشماری  آخرین  شهر،  هر  جمعیت  تشخیص 

نفوس و مسکن با اعلام رسمی مرکز آمار ایران است. 
نمایندگان همچنین در ماده 2 این طرح مصوب کردند که 
تبصره 4 ذیل بند یک ماده 80 قانون به این شکل اصلاح 
شود: دوره خدمت شهردار با استعفای کتبی با تصویب شورا، 
از دست  در صورت  توسط شورای شهر  برکناری شهردار 
دادن یکی از شرایط قانونی با رعایت مقررات ذیربط و تعلیق 

طبق مقررات قانونی خاتمه می پذیرد.
نمایندگان مجلس در این جلسه وارد بررسی ماده 3 این 
طرح شدند اما براساس تصمیم هیات رییسه ادامه رسیدگی 

به جلسه آتی موکول شد.

وزيراطلاعات:

در حال جمع آوری مستندات
حادثه منا هستيم

ادامه از صفحه اول ... وی افزود: حادثه منا تنها موضوع جمهوری 
اسلامی نیست بلکه موضوع مهم جهان اسلام و 22 کشور اسلامی 
عزادار است که این مهم بیانگر ضرورت حفظ بعد بین المللی این 
حادثه است که ملت ایران با دیگر ملل و کشورهای اسلامی باید این 

موضوع را پیگیری کنند. 
جمهوری  ریاست  حقوقی  معاونت  همچنین  اظهارداشت:  علوی 
مسئول تهیه مبانی حقوقی و اعاده دعوی از طرف ایران به نمایندگی 
از خانواده های داغ دیده برای اقدام در مجامع حقوقی بین المللی شد 

تا اقدام شایسته ای در این زمینه صورت گیرد. 
وی اضافه کرد: وزارت کشور نیز مسئول راه اندازی ستادهای حادثه 
های  برنامه  ساماندهی  برای  و  استانداران  ریاست  به  کشور  در  منا 

مناسب در زمینه جانباختگان و انتقال اجساد به استان ها شد. 
جمهوری  پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزیر  داد:  ادامه  او 
اسلامی نیز ملزم به تحویل گرفتن پیکر جانباختگان، رسیدگی به 
مصدومان و شناسایی اجساد شد که با سفر به کشور عربستان تدابیر 

مناسبی دراین زمینه اندیشیده و اجرا شد. 
علوی با بیان اینکه حادثه منا حج امسال و اعیاد دینی و مذهبی را 
در کام همه مردم جهان به ویژه مسلمانان تلخ کرد عنوان داشت: در 
آیین حج امسال و در فاجعه منا 22 کشور اسلامی از جمله جمهوری 

اسلامی داغدار شدند. 
وی افزود: حادثه منا ریشه در بی کفایتی، بی تدبیری و بی صلاحیتی 
دارد که رفتار حاکمان در حجاز در واکنش به حادثه منا، به عمق فاجعه 
افزود و حادثه منا رابه یک جنایت تبدیل کرد زیرا در پی حادثه منا اگر 
حکام آل سعود، همدردی و همکاری با ملت های مسلمان، رسیدگی 
به مصدومان و شناسایی اجساد جانباختگان را در پیش می گرفت می 

توانست از عمق این فاجعه و خشم ملت های مسلمان بکاهد. 
علوی بیان کرد: موضع با صلابت رهبر معظم انقلاب در خصوص 
حادثه منا نقطه عطفی بود که موجب شد مقامات سعودی مراتب 

تسلیت خود به ملت ایران را اعلام کنند. 
ایران  پیگیری حادثه منا تلاش می کنیم عزت  با  اضافه کرد:  او 

اسلامی و مراتب تسلی خانواده های داغدیده تامین شود. 
مردم شیراز، پیکر 22 نفراز جان باختگان حادثه منا را صبح دوشنبه 
از حرم مطهر حضرت شاهچراغ)ع( به سمت میدان شاهزاده قاسم این 
شهرتشییع کردند.  درحادثه دوم مهر 94 که در مکه و همزمان با عید 
قربان رخ داد، صدها زائرخانه خدا جان باختند که علت اصلی این 

حادثه هنوز مشخص نشده است. 
تعداد کل جانباختگان این حادثه مربوط به استان فارس 49 نفر 

اعلام شده است. 

خبـــــر خبـــــر


